

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

ကိုယ်ဆီရောက်လာ အမှုကို
ကိုယ်အလိုကျ ကိုယ်ဆုံးဖြတ်။
ထိုကဲ့သို့သော လူမျိုးသည်
တရား၌တည်သူ မဟုတ်ပါ။
တရားသူကြီး မဟုတ်ပါ။
ပညာရှိသူ ဆိုသည်ကား
အဖြစ် မှန်သည်ကို လည်းကောင်း
အဖြစ် မှားသည်ကို လည်းကောင်း
နှစ်ပါးစုံကို လေ့လာသင့်။
ဓမ္မပဒ၊ ဓမ္မဋ္ဌဝဂ်၊ တရားရှိခြင်း- ၂၅၆။
(မြန်မာပြန်-မင်းသုဝဏ်)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၄ ရက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေ ၁၀ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့၊ အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၁၈)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏
အထူးကိုယ်စားလှယ် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့ ဆွေးနွေး
“ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားအလုပ်သမားများ
အပေါ် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ တန်းတူပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြား”



စာမျက်နှာ-၃

အမျိုးသားရင်ကြားစေ့ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိံဋ္ဌာန ဖွဲ့စည်းရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ



အမျိုးသားရင်ကြားစေ့ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိံဋ္ဌာန (National Reconciliation and Peace Centre – NRPC) ဖွဲ့စည်းရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်

နေပြည်တော် မေ ၉
အမျိုးသားရင်ကြားစေ့ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိံဋ္ဌာန (National Reconciliation and Peace Centre – NRPC) ဖွဲ့စည်းရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အမျိုးသားရင်ကြားစေ့ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အဆင့်တိုင်းတွင် ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်သူ များ ပါဝင်ခွင့်ရရှိရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးတာဝန်ခံ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ အစိုးရကိုယ်စားလှယ် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်နှင့် ပြည်ထောင်စုရေးရာဌာန ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပဟိံဋ္ဌာနမှ ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်စိုး၊ ဦးခင်ဇော်ဦးနှင့် ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ *

နေ့ရက်တိုင်း အောင်မြင်တက်ကြွစေမည် ...
Oramin-C
“ အော်ရာမင်-စီ ”

စိတ်ပင်ပန်းမှုတွေ ကင်းစင်နေတဲ့ ကျွန်မအတွက် နေ့တိုင်းက **Holiday** ပါပဲ

Manufactured under License by Korea Pharma Co., Ltd. Kyonggi-Do, Korea For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.

ကိုယ်ကျင့်အညွန့်ကိန်းများ မြင့်မားစေရာ

နေ့လယ်နေ့များ၏ အပူရှိန်များ အားကောင်းနေဆဲတွင် လူမှုကွန်ရက်များနှင့် သတင်းစာများ၌ တွေ့မြင်ဖတ်ရှုရသည့် “ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်” လေးများအကြောင်းကို စိတ်ဝင်စားသူ များပြားကြသည်။ မန္တလေးမြို့မှ စတင်ခဲ့သည့် ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်လေးများက ရန်ကုန်မြို့အပါအဝင် အခြားမြို့ကြီးများဆီသို့ပါ တစ်စတစ်စ ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသည်။

ရောင်းသူမဲ့များနှင့် အအေးပူလင်းများထည့်ထားသည့် ဖော့ရေခဲဘူးတစ်ဘူး၊ “မိတ်ဆွေ...ယုံကြည်လို့ လူစောင့်မထားပါ။ ပိုက်ဆံဘူးထဲမှာ ပိုက်ဆံထည့်ပေးသွားပါ။ ပြန်အမ်းငွေလည်း ဒီကပဲ ယူသွားပေးပါ” အစရှိသည်တို့ ရေးသားထားသည့် ဝီဒီယိုတစ်ခုခုတို့က ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်လေးများ၏ ရိုးရှင်းသော အဆင်အပြင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဆိုင်လေးများက မျက်မှောက် မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ စာရိတ္တနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားတို့ကို လက်တွေ့စမ်းသပ်နေသည့် ဓာတ်ခွဲခန်းလေးများဟုလည်း ဆိုနိုင်သည်။

ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်လေးများ အစီအစဉ်ကို ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံကြီးသားပီသရန်အတွက် မြန်မာတွေ စိတ်ဓာတ်မကောင်းခဲ့ဘူးဆိုသည်ကို ချေဖျက်ပစ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် စိတ်ဓာတ်ကောင်းအောင် လုပ်ရမှာဖြစ်သလို အခြားသူများ စိတ်ဓာတ်ပြောင်းလဲလာအောင် ကြိုးစားလှုံ့ဆော်ပေးရမည်မှာ လူတိုင်း၏ တာဝန်ဖြစ်ကြောင်း၊ စနစ်ဆိုးတစ်ခု၏ ရိုက်ချိုးခံခဲ့ရသည့် စိတ်ဓာတ်များကို ပြန်တည်မတ်နိုင်ရန် အချိန်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိမိတို့၏ စိတ်ဓာတ်များကို စမ်းသပ်မှုအနေဖြင့် ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်လေးများကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စီစဉ်သူ၏ ကောင်းမွန်သောရည်ရွယ်ချက်များကို သိရှိရသကဲ့သို့ စမ်းသပ်မှုအစီအစဉ်၏ ရှေးဦးပိုင်းကာလတွင် ပိုက်ဆံမပေးဘဲ ယူသွားခြင်း၊ ပိုက်ဆံဘူးကိုပါ အလစ်သုတ်သွားခြင်းတို့ ရှိခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ဖက်တွင်လည်း ပြည်သူများအတွင်း ကျင့်ဝတ်နှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားပိုင်းဆိုင်ရာ နားကြားမှုများရှိလာပြီး ရောင်းသူမဲ့အအေးဆိုင်လေးများ အရေအတွက်တိုးလာကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုတို့ကို ဗုဒ္ဓဘာသာကိုယ်ကျင့်တရား၏ အရိပ်အဝါသက လွှမ်းမိုးသည်။ အခြေခံအကျဆုံး စောင့်စည်းအပ်သော ကိုယ်ကျင့်တရားဟုဆိုအပ်သည့် ကံငါးပါးကို စောင့်ထိန်းရမည်ကို မြန်မာတိုင်းက နားလည်ထားကြသည်။ သူ့အသက်မသတ်ရန်၊ သူ့ဥစ္စာမခိုးရန်၊ သူ့သားမယားမစော်ကားရန်၊ လိမ်လည်မှုမပြုရန်၊ မူးယစ်သေစာမသောက်စားရန်ဟူသော ငါးပါးသီလကို စောင့်ထိန်းရမည်ဟု နားလည်ကြသော်လည်း ခေတ်တစ်ခေတ်တွင် ရိုးသားစွာ ရှာဖွေလုပ်ကိုင်စားသောက်ရန် ခက်ခဲမှုနှင့်အတူ စီးပွားမဲ့၍ ပညာမဲ့၊ ပညာမဲ့၍ စိတ်ဓာတ်မဲ့၊ အသိဉာဏ်မဲ့ဖြစ်ကာ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လုံး၏ ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့်စာရိတ္တတို့ နိမ့်ကျခဲ့ပြီလားဆိုသည့် မေးခွန်းကို မေးသင့်လာပြီဖြစ်သည်။

မန္တလေးရတနာပုံစေတီက အနောက်မဠိမဒေသမှလာသော အထည်အလိပ်ကုန်သည်ကြီးတစ်ဦး ရှမ်းပြည်သို့ ကုန်ရောင်းကုန်သွယ်ခရီးထွက်ရာ လမ်းရှိ ဧရပ်တစ်ခုတွင် ကုန်ရောင်းရငွေအများအပြား ထည့်ထားသည့် ငွေစလွယ်အိတ်ကြီး တိုင်တွင်ချိတ်လျက်သား ကျန်ခဲ့သည်ကို ခရီးအတော်ဝေးပြီးမှ သတိရခဲ့၏။ နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်ရန်လည်း မလွယ်တော့သလို ရှေ့ဆက်သွားရန်မှာလည်း ဧရပ်မှာကျန်ခဲ့သည့် ငွေများက များပြားလှသည်။ လူတကာဝင်ထွက်သွားလာနေသော ဧရပ်မှာကျန်ခဲ့သည့် ငွေအိတ်ကို ပြန်ရရန်မဟုတ်လျှင်မရှိသဖြင့် ရှေ့ဆက်သွားခဲ့သည်။ အတူပါသူ မိတ်ဆွေက ၎င်းငွေအိတ်ပြန်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောသော်လည်း မယုံကြည်ခဲ့။ အပြန်ခရီး၌ အဆိုပါ ဧရပ်သို့ပြန်ရောက်ခဲ့ရာ ငွေအိတ်ကို တိုင်တွင်ချိတ်လျက်သား ပြန်တွေ့ခဲ့သည်။ ဧရပ်တွင် တည်းခိုသူ၊ သန့်ရှင်းရေးလုပ်သူတို့က ငွေအိတ်ကို တွေ့ကြပါ၏။ မိမိတို့ပစ္စည်းမဟုတ်၊ ပိုင်ရှင်ပြန်လာယူမည်ကို သိရှိထားကြသည့်အလျောက် စောင့်ရှောက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုခေတ် မြန်မာတို့၏ ကိုယ်ကျင့်တရားမြင့်မားခဲ့ပုံကို ဆရာကြီး ဦးဂိုအင်ဂါက ရေးသားခဲ့ဖူးသည်။

မျက်မှောက်ကာလ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ကိုယ်ကျင့်တရားစံနှုန်းကို တိုင်းတာစမ်းသပ်နေသည့် ရောင်းသူမဲ့ အအေးဆိုင်လေးများ အောင်မြင်စေရန် မျှော်လင့်ခြင်းနှင့်အတူ စိတ်ဝင်စားစွာ အားပေးစောင့်ကြည့်နေမိပါကြောင်း။



သုံးစွဲရန်မသင့်သော အလှကုန်ပစ္စည်းများကို အများပြည်သူသိရှိရန် အသိပေး

နေပြည်တော် မေ ၉
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အရည်အသွေးစစ်မှန်ကောင်းမွန်၍ ကျန်းမာရေးအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော အလှကုန်ပစ္စည်းများကို အများပြည်သူတို့ သုံးစွဲနိုင်ရန် စနစ်တကျ ကွပ်ကဲလျက်ရှိသည်။
သို့ပါ၍ အလှကုန်ပစ္စည်း နှစ်မျိုးမှာ ထုတ်လုပ်သည့်ကုမ္ပဏီမှ ဆက်လက် ထုတ်လုပ်ခြင်းမရှိတော့သော သက်တမ်းလွန် Hair Conditioner များ ဖြစ်ပါကြောင်း အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနတွင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည့် ပြည်တွင်း၌ လက်ရှိတင်သွင်း ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေသော Hair Conditioner ဘူးပုံစံနှင့် အဓိကကွာခြားချက်များကို ယှဉ်တွဲဖော်ပြ၍ အသိပေးကြေညာသည်။
အဆိုပါ သက်တမ်းလွန် အလှကုန်ပစ္စည်းနှစ်မျိုးကို အများပြည်သူလူထု သုံးစွဲခြင်း မပြုကြရန်နှင့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် တင်သွင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေမှုများကို တွေ့ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၃၊ အပိုဒ်(၃)(ဃ)အရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။
(သတင်းစဉ်)

ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ ယာဉ်ထိန်းရဲ့ အမြဲရှိဖို့ လိုပြီ

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် အလုံမြို့နယ် ဆင်မင်းရပ်ကွက်ရှိ ဆင်မင်းဈေးမှတ်တိုင်အား သက်ဆိုင်ရာမှ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လူအန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရေးအတွက် ဆင်မင်းအိမ်ရာရှေ့သို့ ပြောင်းရွှေ့ထားသော်လည်း စည်းကမ်းမဲ့ယာဉ်များသည် မူလမှတ်တိုင်နေရာဆင်မင်းလမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းထောင့်တွင်သာ ရပ်၍ လူအတင်အချုပ်ပြုလုပ်နေသည်ကို ပုံတွင်မြင်တွေ့ရသည့် အတိုင်း တွေ့မြင်ရပြီး ယာဉ်ထိန်းရုံများ ရှိနေချိန်တွင်သာ သတ်မှတ်ထားသောမှတ်တိုင်တွင်ယာဉ်ရပ်၍ လူအတင်အချုပ်ပြုလုပ်နေသောကြောင့် အဆိုပါ ဆင်မင်းဈေးမှတ်တိုင်တွင် ယာဉ်ထိန်းရုံ အမြဲရှိရန် ပြည်သူများ လိုလားလျက်ရှိသည်။
တင်မောင်ဦး(အလုံ)



စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ပစ္စည်းများပေးအပ်

ကျောက်မဲ မေ ၉
ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နယ် မန်ပေါက်ကျေးရွာနှင့် ဟူးစွန်ကျေးရွာများ၌ TNLA နှင့် RCSS လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တို့ ထိတွေ့မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေမှုကြောင့် ကျောက်မဲမြို့ဒေသရှိ ရောက်ရှိနေသည့် ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာမှ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ကျောက်မဲခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ငွေသားနှင့် ပစ္စည်းများကို မေ ၇ ရက်က ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။
ကျောက်မဲခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ

ကျောက်မဲမြို့သို့ စစ်ဘေးရှောင် ရောက်ရှိနေသည့် အိမ်ခြေ ၂၃၆ အိမ်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေ ၉၃၁၅၀၀ နှင့် ၅၂၀၇၅၇၆ တန်ဖိုးရှိ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ကျန်ရှိနေသည့် အိမ်ခြေ ၈၀ အတွက်လည်း ဆက်လက်လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မေ ၅ ရက်က တောင်ကျရေနှင့်အတူ မျောပါသေဆုံးခဲ့သည့် ကျောက်မဲကြီးကျေးရွာမှ မနန်းလောင်ဖောင်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေ ၁၀၀၀၀၀ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သိန်းသန်း(ပြန်/ဆက်)

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၉-၅-၂၀၁၆				ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။	
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သဟာမိ)			နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘက်)		
ရန်ကုန်	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၇၉၂၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၇၄၅၄၀၀
မန္တလေး	၁၆	ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၇၉၀၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်					
ဒီဇယ်	၄၇၀	/	၅၀၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၉၂	/	၅၅၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၉၅	/	၆၄၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၁၀	/	၅၄၀	ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ		၁၁၆၈.၀		
ဥရောပ	တစ်ယူရို		၁၃၂၉.၅		
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ		၈၅၆.၆၅		
ထိုင်း	တစ်ဘတ်		၃၃.၂၁၀		
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး		၁၇.၅၃၈		
တရုတ်	တစ်ယွမ်		၁၇၉.၆၉		
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်		၂၉၁.၈၁		

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနစ်က တည်ထောင်သည်။
Myanma Alinn Daily

စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ
စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
ကြော်ငြာ - ၀၁-၅၅၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈
Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈
ဖြန့်ချိ - ၀၁-၅၄၄၁၇၂၊
Fax- ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအပေါ် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ တန်းတူပေးရေး ဆွေးနွေး နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မည်

နေပြည်တော် မေ ၉

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား အလုပ်သမားများအပေါ် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ တန်းတူပေးစေလို ကြောင်း၊ မြန်မာ-ထိုင်း ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂) မြဝတီ တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက နှစ်နိုင်ငံစီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကူးလူးဆက်ဆံမှုပိုမိုတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စား လှယ် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဒွန် ပရာမွတ်ဝီနိုင်နှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအား နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် တွေ့ဆုံစဉ် အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဧည့်သည်တော် ထိုင်းဝန်ကြီးကလည်း ရှာဖွေနိုင်ငံ၌ မကြာမီကျင်းပတော့မည့် ရှာဖွေ - အာဆီယံ အစည်း အဝေးတွင် မြန်မာနှင့် ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံအကြီးအကဲများတွေ့ဆုံကာ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးလို ပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတအနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ခရီး လာရောက်ရန်အတွက် ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ဂျပန်သုံးနိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ တာဝန်သိ တာဝန်ယူ မှုရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းများနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးနယ်ပယ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ရေးနှင့် ထားဝယ်ဆေးရုံကြီး အရေးပေါ်ဌာန အဆင့်မြှင့်တင် တည် ဆောက်ရေးကိစ္စရပ်များအပေါ် ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဦးသိန်းဆွေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းသံအမတ် ကြီး မစ္စတာ ပီစန ဆူဗန်နာဂျာတာလည်း တက်ရောက်သည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဒွန် ပရာမွတ် ဝီနိုင်တို့ ရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်



မြန်မာ-ထိုင်း စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ထားဝယ်အထူးစီးပွားရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် မေ ၉

မြန်မာ - ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး၊ မြန်မာ-ထိုင်း ကဏ္ဍစုံတွင် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အထူးသဖြင့် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာ အလုပ်သမားများအရေးနှင့် ထားဝယ် အထူးစီးပွားရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို မြန်မာ-ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ တွေ့ဆုံစဉ် ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဒွန် ပရာမွတ်ဝီနိုင်တို့ သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၌ တွေ့ဆုံစဉ် (အပေါ်ပုံ) ထိုသို့ ဆွေးနွေး ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ အပြီးတွင် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ ပူးတွဲသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကို ပြုလုပ်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ကိစ္စများ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း၊ မြန်မာ နှင့် ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံအကြား အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ပိုမိုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ကဏ္ဍများ အမြောက် အမြားရှိနေပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ယနေ့ ရင်ဆိုင်နေကြ ရသည့် Sufficiency Economy ဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများကို အတူတကွ ရင်ဆိုင်နိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးအနေဖြင့် ပိုမို ရင်းနှီးမှု ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံ အနေ ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး အပြင် အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးအတွင်းနှင့် မဲခေါင်ဒေသခွဲ ဆက်ဆံရေးအတွင်းတွင် လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်

ကြောင်း မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရေး မြန်မာ - ထိုင်း - ဂျပန် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများ ဆွေးနွေးခဲ့ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာများ



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဒွန် ပရာမွတ်ဝီနိုင်တို့ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်စဉ်

မေးမြန်းသည့် ထိုင်းနိုင်ငံရှိ မြန်မာ အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် ထားဝယ်ရေနက်ဆိပ်ကမ်း၏ ရှေးအလား အလာကို သိရှိလိုကြောင်း မေးမြန်းချက် နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး က ထိုင်းနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ၁ ဒသမ ၅၉ သန်း ရှိပါကြောင်း၊ ယခင်နှင့် မတူ သည်မှာ ယခု ကလေးများအတွက် ပညာသင်ကြားပေးမှုများ ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်ပေးမှုများ လည်း ရရှိနေကြပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်း မှာ တိုးတက်မှုဖြစ်သလို တဖြည်းဖြည်း ဆက်လက်၍လည်း လုပ်ဆောင်နိုင် သည့်များ လုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ် ပါကြောင်း။

ထားဝယ်ရေနက်ဆိပ်ကမ်း အထူး စီးပွားရေးဇုန်ကို မြန်မာ - ထိုင်း - ဂျပန် ပူးပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ တိုးတက်မှုများလည်း ရှိပါ ကြောင်း၊ သုံးနိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဖြင့် ပြီးဆုံးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု

ယုံကြည်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မည်သည့် မူဝါဒ ထားရှိသလဲ၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံကဲ့သို့ အခြားအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ များနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ ကိစ္စလို နှစ်နိုင်ငံ ပြဿနာများရှိပါသလား၊ အာဆီယံအပေါ် မည်ကဲ့သို့ ရှုမြင်ပါသလဲ ဟု ထိုင်းနိုင်ငံမှ မီဒီယာသမားတစ်ဦး၏ မေးမြန်းချက်အပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အာဆီယံနှင့် ဆက်ဆံရေးကို အလေးထားပါကြောင်း၊ မိမိဖခင်သည် အီးယူကဲ့သို့သော ဒေသ တွင်း အဖွဲ့အစည်းကြီး မပေါ်ပေါက်မီ ကတည်းက မိမိတို့ဒေသအတွင်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ဒေသတွင်း အဖွဲ့ အစည်းတစ်ခု ရှိသင့်သည်ကို ပြောကြား ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြပြီး အများအတွက် မျှော်လင့်ချက် များ၊ ဖျော်ရွှင်သာယာ ချမ်းမြေ့မှုများ ဖော်ဆောင်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အိမ်နီးချင်း

နိုင်ငံများအချင်းချင်း ပြဿနာဆိုသည် မှာ ရှိစမြဲဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရေးကြီး သည်မှာ ထိုပြဿနာများကို မည်သို့ မည်ပုံဖြေရှင်းကြမည်ဆိုသည် ခံယူချက် ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား အမှန်ဖြင့် ကျန်ခဲ့မည့် ပြဿနာဖြေရှင်းနည်းမျိုးကို ရှောင်ရှား၍ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းမှု၊ နားလည်မှုများဖြင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ခိုင်မာစေမည်၊ ထိခိုက်မှုမရှိစေမည့် ဖြေရှင်းမှုမျိုးဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် ရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထိုင်းနိုင်ငံဘက်က တာဝန်ယူစေမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လည်း အလုပ်သမားများ ပြန်လည် ရောက်ရှိ အလုပ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ယူသွားရန် အစီအစဉ်များ ထားရှိကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြား ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုများနှင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်နိုင်မည် အခြေအနေများအား ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၉

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် တာဝန်ပေးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာ တော့မည့် ရုရှားသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဗက်စလီ ဘီ ပိုစပယ် လော့ဗ် နှင့် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် စစ်ဘက်နည်းပညာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာများ၊ တပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား အပြန်အလှန်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်ကိစ္စများ၊ မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကိစ္စရပ်များနှင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆက်လက်တိုးမြှင့်နိုင် မည့်အခြေအနေများအား ဆွေးနွေးကြသည်။

(မြဝတီ)



* ရှေ့မှ

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားရင်ကြား စေ့ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိံဒ္ဓာနဖွဲ့စည်း ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း ဆောင်ရွက်သွားရေး၊ နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစု ပင်လုံညီလာခံကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တွင် ပါဝင်သည့် ပါဝင်ထိုက်သူများပါဝင်နိုင်ရေး ဦးတည် ဆောင်ရွက်သွားရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သဘောတူညီခဲ့ကြပြီး ဒုတိယအကြိမ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို လာမည့်သီတင်း ပတ်အတွင်း ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မီဒီယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၉

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် DW Akademie မှ Country Representative Myanmar, Ms. Isabella Kurkowski နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဗက်စလီ ဘီ ပိုစပယ် လော့ဗ်အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် လည်းကောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံပြီး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မီဒီယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည့်အခြေအနေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပေကျင်းမြို့အခြေစိုက် နိုင်ငံဝန်ထမ်းကောလိပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၉

ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းသိမ်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်အား မေ ၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ ရုံးအမှတ်(၁၇) ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ကဏ္ဍခြောက်ရပ်ဖြင့် စတင်အကောင်

အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်လက်ထက် ရက် ၁၀၀ အတွင်း အကောင်အထည်ဖော် နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အရာထမ်းဝင်ခွင့်စာမေးပွဲ မေးခွန်းပုံစံ ပြောင်းလဲရေးနှင့် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် များတွင် သင်ကြားပို့ချလျက်ရှိသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းသင်တန်းအစီအစဉ်များ ပြောင်းလဲရေး၊ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ပေး ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ထို့အပြင် အနာဂတ်ကာလ၌

Civil Services Academy တည်ထောင်မည့်အစီအစဉ်တွင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဘက်မှ လိုအပ်သည့် အကူအညီပံ့ပိုးပေးရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံဝန်ထမ်း ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပေကျင်းမြို့အခြေစိုက် နိုင်ငံဝန်ထမ်း ကောလိပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဗဟိုဝန်ထမ်း တက္ကသိုလ်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည့်ကိစ္စများဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၉

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန မေခလာခန်းမ၌ မေ ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးအား ပက်-မြန်မာ အဖွဲ့ အစည်းမှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး ဖြစ်သူ Mr. Richard Harrison ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က လာရောက် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာ၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသည့်ကိစ္စများ

ရေကောင်း၊ ရေသန့်ရရှိရေးကိစ္စနှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး ဆိုင်ရာ ရပ်ရွာအခြေပြုဆောင်ရွက်နေသည့် ၃၅ မြို့နယ်တွင် တိုးတက်ရရှိမှုကိစ္စရပ်များ၊ ထပ်မံတိုးချဲ့သည့် တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးရှိ မြို့နယ်နှစ်မြို့နယ်တွင်တိုးချဲ့သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ပက်- မြန်မာအဖွဲ့အစည်းမှ နေပြည်တော်တွင် ရုံးခွဲ ဖွင့်လှစ်ခြင်းကိစ္စရပ် များနှင့် ရှေ့ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

မလေးရှားရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၉

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မလေးရှားနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Mohd Haniff Abd Rahman နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနှင့် မလေးရှားနှစ်နိုင်ငံအကြား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ အလုပ်သမားခန့်ထားရေးဆိုင်ရာ MoU လက်မှတ်ရေးထိုးဆောင်ရွက်ရေး၊ မလေးရှားရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းနှင့် လုပ်သားစွမ်းရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဆိုလာစနစ်ဖြင့် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းသည် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာဖွယ်ရှိ

မန္တလေး မေ ၉

ဆိုလာစနစ်ဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းသည် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံကြီးများတွင် အခြားသောလောင်စာများအသုံးပြု၍ လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းကဲ့သို့ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုမရှိဘဲ ပြန်လည်ဖြည့်ဖြိုးမြွှေးမြင်အောင် နေရောင်ခြည်မှ ဆိုလာစနစ်ဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းကို ပိုမိုဆောင်ရွက်လာကြကြောင်း၊ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (ADB) ၏ အစီရင်ခံစာအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ကဏ္ဍသည် စုစုပေါင်း GDP ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ ၃၅ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၃၅ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၃၅ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ၃၆ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၃၆ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ၃၇ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းထိ တိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း၊ မျှော်မှန်းထားရာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုအပ်ချက်လည်း များစွာမြင့်တက်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း SANDISOLAR ၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည့် သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် SANDISOLAR ၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Marketing Manager Mr. Wu Pei က ပြောကြားသည်။

မေ ၁၅ ရက်တွင်လည်း မန္တလေးမြို့ဟိုတယ် ရွှေပြည်သာတွင် ဆိုလာထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများပြပွဲကိုကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ လုပ်ငန်းသုံး၊ အိမ်သုံးစနစ်များ၊ မြေအောက်ရေနှင့် အခြားရေအရင်းအမြစ်များမှ ရေတင်ခြင်းဆောင်ရွက်ရန်စနစ်များ စည်ပင်သာယာ လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ယာဉ်လမ်းကြောင်းပြမီးနှင့် လမ်းမီးစနစ်များ၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ သုံးစနစ်များ၊ အရေးပေါ်သုံး၊ တောတောင်၊ ဒေသသုံးမီးအိမ်နှင့် လက်နိပ်ဓာတ်မီးသုံးစနစ်



မန္တလေးမြို့ ကျင်းပသည့် လျှပ်စစ်ဆိုလာပြပွဲများ တပ်ဆင်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်

များ၊ Portable, Inverter, Controller, Intergrated Circuit အစရှိသည့် လာရောက်လေ့လာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အဆင့်မြင့်ကုန်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာစနစ်များကိုပြသသွားမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို အေးမြ(မန္တလေး)

အာရှဒေသရှိ အစွရေးနိုင်ငံ၏ အရင်းနှီးဆုံး မဟာမိတ် သို့မဟုတ် မြန်မာနိုင်ငံ

ကျော်ထိုက်စိုး

“အစွရေး” ဟူသော နိုင်ငံအမည်ကြားလိုက်သည်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ရေနည်းပညာနယ်ပယ်တွင် ထိပ်တန်းမှဦးဆောင်နေသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ပြေး၍မြင်ကြပေလိမ့်မည်။ အကျယ်အဝန်း စတုရန်းကီလိုမီတာ ၂၀၇၇၀ (၈၀၁၉ စတုရန်းမိုင်)ရှိသော မြေထဲပင်လယ်ကမ်းခြေ၏ အရှေ့တောင်ဘက်ရှိ အစွရေးနိုင်ငံလေးမှာ လူဦးရေ ၅၅သန်းခွဲခန့်ရှိပြီး အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသ၌ တည်ရှိသည်။



မြန်မာနိုင်ငံသည် အစွရေးနိုင်ငံအား လွတ်လပ်သော နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုသည့် ပထမဆုံးသော အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံဖြစ်သလို သံတမန်ဆက်ဆံရေး အစောဆုံး ထူထောင်ခဲ့သည့် တိုင်းပြည်များအနက် တစ်နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။ ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် စတင်ထူထောင်ခဲ့သော မြန်မာနှင့် အစွရေးနိုင်ငံကြား သံတမန်ဆက်ဆံရေးမှာ ယခုအခါ ၆၃ နှစ်သို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးနုသည် ၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ပြီးစ အစွရေးနိုင်ငံသို့ သွားရောက်လည်ပတ်သည့် ပထမဆုံးသော ပြည်ပ ဝန်ကြီးချုပ်တစ်ဦးဖြစ်သလို အစွရေးနိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးဝန်ကြီးချုပ် ဒေဗစ်ဘင်ဂူရီ ယွန်သည် အစွရေးဝန်ကြီးချုပ်တစ်ဦး၏ အရှည်လျားဆုံးသော ပြည်ပခရီးစဉ်များအနက် တစ်ခုအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရက်သတ္တပတ်နှစ်ပတ်ကြာ လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် အာရှဒေသရှိ အစွရေးနိုင်ငံ၏ အရင်းနှီးဆုံး မဟာမိတ်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သလို သမိုင်းတစ်လျှောက် နှစ်နိုင်ငံကြားဆက်ဆံရေးမှာ အထူးကောင်းမွန်ခဲ့သည်။

ပြီးပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများတွင် ပါဝင်ကူညီခဲ့ကြသည်။

MASHAV ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုများအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီးမှ အစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျွမ်းကျင်သူများမှာ အစွရေးနိုင်ငံသို့ လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ သွားရောက်ခဲ့ကြသလို လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းများလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံကြား ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁ သန်းကျော်ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့တင်ပို့သော အစွရေးနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉ သန်းဝန်းကျင်ရှိကာ အစွရေးနိုင်ငံသို့တင်ပို့သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ နှစ်သန်းကျော်ရှိကြောင်း အစွရေးသံအမတ်ကြီး ဒန်နီရယ်လ်ဇွန်ရှိုင်း(ဝဲပုံ)၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ လူတစ်ဦးချင်း တစ်နှစ်ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃၀၀၀ ကျော်ရှိ အစွရေးနိုင်ငံမှာ ကမ္ဘာပေါ်၌ ထိပ်တန်းစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ရေနည်းပညာပိုင်ဆိုင်သော နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။

မဝေးတော့သော အနာဂတ်ကာလအတွင်း တစ်ရှိန်ထိုး တိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

အစွရေးလူမျိုးတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုအကြောင်း မြန်မာပြည်သူများကြား ပိုမိုမြှင့်တင်ရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် (၆၈)နှစ်မြောက် အစွရေးနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားကို မေ ၃ ရက် ညနေပိုင်းက နေပြည်တော်ရှိ Royal Ace ဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများအား အစွရေးလူမျိုးတို့၏ ကျေးလက်ရိုးရာအကဖြစ်သည့် အစွရေးရိုးရာကပွဲ Israeli Folk Dance Show ဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနား၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အစွရေးနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဒန်နီရယ်လ်ဇွန်ရှိုင်းက နက်ရှိုင်းသော သမိုင်းကြောင်းရှိခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံကြား ဆက်ဆံရေးမှာ အကောင်းဆုံးအခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် အစွရေးစီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုပြုလုပ်ရန် အကူအညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး အခွန်ရှည် တည်တံ့ပါစေကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

နှစ် ၆၀ ကျော်ပြီဖြစ်သော အစွရေး-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကြား ဆက်ဆံရေးမှာ အထူးပင်ကောင်းမွန်ခဲ့ပြီး အနာဂတ်ကာလတွင်လည်း ဆက်လက်ကောင်းမွန်နေမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အစွရေးနိုင်ငံက အကူအညီများစွာပေးခဲ့သလို မြန်မာနိုင်ငံ၏ မွေးမြူရေး၊ ရေအရင်းအမြစ်၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အထူးသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် အစွရေးကုမ္ပဏီများ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဟု မျှော်လင့်မိပါသည်။

မန္တလေးမြို့ မင်္ဂလာဈေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဈေးသူဈေးသားများဆန္ဒအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်



မန္တလေး မေ ၉
မန္တလေးမြို့၌ မတ် ၂၂ ရက်က မီးဘေးသင့်ခဲ့သည့် မင်္ဂလာဈေးအား အကြီးစား ပြုပြင်ခြင်းနှင့် အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဈေးသူဈေးသားများ ဆန္ဒအရ ဆောင်ရွက်ပေး

သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မေ ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မန္တလေးမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည့် မင်္ဂလာဈေး စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များကို ဈေးသူ ဈေးသားများအား ရှင်းလင်းပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ဇော်မြင့်မောင်က ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ဈေးကြီးကို စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဖွဲ့စည်းပြီး အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာများအရ စစ်ဆေးမှုအဖြေမှာ ကြံ့ခိုင်မှုအားနည်းနေသည့်အတွက် အကြီးစား ပြုပြင်မှုနှင့် အသစ်ပြန်လည်တည်

ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများအား ဈေးသူဈေးသားများဆန္ဒကို စောင့်ဆိုင်း၍ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောသည်။ “ပညာရှင်တွေရဲ့ စစ်ဆေးချက်အဖြေကို ဈေးသူဈေးသားတွေကို အသိပေးရှင်းလင်းတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဈေးသူဈေးသားတွေရဲ့ ဆန္ဒအတိုင်း လုပ်ဆောင်ပေးသွားမှာပါ။ ဒါကြောင့် ပြန်လည်တိုင်ပင်ကြပါ။ အကြံပြုစာလည်း ပို့လိုရပါတယ်။ စည်ပင်သာယာရုံးမှာ မင်္ဂလာဈေးအကြံပြုစာစာတိုက်ပုံး လုပ်ထားမယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ တက်ရောက်လာကြသည့် ဈေးသူ ဈေးသားအများစုက အသစ်တည်ဆောက်ခြင်းထက် အကြီးစားပြုပြင်ရန် လိုလားကြောင်း ဆန္ဒပြုခဲ့ကြပြီး တိုက်ခန်းပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် မူလအခန်းစီရိယာအတိုင်း ပြန်လည်ရရှိလိုကြောင်း တင်ပြခဲ့ကြသည်။ “ဆိုင်ခန်းတွေကို ပိုက်ဆံပေးပြီး ဝယ်ခဲ့ရတာ။ မီးလောင်ပြီးမှ ငလျင်ဒဏ်ကာကွယ်မှုတွေမပါဘူးလို့ ပြောတယ်။ အဲဒီတုန်းက တာဝန်ရှိသူတွေ မစစ်ကြဘူးလား။ အသစ်ဆောက်ရင် ပိုက်ဆံထပ်ပေးရဦးမယ်။ အသစ်ဆောက်လို့ နောက်ပိုင်းမှာ တစ်ခုခု ဖြစ်ရင် တရားစွဲခွင့်လိုချင်တယ်”ဟု တက်ရောက်လာသူဈေးသည်တစ်ဦးက ပြောသည်။ မီးဘေးသင့် အဆောက်အအုံကို စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးပြီးနောက် ယမန်နေ့က အဖြေထွက်ရှိရာတွင် ကွန်ကရစ်တိုင်း၊ ရက်မ၊ ကြမ်းခင်းစသည်တို့တွင် မီးဒဏ်ကြောင့် ခိုင်ခံ့မှုအားနည်းနေပြီဖြစ်သည့်အပြင် ငလျင်ဒဏ်ခံနိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တည်ဆောက်စဉ်က ထည့်သွင်းထွက်ချက် မှု အားနည်းကြောင်း ပါရှိကြောင်း သိရသည်။ “အကြီးစားပြင်ဆင်တာနဲ့ အသစ်တည်ဆောက်တာက အချိန်ရော ကုန်ကျ

စရိတ်ပါ မကွာလောက်ဘူး။ ကြမ်းခင်းတွေဆို ရစ်ပေအထိ နိမ့်ကျသွားတယ်။ မြေအောက်ထပ်နဲ့ ပထမထပ်မှာ ကြံ့ခိုင်မှုအားနည်းနေပြီး မီးမလောင်တဲ့ နေရာတွေမှာတောင် ကြံ့ခိုင်မှုမရှိတော့ဘူး”ဟု မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင် ဦးခင်မောင်တင့်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ မြို့တော်ဝန် ဒေါက်တာရဲလွင်ကလည်း အကြီးစားပြုပြင်သည်ဖြစ်စေ၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်သည် ဖြစ်စေ ဆိုင်ခန်းရှင်များအား မူလနေရာ ပြန်ရမည်ဟု ကတိပြုခဲ့ပြီး ယာယီဈေးနေရာအဖြစ် ၃၅ လမ်း၊ ၇၁ လမ်းရှိမဟာနွယ်စဉ်အားကစားကွင်း(ဂေါ်ရာ)၌ ဆိုင်ခန်းများ ဆောက်လုပ်နေရာချထားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ရှင်းလင်းပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူ ၆၀၀ ကျော်ရှိပြီး အတည်တကျ ဆိုင်ခန်းရှင် ၃၅၀ ကျော်၊ ပျံ့ကျဆိုင်ခန်းရှင် ၂၅၀ ကျော်နှင့် လူနေတိုက်ခန်းနေထိုင်သူ ၃၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ **အောင်ရဲသွင်**

◆ ကျောစိုးမှ
လမ်းကြောင်းအတိုင်း မသွားဘဲ အောက်ဘက်ကသွားမယ်ဆိုရင် အရေးယူမှုတွေ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်။ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း မသွားဘဲအတွက် ယာဉ်ထိန်းတရားရုံးမှာ တရားသူကြီးက ယာဉ်မောင်းကို ဒဏ်ငွေရိုက်မယ်။ လိုင်စင်ခြောက်လပိတ်မယ်။ ဒါတွေကို အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ပါတယ်” ဟု မြေနီကုန်းခုံးကျော်တံတားတွင် ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဆောင်ရွက်နေသော ယာဉ်ထိန်းတပ်ကြပ်ကြီး ဦးတင်ချစ်က ရှင်းပြသည်။ ရန်ကုန်မြို့၌ လှည်းတန်းခုံးကျော်တံတား၊ ကုက္ကိုင်းခုံး

ကျော်တံတား၊ ရွှေတိုင်ခုံးကျော်တံတား၊ သမိုင်းခုံးကျော်တံတား၊ မြေနီကုန်းခုံးကျော်တံတားနှင့် နောက်ဆုံးဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် တာမေခုံးကျော်တံတားတို့ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့၌ ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှု ဖြေရှင်းနိုင်မည့် အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ကားလမ်းကုန်းခုံးကျော်တံတားများ အပြင် လူကုန်းခုံးကျော်တံတားများကိုပါ တည်ဆောက်ပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အချို့ဘတ်စ်ကားများမှာ ခုံးကျော်တံတားပေါ်မှမသွားဘဲ ခရီးသည်ရလိုမှုကို အကြောင်းပြုပြီး အခြားလမ်းကြောင်းများကို အသုံးပြုသွားလာမှုများ ရှိနေကြောင်း သိရသည်။



တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်အလိုက် မိုးရွာနိုင်မည်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၉
မိုးလေဝသနှင့် ဇလပေဒဏ္ဍန်ကြားမှဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်းနှင့် မြောက်ပိုင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့၌ နေရာကွက်ကွား မိုးထိချရန်ရွာမည်ဖြစ်သည်။ ရွာရန်ရန်နန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

ဆင်တံဝချောင်းမှ သဲထုတ်ယူနေခြင်းကို ဒေသခံများမလိုလား၍ ကန့်ကွက်မှုများဖြစ်နေ

တောင်သာ မေ ၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ် ထန်းပင်ကန်-ကျောက်မြေရွာအနီး ဆင်တံဝချောင်းအတွင်းမှ သဲများကို စက်ယန္တရားများဖြင့် ထုတ်ယူနေခြင်းကြောင့် (ယာဝုံ) ဒေသခံများက မေ ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက တားမြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါချောင်းမှ သဲများကို လွန်ခဲ့သောနှစ်နှစ်ခန့်မှစ၍ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ထုတ်ယူခဲ့ကြပြီး ယခုအခါ ချောက်(ချိုင့်ဝှမ်း)များ ဖြစ်ပေါ်လာ၍ ကြက်သွန်စိုက်ပျိုးချိန်၌ လုပ်ကွက်များ ပျက်စီးနေမှုကြောင့် ကန့်ကွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“မြင်းခြံသဲမထိစက်ရုံက ကုမ္ပဏီတွေနဲ့ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တွေက သယ်ယူနေပါတယ်။ ကျောက်မြေရွာပိုင်းမှာ အိမ်ထောင်စု ၂၀၀ ရှိတယ်။ ချောက်(ချိုင့်ဝှမ်း)မြေတွေ ဖြစ်ကုန်တော့ အိမ်ထောင်စု ၁၀၀ လောက်က စံတိုက်တွေ မရနိုင်တော့ဘူး” ဟုဒေသခံ တစ်ဦးက ပြောသည်။

ထိုသို့ ထုတ်ယူနေကြသည့် ကုမ္ပဏီများသည် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်က ထုတ်ယူခွင့်လိုင်စင်လျှောက်ထားခဲ့ပြီး မြေစာရင်း၏ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကာ တစ်ကျင်းလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်သို့ ပေးသွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအထိ ဌာနဆိုင်ရာ အဆင့်ဆင့်စစ်စစ်မှုများနှင့်အတူကျေးရွာလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် လျှောက်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်၌ တစ်ကျင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၅ သိန်းပေးသွင်းထားပြီးဖြစ်ရာ



ရွက်ကာ တစ်ကျင်းလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်သို့ ပေးသွင်းခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအထိ ဌာနဆိုင်ရာ အဆင့်ဆင့်စစ်စစ်မှုများနှင့်အတူကျေးရွာလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် လျှောက်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်၌ တစ်ကျင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၅ သိန်းပေးသွင်းထားပြီးဖြစ်ရာ

သဲထုတ်ယူရာ၌ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်ဖြင့် မဟုတ်ဘဲ ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ သတ်မှတ်ထား၍ ခွဲရကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင်လည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအထိ ဌာနဆိုင်ရာ အဆင့်ဆင့်စစ်စစ်မှုများနှင့်အတူကျေးရွာလယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု၏ သဘောတူညီမှုဖြင့် လျှောက်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်၌ တစ်ကျင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၅ သိန်းပေးသွင်းထားပြီးဖြစ်ရာ

တာဝန်ခံ ဦးဌေးအောင်က ပြောသည်။

ယခုနှစ်အတွက် ထုတ်ယူခွင့်လိုင်စင် ချပေးခဲ့ခြင်းကို ကျေးရွာဒေသခံများ မသိရှိကြဘဲ အချို့မှာ ထုတ်ယူခွင့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးနေ၍ ဒေသခံများ၏ ကန့်ကွက်မှုအပေါ် သက်ဆိုင်ရာသို့ တင်ပြလျက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လင်းလက်ကြယ်(တောင်သာ)

ကျောစုံမှ
အပြည်အဝှမ်းရှိခြင်း၊ အရည်အသွေး နိမ့်သည့် ရေစုပ်စက်နှင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို သုံးစွဲခြင်း၊ လျှပ်စစ်ရေတင်ခန္ဓာထားများကို တောင်သူများမှပေးချေ လိုမှုမရှိခြင်းများ ရှိနေသည်ဟု ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်များမှ သိရသည်။

ထို့အပြင် လက်ရှိမြစ်ရေတင်စီမံကိန်းများ၏ ရေပေးမြောင်းများသည် မြေသားမြောင်းများ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုနှင့် မြောင်းများ ကျိုးပြတ်ပျက်စီးခြင်း၊ မူလမြစ်ရေတင်စီမံကိန်း၏ ရေအရင်းအမြစ် မြစ်ချောင်းများတွင် ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲကာ သဲသောင်များဖြစ်ထွန်းခြင်း၊ ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါးပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားခြင်း၊ မြစ်ရေတင် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲရေးအဖွဲ့နှင့် တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ မရှိခြင်း စသည့် ပြဿနာများနှင့်လည်း ကြုံတွေ့နေရသည်ဟု ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မြစ်ရေတင်အထူးစီမံကိန်း ၁၅ ခုအနက် ဒုံသမိန်နှင့် ကျုံစုပုံ အထူးစီမံကိန်း ရှစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ဆောင်ရွက်ဆဲ မြစ်ရေတင် ဌာနလုပ်ငန်း အခု ၂၀ အနက်မှ သစ်ခြောက်ခင်း၊ မိုးသစ္စာ၊ မတော့ကုန်း၊ ရေကာ၊ စမ့်ဆင်ချိုတိုင်၊ အစုကြီး(သီတာအေး)၊ အလိန်လည် (ကြုံ၊ ကုန်း-တိုးချ)၊ မင်းလှဝ၊ ချမ်းမြေသာယာ၊ နောင်ခေါနှင့် နောင်ဟင် စီမံကိန်း ၁၁ ခုအား ဖျက်သိမ်း တော့မည်ဖြစ်သည်ဟု အဆိုပါစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချ စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနသည် ကျန်ရှိနေသည့် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများအတွက် ရေဆက် ရေပေးမြောင်းဒီဇိုင်းပုံစံများ ပြန်လည် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ထပ်ဆင့်ရေတင်များတွင် ရေလိုအပ်ချက်နည်းသော တောင်သူဝင်ငွေတိုးစေမည့် သီးနှံများ

စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု နည်းစေရန် မြေသားမြောင်းများအား လိုင်နှင့်စီခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့အားအပြည့်အဝဖြင့် တစ်ဆက်တစ်စပ် တည်း ရရှိစေရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မြစ်ရေတင် ရေသောက်ရေယာရှိ လယ်ယာမြေများအား မြေယာပြုပြင်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကမ်းပါးပြိုကျမှုနှင့် သဲသောင်ဖြစ်ထွန်းမှု မဖြစ်ပွားစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရေသုံးစွဲသူများအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းပြီး ရေစီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းများ ပို့ချခြင်းနှင့် တောင်သူများမှ စွမ်းအင် ကုန်ကျစရိတ်အား မိမိအစီအစဉ်ဖြင့် ပေးချေနိုင်ရန် စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်ခြင်း များ ပြုလုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။

“မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းတွေ ဖျက်ပစ်ဖို့ ဆိုတာ သူ့ရဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တွေရှိပါတယ်။ ဖျက်သိမ်းမယ့် လုပ်ငန်းတွေအတွက် ကျွန်တော် အခုမှ စာရင်းလုပ်လိုက်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ ရပ်ထားတာလည်း ကြာပါပြီ။ စာရင်းကို အခြေခံလိုက်တဲ့အခါ ရာခိုင်နှုန်းတွက်ရင် လက်ရှိရှိနေတဲ့ ရေပေးဝေမှုလုပ်ငန်းတွေက ကျဆင်းသွားလို့ စာရင်း သဘောပုံရိပ်နေတဲ့ မြစ်ရေတင် လုပ်ငန်းတွေကို ပယ်ဖျက်လိုက်တာ။ ဒီမြစ်ရေတင် စီမံကိန်းတွေကြောင့် ဘယ်သူမှ ဒုက္ခမဖြစ်ဘူး။ အသုံးစရိတ်လည်း မရှိဘူး” ဟု ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပြောသည်။

ပြင်သစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီ (AFD) သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ်ရှိ မြစ်ကွန်းမြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းနှင့် မင်းဘူးမြို့နယ်ရှိ ကမ်းနီမြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများကို ယူရိုငွေ သုံးသန်း အကုန်ကျခံ၍ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (LIFT Fund) ကလည်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ်ရှိ ပျောရွာ၍ ရေပေးမြောင်းဒီဇိုင်းပုံစံများ ပြန်လည် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ထပ်ဆင့်ရေတင်များတွင် ရေလိုအပ်ချက်နည်းသော တောင်သူဝင်ငွေတိုးစေမည့် သီးနှံများ



တောင်ငူခရိုင် ထန်းတပင်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများသို့ ဝိုင်းဝန်းကြီးကြပ်ခြင်း ဦးဆောင်သော တပ်မတော်နယ်လှည့် အထူးကုဆေးကုသမှုအဖွဲ့သည် ရွှေလျားခွဲစိတ်ကုသယာဉ်၊ ရွှေလျားဓာတ်မှန်ရိုက်ယာဉ်တို့နှင့်အတူ မေ ၉ ရက်က သွားရောက်ပြီး မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေပိုကြီးကျေးရွာ၊ ဘုမ္မတီးကျေးရွာ၊ လှည်းလမ်းကျေးရွာနှင့် ညောင်ပင်သာကျေးရွာများတွင် အဖွဲ့လေးဖွဲ့ခွဲ၍ ကျေးရွာပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးစဉ် မောင်ရွှေဝင်း(ပြည်)

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား News Channel
၁၀-၅-၂၀၁၆(အင်္ဂါနေ့)

နံနက်ပိုင်း
၆:၀၀ - မင်းကွန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်
၈:၃၅ - ကရင်ဖြူလူမျိုးတို့ နေထိုင်ရာ တောင်ကျရွာကလေး
၉:၃၅ - မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား လူငယ်အစီအစဉ်
၁၀:၄၅ - မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာန၏ ကြက်ငှက်

ညပိုင်း
၁၅:၃၅ - လူမှုစီးပွား မြင်ကွင်းများ
၁၆:၃၅ - Football Magazine (ဧရာဝတီယူနိုက်တက် အသင်း)
၁၇:၃၅ - မြန်မာ့ငွေကြေးဈေးကွက် ဆိုင်ရာစကားပိုင်း (လက်လီလုပ်ငန်းဖြင့် ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေးတစ်ခု စတင်ခြင်း) (အပိုင်း-၃)
၁၈:၃၅ - ကြယ်ပွင့်များရဲ့ ရင်ခုန်သံ (ဒါရိုက်တာပွင့်သီရိဇော်)
၁၉:၁၅ - နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ

မှတ်ချက်။ ။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

မေ ၉ ရက်က မြန်မာခြင်းလုံးအသင်းနှင့်ပူးတွဲလေ့ကျင့်မည့် မလေးရှားခြင်းလုံးရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုသူများနှင့်တွေ့ရစဉ် (အဆိုပါ မလေးရှားခြင်းလုံးအသင်းသည် မေ ၂၀ ရက်အထိ နေပြည်တော် ရွှေလေ့ကျင့်ရေးစခန်း၌ မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ရွေးစင်ခြင်းလုံးအသင်းနှင့် ပူးတွဲလေ့ကျင့်မည်ဖြစ်သည်။) မင်းထက်(မြန်မာ့အလင်း)

ရွှေနန်းတော်ကျောင်းကြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုအမြန်ဆုံးပြီးစီးရေးနှင့် ရန်ပုံငွေလုံလောက်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်

မန္တလေး မေ ၉
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်း၍လုပ်ဆောင်နေသော မန္တလေးမြို့ ရွှေနန်းတော်ကျောင်းပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံးပြီးစီးရေးအတွက် တွန်းအားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လိုအပ်သောပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေများ လုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မေ ၅ ရက်က ရွှေနန်းတော်

ကျောင်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့သည့် အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး Mr.Scot Marciel က ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် ရွှေနန်းတော်ကျောင်း ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေသော ကမ္ဘာ့အထိမ်းအမှတ်အဆောက်အအုံများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့(WMF) ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ကျောင်း၏ Documentary အစီအစဉ်ကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး

ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး လက်တွေ့လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အားနည်းချက်များရှိနေသဖြင့် အမြန်ဆုံးပြီးစီးရေးအတွက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးရန် အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးအား အသိပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန (မန္တလေးဌာနခွဲ)မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးညိုမြင့်ထွန်းက ပြောသည်။

ရွှေနန်းတော်ကျောင်းကြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းဖို့

အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ကနေပြီး ဒေါ်လာ ငါးသိန်းငါးထောင် လျှို့ဝှက်ခဲ့သည်။ လျှို့ဝှက်ခဲ့တဲ့ငွေကို ရွှေနန်းတော်ကျောင်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ ပရောဂျက် မန်နေဂျာ Mr.Jeffallen ကိုယ်တိုင် ငွေကြေးကိုင်တွယ်ပြီး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းတွေကို လုပ်ဆောင်နေပေမယ့် အခုအချိန်အထိ ပြုပြင်ဆင်ဆင်အထိ မရောက်သေးပါဘူး။ ပညာရှင်တွေခေါ်ယူပြီး လေ့လာမှု

အဆင့်ပို ရှိနေသေးတယ်။ အခုလက်ရှိမှာ ရန်ပုံငွေကုန်သွားပြီလို့ သိရတဲ့အတွက် အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးကလည်း ရန်ပုံငွေ လုံလောက်စွာရရှိဖို့ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးမယ်ဆိုတာ ပြောကြားသွားခဲ့ပါတယ် ဟု ၎င်းကဆိုသည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍ ရွှေနန်းတော်ကျောင်းကြီး ပျက်စီးခြင်းအကြောင်း အရင်းများအား ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့မှ ကျောင်းကြီးရှိ အချို့တိုင်းများ၏

ခြံစားမှုများအား လေ့လာမှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ ရေစိုစေရန်လုပ်ငန်းများလေ့လာခြင်း၊ ပျက်စီးနေသည့် အစိတ်အပိုင်းများအား 3D Scanner ဖြင့် ရိုက်ကူးခြင်းနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်ခဲ့ကာ ဇွန် ၅ ရက်မှစတင်၍ ကျောင်းကြီး၏ အနောက်တောင်ဘက်အခြမ်းမှ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ဆေးပညာသတင်းဆန်းများ (၁၃၂)



ဆီးချိုရောဂါကို စုပေါင်းကာကွယ်ဖို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့က နှိုးဆော်

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၇ ရက်မှာ ကျောက်တုံး ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ထုတ်ပြန်တဲ့ကြေညာချက်မှာတော့ ဆီးချိုရောဂါရဲ့တိုးပွားလာပုံကိုထောက်ပြပြီး စုပေါင်းကာကွယ်ကြဖို့ နှိုးဆော်ထားပါတယ်။ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် စာရင်းဇယားများအရ ကမ္ဘာမှာ ဆီးချိုဝေဒနာရှင် ၁၀၈ သန်းခန့်သာရှိရာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာတော့ ၄၂၂ သန်းခန့်တိုးပွားလာတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါဟာ အရွယ်ရောက်သူ လူကြီးအားလုံးရဲ့ ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိတယ်။ ဒီလူတွေထဲက လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၅ သန်းဟာ နှစ်စဉ်သေဆုံးနေရပြီး နောက်ထပ် ၂ ဒသမ ၂ သန်းဟာလည်း ဆီးချိုနှင့် ဆက်သွယ်နေတဲ့ ရောဂါတွေကြောင့် သေဆုံးကြရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဆီးချိုရောဂါဟာ မျိုးရိုးကြောင့်ဖြစ်နိုင်သလို လူနေမှုပုံစံပြောင်းလဲပြီး ဖြစ်ပေါ်လာရတဲ့ ရောဂါတစ်ခုဖြစ်တယ်။ အဝလွန်အောင်နေထိုင်ခြင်း၊ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုမရှိခြင်း၊ ဆီးချိုဖြစ်စေတဲ့ အဓိကအကြောင်းအရင်းတွေဖြစ်တယ်။ မျိုးရိုးကြောင့် ဖြစ်တတ်တဲ့ဆီးချိုဟာ ကာကွယ်လို့ရနိုင်တယ်လို့လည်း ပညာရှင်တွေက ထောက်ပြထားပါတယ်။ နိုင်ငံတိုင်းက အစိုးရတွေ၊ ဆေးပညာရှင်တွေ၊ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူတွေ၊ အစိုးရမဟုတ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေအားလုံးဟာ မိမိနိုင်ငံမှာ ဆီးချိုရောဂါရှင်တွေ တိုးမလာအောင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ဆီးချိုရောဂါကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးရတဲ့ဘေးက အတော်အတန်ကာကွယ်နိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း ယခုနှစ် ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးရဲ့ ကြေညာချက်ကို ဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။



ကိုယ်ခံအားချို့ယွင်းတဲ့ ကလေးငယ်များအတွက် ကုထုံးသစ်

ယခုဖော်ပြလိုတဲ့သတင်းက ဆေးပညာသတင်းတွေမှာ ထူးခြားတဲ့အောင်မြင်မှု သတင်းတစ်ခုပါ။ ကလေးတွေမှာသားဖြစ်ပြီး ကုသရခက်တဲ့ရောဂါတစ်မျိုးဖြစ်တဲ့ မွေးရာပါ ကိုယ်ခံအားချို့ယွင်းနေတဲ့ ကလေးတွေကို ကုသနိုင်ဖို့ Gene Therapy တစ်ခုကို တွေ့ရှိရပြီဆိုတဲ့ သတင်းပါ။ ဒီလိုတွေ့ရှိခဲ့တာကတော့ အီတလီနိုင်ငံဆေးပညာရှင်တွေဖြစ်ပြီး သူတို့ဟာ Glaxo Smith Kline ဆေးကုမ္ပဏီရဲ့ အကူအညီနှင့် တွေ့ရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကုသနည်းကို Stimvelis လို့ အမည်ပေးထားပြီး ဒီကုထုံးကို EMA ခေါ်တဲ့ European Medicine Agency ကလည်း အသိအမှတ်ပြုလိုက်ပြီလို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီကုထုံးဟာ ကုရာနတ္တိဆေးမရှိတဲ့ မွေးရာပါကိုယ်ခံအား Cells ချို့ယွင်းတဲ့ရောဂါတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ADASCIID ခေါ်တဲ့ ADA Severe Combined Immune Deficiency ရောဂါမှာကုသဖို့ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီရောဂါဖြစ်တဲ့ ကလေးတွေဟာ နည်းပါးပေမယ့် ဒီရောဂါဖြစ်တဲ့ ကလေးတွေဟာ ကိုယ်ခံအားကောင်းစေတဲ့ ဆေးအမျိုးမျိုး၊ Bone Marrow Transplant စတဲ့ နည်းတွေနှင့် ကုသပေမယ့် နှစ်နှစ်ထက်ပိုပြီး အသက်မရှည်နိုင်ဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ အခုဒီကုသနည်း Gene Therapy ပေါ်လာတာဟာ ဒီရောဂါရှိတဲ့ ကလေးတွေအပြင် အခြားကိုယ်ခံအားကျကျကလေးတွေအတွက်ပါ သတင်းကောင်းတစ်ခုအဖြစ် တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။

ကျင်ငယ်ရေမှ မျိုးပွားနည်းကို ကြက်များဖြင့်စမ်းသပ်နေ

နောက်ဖော်ပြလိုတဲ့ သတင်းတစ်ပုဒ်ကတော့ သတ္တဝါတွေရဲ့ ကျင်ငယ်ကနေပြီး အဲဒီအမျိုးတူ သတ္တဝါတစ်ကောင်ကို မွေးယူလို့ရနိုင်ပြီဆိုတဲ့ သတင်းပါ။ ဒါကိုပြုလုပ်

ဒေါက်တာကံညွန့်

နိုင်ခဲ့ကြတာကတော့ ဂျပန်နိုင်ငံ Yamanashi University က သုတေသနပညာရှင်တွေဖြစ်ပြီး ဒီအကြောင်းကို ဖြတ်နံနိုင်ထုတ် Journal of Scientific Research မှာ ဖော်ပြထားတာပါ။ သတ္တဝါတော်တော်များများမှာ သူတို့ရဲ့ ဆီးထဲမှာ ဆီးလမ်းကြောင်း Urethra က မျိုးရိုးဗီဇ Cells တွေ ပါဝင်တတ်တယ်။ အခုလိုပဲ ကြွက်မှာပဲ ဒီ Cells ပါဝင်နေတာကြောင့် ဒါကို ဓာတ်ခွဲခန်းမှာ မွေးယူပြီး ကြွက်မတစ်ကောင်ရဲ့ သားအိမ်ထဲကို ထည့်ပေးလိုက်ပြီး ကြွက်ငယ်တစ်ကောင်ကို မွေးနိုင်



ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သူတို့ဟာ ဒီလိုမျိုး ကြွက်လေးကောင်ကို ကောင်းမွန်စွာ မွေးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း နောက်ထပ်စမ်းသပ်မှုတွေပြုလုပ်ရဦးမှာဖြစ်ပေမယ့် ဒီလိုမျိုး မွေးယူနိုင်တာကို တွေ့ရှိရတာ မျိုးပွားနိုင်မှုမှာအရေးပါတဲ့ တွေ့ရှိချက်ဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီလိုမွေးလာတဲ့ ကြွက်ငယ်တွေဟာ သာမန်ကြွက်တွေလိုပဲ အသက်ရှည်နိုင်မလားဆိုတာလည်း စောင့်ကြည့်ဖို့ လိုအပ်ကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။

ကော်ဖီက အူမကြီးကင်ဆာကို ကာကွယ်နိုင်

ယခင်ဆေးပညာသတင်းတွေထဲမှာလည်း ကော်ဖီသောက်ခြင်းက အူမကြီးနှင့် မစင်အိတ်ကင်ဆာ (Colo-rectal Cancer) ကို အတော်အသင့် ကာကွယ်နိုင်တယ်ဆိုတာ ဖော်ပြခဲ့ဖူးပါပြီ။ ယခုလည်း အမေရိကန်နိုင်ငံ ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် University of Southern California က ဆေးပညာရှင်တွေ ထပ်မံပြုလုပ်ထားတဲ့ လေ့လာမှုတစ်ခုကို ဖော်ပြချင်ပါတယ်။ သူတို့ဟာ ယင်းကင်ဆာခံစားနေရသူ အမျိုးသား အမျိုးသမီး ၅၁၀၀ နှင့်အတူ ယင်းရောဂါခံစားနေရသူမဟုတ်သော လူပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော်ကို နှိုင်းယှဉ်လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ သူတို့ဟာ ကော်ဖီသောက်တဲ့ အလေ့အထအပြင် မျိုးရိုးမှာ ဒီကင်ဆာမျိုး ရှိ မရှိ၊ ဆေးလိပ်အရက်သောက်သုံးမှုစတဲ့ အခြေအနေတွေကိုပါ လေ့လာခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။

သူတို့လေ့လာတွေ့ရှိချက်အရ အနည်းဆုံး ကော်ဖီ တစ်ခွက်မှ နှစ်ခွက် သောက်သုံးသူတို့ဟာ ဒီကင်ဆာမျိုးဖြစ်ဖို့ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းသက်သာနိုင်ပြီး အနည်းဆုံး နှစ်ခွက်ခွဲနှင့် ၄၄ ရာခိုင်နှုန်းပိုသောက်သူများဟာ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ သက်သာနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သူတို့အဆိုအရ Caffeine ဓာတ်ဟာ ကင်ဆာကို လျော့နည်းစေတာ



အပြင် ကော်ဖီမှာပါတဲ့ Polyphenol ဓာတ်ဟာ Antioxidant အာနိသင်ရှိပြီး ကော်ဖီမှာပါတဲ့ Melanodin ဓာတ်ဟာလည်း အူမကြီးရဲ့ လှုပ်ရှားမှုကို အားပေးတာကြောင့် အူမကြီးကင်ဆာကို ကာကွယ်နိုင်တာလို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီအကြောင်း Cancer Epidemiology and Biomaker ဂျာနယ်မှာ ဖော်ပြထားတာကို တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။



အဝလွန်သူများ နှလုံးလေဖြတ်ရောဂါပိုဖြစ်နိုင်

အဝလွန်ပြဿနာ (Obesity) ဟာ နှလုံးရောဂါနှင့် ဆက်စပ်မှုရှိကြောင်း ယခင်ဆေးပညာသတင်းများမှာ တင်ပြခဲ့ဖူးပါပြီ။ ယခုဒီအကြောင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပိုမိုကျယ်ပြန့်တဲ့ လေ့လာမှုတွေပေါ်ထွက်ပြီး ပိုမိုခိုင်မာတဲ့ အချက်အလက်တွေပါလာတဲ့အတွက် ထပ်မံတင်ပြချင်ပါတယ်။ အခုလေ့လာချက်ကို နော်ဝေနိုင်ငံနှင့် အင်္ဂလန်နိုင်ငံက ဆေးပညာရှင်တွေ ပူးပေါင်းပြုလုပ်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းပညာရှင်တွေကတော့ Norwegian University of Science and Technology, Imperial College London နှင့် Oslo University Hospital က ဆေးပညာရှင်တွေ ပါဝင်ပါတယ်။ သူတို့ဟာ လူပေါင်း ၆၅၀၀၀ ကျော်ကို လေ့လာမှုပေါင်း ၂၃ ခုပြုလုပ်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။

သူတို့လေ့လာချက်အရ Body Mass Index BMI Kilogramme Per Square Meter ၂၅ ကနေ ၃၀ ရှိတဲ့လူတွေကို ကိုယ်အလေးချိန်များသူ (Over weight) အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ဒီလူတွေဟာ သာမန်ကိုယ်အလေးချိန်ရှိသူတွေထက် ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း နှလုံးလေဖြတ်ရောဂါဖြစ်ဖို့ ပိုမိုနိုင်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ BMI 5 Unit ပိုလာတိုင်း နှလုံးရောဂါဖြစ်ဖို့ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းက ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပိုရှိတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ခါးအတိုင်း 10 cm တိုးလာတိုင်း နှလုံးရောဂါဖြစ်ဖို့ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်း ပိုနိုင်တယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပိုနေသူတွေ အဝလွန်သူတွေ သတိထားနိုင်အောင် တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။



ကင်ဆာရောဂါများအတွက် ကုထုံးသစ်စမ်းသပ်နေ

နောက်ဖော်ပြလိုတဲ့ သတင်းတစ်ပုဒ်ကတော့ ကင်ဆာရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပါတယ်။ ကင်ဆာရောဂါကုထုံးတွေထဲမှာ Immuno Therapy ကုထုံးတစ်မျိုးပေါ်လာတာဟာ အလွန်အားတက်စရာ သတင်းတစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒီအကြောင်းကို ဖော်ပြလိုက်သူကတော့ ASCO(American Society of Clinical Oncology) အမေရိကန်နိုင်ငံ ကင်ဆာကုဆရာဝန်များအဖွဲ့က Chief Medical Officer Dr. Richard Schilsky ဖြစ်ပါတယ်။ သူ့အဆိုအရ ယခုအခါ အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ ကင်ဆာရောဂါကုသမှုခံယူနေရသူ ၁၄ သန်းခန့်ရှိတယ်။ ဒီလူတွေထဲက တချို့လူတွေဟာ ဒီကုထုံးနှင့် စမ်းသပ်ကုသမှုပေါင်း ၃၄၀၀ ကျော်ပြုလုပ်နေတယ်။ ဒါ အမေရိကန်နိုင်ငံတစ်ခုမှာပဲ ရှိသေးတယ်။ ကမ္ဘာတစ်လွှား အခြားဥရောပနိုင်ငံတွေမှာလည်း စမ်းသပ်မှုတွေ တစ်ပြိုင်တည်း ပြုလုပ်နေပါတယ်။ သမ္မတ အိုဘားမား အစိုးရကလည်း ဒီစမ်းသပ်မှုတွေအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံခန့် ထောက်ပံ့ထားပါတယ်။ ယခုအချိန်မှာ Lymphoma (အကျိတ်ကင်ဆာ)၊ Leukemia (သွေးကင်ဆာ)၊ ပင်ကရိယပ်စ်ကင်ဆာနှင့် တချို့ကုရရက်တဲ့ အဆုတ်ကင်ဆာတွေမှာ အောင်မြင်မှုတွေ တွေ့နေရပါပြီ။ ဒီကိုယ်ခံအားမြှင့်ကုသပေးတဲ့နည်းဟာ နောင်အခါ ကင်ဆာရောဂါကုထုံးတွေဖြစ်တဲ့ ခွဲစိတ်ကုသမှု၊ ဓာတ်ရောင်ခြည်ကုသမှု၊ ဆေးသွင်းကုသမှုတွေအားလုံးကို အစားထိုးနိုင်တဲ့ ကုသမှုဖြစ်မယ်လို့ ယုံကြည်နေကြောင်း ဖော်ပြချက်ကို တင်ပြလိုက်ရပါတယ်။

ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပိုးသတ်ဆေးဆိုင်ရှင်များအား ဥပဒေဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး

လှိုင်းဘွဲ့ မေ ၉ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံရိုင် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပိုးသတ်ဆေးအရောင်းဆိုင်ရှင်များအား ဥပဒေဆိုင်ရာများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနကစီစဉ်၍ မေ ၈ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပြုလုပ်သည့် ဆွေးနွေးပွဲတွင် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးဆင်ဇော်က ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပိုးသတ်ဆေးအရောင်းဆိုင်ရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံရသည့်ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်မြေအသုံးချရေးဌာနမှ တာဝန်ခံလက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးအေးချိုက ဓာတ်မြေဩဇာဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်သီးနှံကာကွယ်ရေးဌာနမှ တာဝန်ခံဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သန်းသန်းလွင်က ပိုးသတ်ဆေးဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ဆိုင်ရှင်များက သိရှိလိုသည့်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ပင်စင်ဥပဒေအသစ်နှင့် ပတ်သက်၍ ဂရိဝန်ကြီးချုပ် ကာကွယ်ပြောဆို

အေသင် မေ ၉
ဂရိဝန်ကြီးချုပ်အလက်စ် ဝီပရက်စ်သည် ပါလီမန်က အတည်ပြုထားသော အငြင်းပွားလျက်ရှိသည့် ပင်စင်နှင့်အခွန် ဥပဒေသစ်ကို ကာကွယ်ပြောဆိုခဲ့သည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာငွေကြေး အထောက်အကူများအတွက် ဖြေလျှော့မှုများပေးရေးဖိအားပေးရန် လိုအပ်နေဆဲဖြစ်ပြီး တနင်္လာနေ့၌ ယူရိုငွေရရှိလာရေး ဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး၌ ထည့်သွင်းဆွေးနွေးမည်ဖြစ်သည်။

ယခုပြုလုပ်သည့်ပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် အငြိမ်းစားပင်စင်စားများကို ထိခိုက်မှုမရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် အရေးပါသည့် စနစ် တစ်ခုအဖြစ်ပြောင်းလဲရန် ဦးတည်ခဲ့သည်ဟု ၎င်းကပြောသည်။

ထို့ပြင် ယခုအသစ်ပြဋ္ဌာန်းသည့် ဥပဒေသည်နိုင်ငံ၏ ပင်စင်ထောက်ပံ့မှုကို လုံခြုံစိတ်ချနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

မဲပေးမှုမစတင်မီ အေသင်မြို့မှ



ကာနီကွက် ဆန္ဒပြသူများက မျက်ရည်ယို ဖုံးများအသုံးပြုခဲ့သည့် ရဲစခန်းအတွင်းသို့ ဖုံးပစ်သွင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။

ယခုပြဋ္ဌာန်းသည့် ဥပဒေကြမ်းများ လူမှုရေးကိစ္စများ မှန်ကန်စွာ ဆုံးဖြတ်

နိုင်ရေး အဓိက အထောက်အပံ့ပေးနိုင် သည့်စနစ်တစ်ခုဖြစ်လာစေရန် ရည် ခြင်းကြီးဖြေလျှော့ရေး ဆွေးနွေးသွား ရွယ်ခဲ့ပြီး ပင်စင်စား ၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင် နှုန်းမှာ ၎င်းတို့မူလရရှိသည့် ပင်စင်ငွေ ကို ဖြတ်တောက်ခံရနိုင်သည်။

ဥရောပအုပ်စုအစည်းအဝေး၌ ဂရိ ကြွေးမြီဖြေလျှော့ရေး ဆွေးနွေးသွား နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

(ဘီဘီစီ)

မြောက်ကိုရီးယား နျူကလီးယားအစီအစဉ် ဆက်လက်ပြုလုပ်

ပြုလမ်း မေ ၉
မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ကင်ဂျုံအန်းသည် ၎င်း၏နျူကလီးယားအစီအစဉ်ကို ရှေ့ဆက်တိုးပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ဒုံးကျည်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုလည်း အာရုံစိုက် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ကင်သည် စနေနေ့နှင့် တနင်္ဂနွေနေ့က ကျင်းပ သော မြောက်ကိုရီးယားအလုပ်သမားပါတီ ကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး၌ မိန့်ခွန်းပြော ကြားခဲ့သည်။

တနင်္ဂနွေနေ့က ကင်၏ မိန့်ခွန်းကို နိုင်ငံပိုင် ရုပ်သံမီဒီယာမှ တိုက်ရိုက် ထုတ် လွှင့်ပြသခဲ့သည်။

ကင်သည် နျူကလီးယား ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်ကို ထိန်းညှိသွားပြီး နျူကလီးယား စွမ်းအင်ပိုင်ဆိုင်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ရန် လွန်ခဲ့သောလေးနှစ် ခေါင်းဆောင်ဖြစ် ကတည်းက ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

မြောက်ကိုရီးယားအနေဖြင့် နျူကလီးယားဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် မူဝါဒကို ဆက် လက်ကိုင်စွဲထားမည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဆောက် အအုံကောင်းများကိုလည်း အပြိုင်တည်ဆောက်သွားမည်ဟု ကင်က ပြောသည်။

နျူကလီးယား စွမ်းအင်အပေါ်တွင်အခြေခံ၍ ကာကွယ်ရေးကို ခိုင်မာအောင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်များကိုလည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စဉ်ဆက်မပြတ် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် ဝါးနှစ်စီမံကိန်းကိုအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိရာ ယခုနှစ်မှစတင်၍ ထဲထဲ ဝင်ဝင် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနှင့်ဆက်ဆံရေးကိုလည်း စည်းစည်းလုံးလုံး ဖြစ်စေချင်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

(အင်န်အိတ်ချ်ကေ)

ဂျီ-၇ အစည်းအဝေးအတွင်း ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်းများကို လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်

တိုကျို မေ ၉
ဂျပန်နိုင်ငံ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မေ ၂၆ ရက်နှင့် ၂၇ ရက်တို့တွင် ဂျီ-၇ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ် နိုင်ငံတကာလေယာဉ်များ ဆိုက် ရောက်လာမည်ဖြစ်ရာ လေကြောင်းလိုင်းများ၏ လုံခြုံရေးအတွက် စစ်ဆေး မှုများ စတင်ပြုလုပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခြေခံအဆောက်အအုံ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက မေ ၂၅ ရက်မှစ၍ ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်း ခရီးသည် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို အလှည့်ကျ ရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ရန် အဆိုပြုထားကြောင်းသိရ သည်။

လက်ဆွဲအိတ်များကို အိတ်စစ်ရေးရောင်ခြည်စစ်ဆေးရေး ကိရိယာများဖြင့် လည်း ဖွင့်၍စစ်ဆေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ကျိုဒို)

ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ဆက်စပ်သည့် အငြင်းပွားမှုများကြောင့် ဖိလစ်ပိုင်၌ လူ ၁၀ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

မနီလာ မေ ၉
ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ဆက်စပ်သည့် အငြင်းပွားမှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် မေ ၉ ရက်က လူ ၁၀ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့ က ပြောကြားသည်။

ဖိလစ်ပိုင်အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့၏ အမျိုးသားရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့် လေ့လာရေးစင်တာက ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ဆက်စပ်သည့် အငြင်းပွားမှုဖြစ်စဉ်ကို နိုင်ငံ အဝန်း၌ ၂၂ ခု စုံစမ်းတွေ့ရှိခဲ့ပြီး ယင်းအငြင်းပွားမှုဖြစ်စဉ်များကြောင့် မေ ၉ ရက် ဒေသစံတော်ချိန်ညနေပိုင်း ၂ နာရီမှစ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လူ ၁၀ ဦး သေဆုံးပြီး သုံးဦး ဒဏ်ရာရရှိမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့၏ ပြည်သူ့ရေးရာရုံးမှ အကြီးအကဲတစ်ဦးဖြစ်သူ နောအယ်လ် ဒီတိုယာတိုက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အငြင်းပွားမှုဖြစ်စဉ်များတွင် ချုံခိုတိုက်ခိုက်မှုများ၊ မဆင်မခြင်ပစ်ခတ်

တိုက်ခိုက်မှုများ၊ ပေါက်ကွဲမှုများ၊ မီးရှို့မှုများနှင့် အနှောင့်အယှက်ပေးမှုများ စသည့်ဖြစ်စဉ်အမျိုးမျိုး ပါဝင်သည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ဆက်စပ်သည့် အငြင်းပွားမှုများကြောင့် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ လူ ၁၅ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင် အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့၏ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ဖိလစ်ပိုင်အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့သည် တရားမမှုတစ်ခုခုသောရွေးကောက်ပွဲအတွက် ရွေးကောက်ပွဲကာလဖြစ်သည့် ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ နိုင်ငံအဝန်း၌ လက်နက်များကိုင်ဆောင်ခြင်း တားမြစ်ပိတ်ပင်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးကိတ်များ တည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာစီမံချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)



တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း၌ မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားရာမှ သေဆုံးသူ ရှစ်ဦးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိ

ပေကျင်း မေ ၉
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်း ဖုကျန်းပြည်နယ်၌ မြေပြိုမှုအတွင်း လူပေါင်း ၃၃ ဦး ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိနေပြီး သေဆုံးသူ ရုပ်အလောင်းရှစ်ဦးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အရာရှိများက တနင်္လာနေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။

တနင်္ဂနွေနေ့ နံနက် ၅ နာရီခန့်က တိုင်းနင်းပြည်နယ်၌ မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွားရာ ရှစ်ဦးကျောက်တုံးများပြိုကျသဖြင့် နေရာအကျယ် ကုပမီတတစ်သိန်းခန့်ရှိကြောင်း အဆိုပါနေရာရှိ ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံ ဆောက်လုပ်ရေးနေရာများ ဖုံးလွှမ်းသွား ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သေဆုံးသူ ရုပ်အလောင်းများကို အတည်ပြုချက်ရယူရန် စစ်ဆေးနေကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

ယာဉ်ထိန်းရဲစခန်းကို အသေခံ ကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်

မိုဂါဒစ်ရှူး မေ ၉
ဆိုမာလီနိုင်ငံ မိုဂါဒစ်ရှူးရှိ ယာဉ်ထိန်းရဲစခန်း၌ အသေခံကားပုံးခွဲမူဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရဲအရာရှိ နှစ်ဦးထက်မနည်းသေဆုံးခဲ့ပြီး ရှာဘာအက် စစ်သွေးကြွအုပ်စုက ယခုဖြစ်ရပ်မှာ ၎င်းတို့လက်ချက်ဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုခဲ့ သည်။ အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှုအတွင်း ရဲသုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ယာဉ်ထိန်းရဲအရာရှိတစ်ဦးဖြစ်သူ မိုဟာမက်နာကပြောသည်။

အသေခံပုံးခွဲသည်ကားမှာ အဝင်ဂိတ်ပေါက်ကိုဝင်တိုက်ခဲ့ကြောင်း၊ လက်နက်ကိုင်စစ်သွေးကြွတစ်ဦးကိုအသေပစ်သတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ရိုက်တာသို့ပြောသည်။ သေဆုံးသူရဲအရာရှိအတွက်မှာ ကိုးဦးထိရှိလာခဲ့ပြီး စစ်သွေးကြွနှစ်ဦးကိုသတ်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည်ဟု ရဲဌာနမှသိရသည်။ သေဆုံးသူအရေအတွက်ကိုမူအတိအကျမသိရသေးပေ။ ပေါက်ကွဲမှုကြောင့်ယာဉ်ထိန်းရဲရုံးမှာ ဆိုးရွားစွာပျက်စီးသွားခဲ့ပြီး အနီးအနားရှိဈေးဆိုင် များလည်း ပျက်စီးသွားခဲ့သည်ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

(ရိုက်တာ)

ချူကလီးယားအရေးထက် နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့စေချင်သည့် မြောက်ကိုရီးယား

မောင်နေသစ်

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံဟာ ချူကလီးယားလက်နက်ပိုင်ဆိုင်နိုင်ဖို့ ချူကလီးယားစမ်းသပ်မှုတွေ အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့တာကြောင့် ကုလသမဂ္ဂရဲ့ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုတွေခံရပြီး ကမ္ဘာ့အဆက်အဆံ ပြတ်တောက်ခဲ့ရပါတယ်။ အထူးသဖြင့်တော့ အမေရိကန်၊ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွေနဲ့ အဆင်မပြေဖြစ်ခဲ့တာပါ။ မြောက်ကိုရီးယားက ချူကလီးယားစမ်းသပ်တယ်။ အမေရိကန်နဲ့ တောင်ကိုရီးယားတို့က ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွေပြုလုပ်ပြီး ခြိမ်းခြောက်တယ်။ ဒီလိုနဲ့ ကမ္ဘာ့ရန်ဘက်တွေအဖြစ် သံသရာလည်ခဲ့ကြပါတယ်။ သို့ပေမယ့် မြောက်ကိုရီးယားရဲ့ တစ်ခုတည်းသော မိတ်ဆွေနိုင်ငံကတော့ သူ့ရဲ့အိမ်နီးချင်း တရုတ်နိုင်ငံပါ။ တရုတ်နိုင်ငံကတော့ မိတ်ဆွေနိုင်ငံပီသစွာ ရပ်တည်နေတာပါ။

သို့ပေမယ့်လည်း ချူကလီးယားလက်နက်နိုင်ငံတွေအနေနဲ့ သူ့နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးစော်ကားခြင်းမရှိဘူးဆိုရင် ချူကလီးယားလက်နက်ကို ထုတ်သုံးမှာမဟုတ်ဘူးလို့ မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ကင်ဂျုံအန်းက ထုတ်ဖော်ပြောဆိုလိုက်ပါတယ်။ သူ့နိုင်ငံဟာ ချူကလီးယားအရေးထက် နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာစေဖို့ ငါးနှစ်တာစီးပွားရေးစီမံကိန်းတစ်ရပ်ချမှတ်ဖော်ဆောင်သွားမယ်လို့ ကင်ဂျုံအန်းက ဆိုပါတယ်။



အလုပ်သမားပါတီကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး၌ ကင်ဂျုံအန်းမိန့်ခွန်းပြောကြားနေစဉ်

ကင်ဂျုံအန်းရဲ့ ငါးနှစ်တာ အစီအစဉ်အရ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံရဲ့ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့နဲ့ ချူကလီးယားစွမ်းအင် အပါအဝင် ပြည်တွင်းစွမ်းအင် အရင်းအမြစ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် လုပ်ဆောင်သွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံအနေနဲ့ ချူကလီးယားမပြန်ပွားရေးကို အလေးအနက်ထားမှာဖြစ်သလို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး ချူကလီးယားကင်းမဲ့ရေးကိုလည်း အလေးအနက်ထားမှာဖြစ်တယ်လို့ ကင်ဂျုံအန်းက အာဏာရအလုပ်သမားပါတီကွန်ဂရက်ဖွဲ့ပွဲမှာ ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ပြုယမ်းအနေနဲ့ နိုင်ငံအများစုနဲ့ ဆက်ဆံရေးပြန်ကောင်းဖို့ဆန္ဒရှိနေပါတယ်လို့လည်း သူက ဆိုပါတယ်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံဟာ အတိတ်ကလည်း အလားတူပြောဆိုမှုတွေ၊ ကြေညာချက်တွေ ထုတ်ခဲ့ပေမယ့် အမေရိကန်နဲ့တောင်ကိုရီးယားကို တိုက်ခိုက်မှုတွေပြုလုပ်ဖို့ မကြာခဏခြိမ်းခြောက်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တာပါ။ ချူကလီးယားလက်နက်ပြန်လည်ရယူဖို့ကြိုးစားရင်း ကုလသမဂ္ဂရဲ့ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတာပါ။ ကင်ဂျုံအန်းဟာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်က ဖခင်ဖြစ်သူ ကင်ဂျုံအီးလ် ရုတ်တရက်ကွယ်လွန်ခဲ့ပြီးနောက် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံရဲ့ တတိယမျိုးဆက်ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ တောင်ကိုရီးယားအစိုးရအနေနဲ့ လူငယ်ခေါင်းဆောင်ကင်ဂျုံအန်းနဲ့ဆက်ဆံရေးတိုးတက် ကောင်းမွန်အောင်လုပ်ဖို့ မျှော်လင့်ချက်တွေရှိနေချိန်မှာ ၃၆ နှစ်တာအတွင်း ပထမဆုံးသော ပါတီကွန်ဂရက်ကိုကျင်းပခဲ့ပါ

တယ်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဟာ မတ်လအတွင်းက ချူကလီးယားစမ်းသပ်ခဲ့ပြီးတဲ့နောက် ကုလသမဂ္ဂရဲ့ အရေးယူပိတ်ဆို့မှုတွေခံခဲ့ရပြန်ပါတယ်။ ကင်ဂျုံအန်းရဲ့ ငါးနှစ်တာအစီအစဉ်အရ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံရဲ့ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့နဲ့ ချူကလီးယားစွမ်းအင်အပါအဝင် ပြည်တွင်းစွမ်းအင် အရင်းအမြစ်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် လုပ်ဆောင်သွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ မူဝါဒတစ်ရပ်ကိုလည်း ချမှတ်ဖော်ဆောင်သွားမယ်လို့ ကင်ဂျုံအန်းက ဆိုပါတယ်။ သူ့ရဲ့အစီအစဉ်အရ လယ်ယာကဏ္ဍတွေမှာ စက်စွမ်းအားပိုမိုအသုံးပြုဖို့နဲ့ မော်တော်ကားထုတ်လုပ်ရေး၊ ကျောက်မီးသွေးတိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ရေးတွေလည်း အပါအဝင်ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကအနေနဲ့တော့ စွမ်းအင်ပြဿနာကို အောင်မြင်အောင်ဖြေရှင်းပြီး ထုတ်ကုန်စွမ်းအားမြှင့်တင်သွားဖို့ရှိနေတာပါ။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံဟာ ချူကလီးယားအရေးကို တစ်စခန်းရပ်ပြီး စီးပွားရေးကို ဇောက်ချလုပ်ကိုင်သွားမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတကာနဲ့ဆက်ဆံရေးပြေလည်လာမှာဖြစ်သလို စီးပွားရေးလည်း ဦးမော့လာဖွယ်ရှိနေပါတယ်။

စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ အားကစားပြိုင်ပွဲ ဟယ်ရီတက်ရောက်

လန်ဒန် မေ ၉
ကမ္ဘာပေါ်တွင် မိန်းကလေးအများအပြားလက်ထပ်လိုသည့် သတို့သားလောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဗြိတိန်ဘုရင်မကြီး၏မြေးဖြစ်သူ မင်းသားဟယ်ရီသည် တော်ဝင်မင်းသားတစ်ဦးအနေဖြင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရသည့်

အခြေအနေနှင့် ၎င်း၏လူမှုဘဝအဆင်ပြေပြေပေါင်းစပ်နိုင်ရန် ရန်ကန်နေရသည်ဟု ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် တနင်္ဂနွေနေ့က ပြောသည်။ အဆိုပါ အားကစားပြိုင်ပွဲကို ဖလော်ရီဒါရှိ အော်လန်ဒိုမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ်က လန်ဒန်၌ ယင်း

အားကစားပြိုင်ပွဲကို ပထမဆုံးအကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုအကြိမ်မှာ ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ ငါးရက်ကြာကျင်းပမည့်ပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ ၁၄ နိုင်ငံမှ အားကစားသမား ၅၀၀ ကျော် အားကစားနည်းအမျိုးမျိုးတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အမေရိကန်သမ္မတကတော်

မီရှယ်အိုဘားမားနှင့် ဟယ်ရီအပါအဝင် ဟောလိဝုဒ်မှ ကြယ်ပွင့်များလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
မင်းသားဟယ်ရီသည် ပုံမှန်အလုပ်အကိုင်တစ်ခု မရှိသေးသော်လည်း ၎င်း၏ခင်ဖြစ်သူ ဒိုင်ယာနာလုပ်ကိုင်ခဲ့သော ပရဟိတလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် HIV ကူးစက်ခံရသူများနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာထိခိုက်ခံစားနေရသူများကို အားပေးကူညီသည့် ပရဟိတလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။



မင်းသားဟယ်ရီသည် ၁၀ နှစ်ကြာ စစ်မှုထမ်းပြီးနောက် ဖွေရှုပ်သည့် မင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် မီဒီယာများ၌ မကြာခဏ ဖော်ပြခံရသည့် ပုံရိပ်ကို ချေဖျက်နိုင်ခဲ့သည်။
၎င်းသည် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းတွင် ပါဝင်လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်ရာ၌ တော်ဝင်မင်းသားစုကို ထိခိုက်စေမည့် လုပ်ရပ်များကို အထူးသတိပြုရှောင်ရှားသည်။ ဟယ်ရီ၏ဘဝ၌ ပုံမှန်လုပ်ကိုင်နိုင်မည့် အလုပ်တစ်ခုရှာဖွေရာတွင် တော်ဝင်မင်းသားတစ်ဦး လုပ်ဆောင်ရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို လစ်ဟင်းမူမဖြစ်စေသည့် အလုပ်ရှာဖွေရာ၌ အခက်အခဲရှိနေကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ကိုင်းရီမြို့လယ်ရှိ ဟိုတယ်တစ်လုံးမီးလောင်ရာ လူ ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ

ကိုင်းရီ မေ ၉
ကိုင်းရီမြို့လယ်ကောင်ရှိ လူနေထုထပ်သော တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာနေရာ၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အီဂျစ်ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ မေ ၉ ရက် အစောပိုင်းက ခြောက်ထပ်အဆောက်အအုံ ဟိုတယ်တစ်ခု မီးလောင်ခဲ့သည်ဟု ဝန်ကြီးဌာန၏ဖော်ပြချက်ကို MENA သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။
အဆိုပါ မီးသည်အနီးအနားရှိ ကုန်လှောင်ရုံနှင့် အဆောက်အအုံများကိုပါ လျင်မြန်စွာ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်ကျွမ်းရာ လမ်းထဲ၌ ဈေးဆိုင်ငယ်များနှင့် စားသောက်ဆိုင်တန်းများ ပြည့်နှက်နေသဖြင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ယာဉ်များဖြင့် မီးမြှိမ်းသတ်နိုင်ရေးကြိုးပမ်းခဲ့ပြီး ဟိုတယ်အတွင်းရှိ တည်းခိုသူများအားလုံးကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့သည်။
ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၅ ဦးထဲမှ ခြောက်ဦးမှာ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကုသမှု ခံယူလျက်ရှိပြီး ကျန်လူနာများကို နီးစပ်ရာ ဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ရသည့် အကြောင်းရင်းကို မသိရသေးဘဲ စုံစမ်းဆဲဖြစ်သည်။ (ပီတီအိုင်)



အမြန်လမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် ၂၇၈ အနီး၌ ယာဉ်တိုက်မှုများကို ကိုးဦးဒဏ်ရာရ

မိတ္ထီလာ မေ ၉
မိတ္ထီလာမြို့နယ် နွားစားတိုက်ကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်း မိုင်တိုင် အမှတ် ၂၇၈/၁ နှင့် ၂၇၈/၂ ကြားတွင် မေ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်က ရန်ကုန်တက်မှ မန္တလေးတက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် (Hi-Ace) တစ်စီး တိုက်မှုဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း မိတ္ထီလာ မေ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်က ရန်ကုန်တက်မှ မန္တလေးတက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် (Hi-Ace) တစ်စီး တိုက်မှုဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း မိတ္ထီလာ မေ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ ခန့်က ရန်ကုန်တက်မှ မန္တလေးတက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ် (Hi-Ace) တစ်စီး တိုက်မှုဒဏ်ရာရခဲ့ကြောင်း...

မေ ၉ ရက် လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် သစ်သီးဝလံဈေးနှုန်းများ

Table with 6 columns: No., Commodity Name, Unit, Price, and Market. Lists various agricultural products like rice, oil, and fruits with their respective prices in different markets.

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန

၂၀၁၆-၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများအတွက် သင်တန်းသားသစ်များ ခေါ်ယူခြင်း
၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများ (ပုသိမ်၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဗန်းမော်၊ ခန္တီး၊ မင်းတပ်၊ ကလေး၊ မုံရွာ၊ ပခုက္ကူ၊ လားရှိုး၊ ပင်လုံ၊ တောင်ကြီး၊ ကျိုင်းတုံ၊ မိတ္ထီလာ၊ လွိုင်ကော်၊ နေပြည်တော်၊ မကွေး၊ ပြည်၊ တောင်ငူ၊ စစ်တွေ၊ ဟင်္သာတ၊ မအူပင်၊ ပုသိမ်၊ ဘားအံ၊ မော်လမြိုင်၊ ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ ပင်းပင်၊ မြင်းခြံ၊ ချောင်းဦး၊ ရွှေမ၊ လက်ခုပ်ကုန်း၊ တီးတိန်၊ မန္တလေး) စုစုပေါင်း(၃၃)ကျောင်းတို့တွင် သင်တန်းသားသစ်များခေါ်ယူမည့် ဖြစ်ပါသည်။
၂။ လျှောက်ထားသူသည်-
(က) မည်သည့်နှစ်တွင်မဆို အခြေခံပညာအလယ်တန်း (အငွေမတန်း အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
(ခ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး ကိုယ်လက်အင်္ဂါသန်စွမ်းကျန်းမာသူ ဖြစ်ရမည်။
၃။ (၂)နှစ်သင်တန်းတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ပါက A.G.T.I ပထမနှစ် သင်တန်းသို့ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ စက်မှုလက်မှုသိပ္ပံများ၏ ဝင်ခွင့်ရွေးချယ်ရေး မူများအတိုင်း လျှောက်ထားနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
၄။ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းအောင်လက်မှတ် (Certificate) ရရှိပြီးပါက အစိုးရအထက်တန်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများသို့ စက်မှုကျွမ်းကျင် ဝန်ထမ်းအဖြစ် အလုပ်လျှောက်ထားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အစိုးရနည်းပညာအထက် တန်းကျောင်း ၃တိယနှစ်သင်တန်းကို အောင်မြင်သည်ဖြစ်စေ၊ ကျန်းမာသည်ဖြစ်စေ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကြီးကို ဝင်ရောက်ဖြေဆိုလိုပါက ပြင်ပဖြေဆိုခြင်းဖြင့် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်သည်။
၅။ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းများသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအားတစ်ဦးလျှင်တစ်လ ၃၀၀၀၀နန်းဖြင့် သင်တန်း တက်သည့်ကာလများအတွင်း ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်မည်အစီအစဉ်ရှိပါသည်။ ဖွင့်လှစ်မည့်သင်တန်းများ
၆။ အောက်ပါသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးပါမည်-
(က) အဆောက်အအုံနည်းပညာသင်တန်း (Building Technology)
(ခ) အီလက်ထရွန်းနစ်နည်းပညာသင်တန်း (Electronics Technology)
(ဂ) လျှပ်စစ်နည်းပညာသင်တန်း (Electrical Technology)
(ဃ) မော်တော်ယာဉ်နည်းပညာသင်တန်း (Auto Mechanics Technology)
(င) စက်ပစ္စည်းအစိတ်အပိုင်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်းနည်းပညာသင်တန်း (Machining Technology)
(စ) ရေခဲသေတ္တာနှင့်လေအေးစက်နည်းပညာသင်တန်း (Refrigeration and Air Conditioning Technology)
(ဆ) သတ္တုပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်း (Metal Process Technology)
(ဇ) သတုနည်းပညာသင်တန်း (Information Technology)
၇။ သင်တန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံလုံးသားများ ကျွမ်းကျင်မှု(စီ)သတ်မှတ် ပြဌာန်းရေးအဖွဲ့၏ ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်များရရှိစေရန် စာတွေ့ ၃၀%နှင့် လက်တွေ့ ၇၀%သင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။
သင်ကြားရမည့် ဘာသာရပ်များ
၈။ အောက်ပါဘာသာရပ်များကို သင်ကြားရမည်ဖြစ်သည်-
(က) မြန်မာစာ (ခ) ဓာတုဗေဒ
(ဂ) အင်္ဂလိပ်စာ (စ) မိမိသင်တန်း၏ အထူးပြုဘာသာရပ်
(ဃ) သင်္ချာ (ဆ) ပုံဆွဲဘာသာရပ်
(ဇ) ရူပဗေဒ
၉။ ကျောင်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့လျှောက်ထားလိုသည့် အစိုးရ နည်းပညာအထက် တန်းကျောင်းများတွင် ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက်မှ စတင်ထုတ်ယူ နိုင်သည်။ လျှောက်လွှာများကို ၂၄-၅-၂၀၁၆ရက်နေ့နံနက်ဆုံးထား၍ မိမိတို့တက် ရောက်လိုသည့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်း ရမည်ဖြစ်သည်။
၁၀။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိလျှောက်လွှာရယူသော အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်းများတွင် ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန

တိုက်ခန်း ရောင်းမည်

သမိုင်းတိုက်ခန်း၊ ၁၁ ပေခွဲ၊ ပေ ၄၀ ဒါဘာခန်း၊ ရောင်းမည်။ ဈေးနှုန်း-ညှိနှိုင်း ဖုန်း-၀၁-၆၄၃၀၈၉
အကြောင်းပြရန်ပေးသည့်အကြောင်းကြားစာ
ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်တရားရုံး
၂၀၁၆ ခုနှစ် တရားမအထွေထွေအမှတ်-၁
ဦးရဲမင်းဇော် နှင့် ၁။ ဦးမောင်မောင်
၂။ ဒေါ်ခင်မြင့်ရီ
၃။ ဒေါ်ညိုညိုမြတ်
၄။ ဒေါ်မြင့်မြင့်
၅။ လင်းသစ္စာထရားဒင်း
ကုမ္ပဏီလီမိတက်
အမှတ် ၇၃/၇၇၊ ဗိုလ်ဆွန်ပက်လမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
လျှောက်ထားသူ အမှတ်(၅)လင်းသစ္စာထရားဒင်းကုမ္ပဏီ လီမိတက် (ယခုလုပ်စာမသိသူ)သိစေရမည်။
အထက်အမည်ပါ လျှောက်ထားသူ ဦးရဲမင်းဇော်က ဤရုံးသို့ တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့်-၂၀၊ နည်းပညာ-၅၈၅၀ ၀ရမ်းခွာပေးရန် လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားသည်ဖြစ်၍ သင်ကလျှောက်လွှာအတိုင်း အမိန့်မချ သင့်ကြောင်း အကြောင်းပြရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၂၃ရက် (၁၃၇၈ ခုနှစ် ကဆုန် လပြည့်ကျော် ၂ရက်)မွန်မတည့်မီ ၁၀နာရီတွင် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သင့်ရှေ့နေ ဖြစ်စေ ဤရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ မလာမရောက်ရှိခဲ့လျှင် အဆိုပါ လျှောက် ထားချက်ကို သင့်မျက်ကွယ်ရာတွင် တစ်ဖက်သတ်ကြားနာ စစ်ဆေးဆုံးဖြတ် လိမ့်မည်။
၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၂၃ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(ခင်ဝင်းမေ)
မြို့နယ်တရားသူကြီး
ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်တရားရုံး

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်မခွင့်စာ (တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းပညာ-၂၀) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်တရားရုံး

၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၀
စိုင်းရန်ဟန် နှင့် ဒေါ်နန်းရွှေစိန်
၁၃/ကတန(နိုင်)၀၇၀၈၃၃ အမှတ်(၁၇-က)မွန်မွန်ရပ် ရပ်ကွက်(၁)၊ ကျိုင်းတုံမြို့ တရားရုံး
အထက်ပါအမှု တရားပြင် ဒေါ်နန်းရွှေစိန် အမှတ်(၁၇-က)၊ မွန်မွန်ရပ်၊ ရပ်ကွက် (၁)၊ ကျိုင်းတုံမြို့(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ်တရားလို ဦးစိုင်းရန်ဟန်က မြေကွက်နှင့်မြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မှတ်တိုင်ပေးပေးလိုမှု လျှောက်ထားခွင့်ဆိုချက်ရှိသည် ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့်အမိန့်အရ ရှေ့နေ ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၃၁ ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုချက်ကို ထုချေရင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေ ရမည်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့် ရက်တွင် သင်မလာမရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်လျှောက် ထားငြင်း ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိုမိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုကကြည့်ရှုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှုပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည် တို့ကို သင့်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင်၏ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ နေရာတကျ ပြောကြားပြီး သင်၏ရှေ့နေဖြစ်စေ ဤရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ မလာရောက်ရှိခဲ့လျှင် အဆိုပါလျှောက် ထားချက်ကို သင့်ကွယ်ရာတွင် တစ်ဖက်သတ်ပြုလုပ်၍ ကြားနာစစ်ဆေးဆုံးဖြတ်လိုမိမ့်မည်။ သင်ကထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၆ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(မာမာနီ)
မြို့နယ်တရားသူကြီး

ချောင်းသာကမ်းခြေ ရောက်ပြီဆို ချောင်းသာယာကို စီးဖို့ဆို... အေးမြသာယာ ချောင်းကျယ်နံ့သာ၊ တောတောင်ရှုစင်၊ နှလုံးအေး...
ချောင်းသာယာ အပျော်စီးသဘော
ချောင်းသာယာဆိပ်ကမ်း (ဥတိုတံတားထိပ်)၊ ချောင်းသာကမ်းခြေ၊ ဆက်သွယ်ရန်-09 452 955 661 မှ (5) အထိ။

Y.E.S. Since 1994
International English Language Centre
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆိုထားသူများအောင်မြင်ပြီးသူများ နှင့် တွဲညွှန် ညွှန်ချမှားစာတွက်
Basic Spoken English
Intermediate English
Academic Preparation For IELTS (API)
Grammar Foundation Course
IELTS (Test Practice)
Vocabulary Enrichment Course
IELTS (Speaking)
Structure & Written Expression
Academic Writing Course
NEW SAT
No.190, 2nd Flr., 28th St.(Upper), Pabedan Tsp. Ph: 01-243950, 246910

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ရေဂါကျေးရွာ၊ ရေဂါကျေးရွာမြောက်ပိုင်း၊ လမ်းမကြီး၏အရှေ့ဘက် တွင်ရှိသော မြေကွက်အလွတ် (အလျား ၂၀ ပေ x အနံ ၁၅ ပေ) ရှိ မြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် တို့နှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ရေဂါကျေးရွာ၊ ရေဂါကျေးရွာမြောက်ပိုင်း (ISN - ၂၈၀၀၀၀) ကိုင်ဆောင်သူ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြား ချက်အရ အများသိစေရန် သတိပေးတားမြစ်ကြေညာအပ်သည်။
၁။ အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်အလွတ်အတိုင်းအတာအညွှန်းပါ မြေကွက်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးသန်းရွှေ မှ ဖမ်းဆီးခံရ (၇၆၆၆ ကိုယ်စားပြုရောင်းချသူ ဦးစိုင်းတင် (ISN - ၂၈၀၄၂၀)၊ ရေဂါကျေးရွာ၊ ထန်းတပင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)ထံမှ နှစ်ဦးသဘောတူပြေငြိမ်းအရောင်းအဝယ်သဘောတူကတိစာချုပ်ဖြင့် ၁၉၈၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၃၀) ရက်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင် လက်ရောက်ရရှိထားသော မြေကွက်နှင့်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် ဖြစ်ကြောင်း ညွှန်ကြားချက်ချက်နှင့် အထောက်အထားစာရွက် စာတမ်းတို့အရ သိရှိရပါသည်။
၂။ အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်အလွတ်အတိုင်းအတာအညွှန်းပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေ ဦးသန်းရွှေ ၏ သဘောတူ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ဝင်ရောက်ကျူးကျော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ယာယီအဆောက်အအုံဆောက် ခြင်း၊ မြေကွက်ခြင်း၊ မြေယာယူခြင်း၊ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေထိုင်ခြင်းများ ပြုလုပ်ပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း အများသိစေရန် အတိအလင်း သတိပေးတားမြစ် အပ်ပါသည်။
၃။ ဤသတင်းစာကြေညာပါရှိသည့်နေ့က သတိပေးတားမြစ်ချက်ရှိထားနှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေဆိုင်ရာကုန်ပစ္စည်း ပြုလုပ်ထွေရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ မလွှဲမရှောင်သာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးတားမြစ် ကြေညာအပ်ပါသည်။
ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးချစ်ကိုကို
LL.B, H.G.P., Dip in Business Law, Dip in Applied Psychology, Dip in Maritime Law, WIPO (Switzerland)
ဦးအောင်မြင်ထွန်း (LL.B) ဦးရာဇဝင်း (LL.B) ဦးအောင်မြင်မြို့လွင် LL.B, WIPO (Switzerland)
အမှတ် (၆၀) မြေညီထမ်း မဟာဗန္ဓုလမ်းမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၂၅၂၆၂

ဖားကန့်မြို့၌ လက်ပစ်ပုံး ငါးလုံး တွေ့ရှိ၊ နှစ်လုံးပေါက်ကွဲ

ဖားကန့် မေ ၉

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းခရိုင် ဖားကန့်မြို့ မြို့မရပ်ကွက်၌ မေ ၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီ က ဥရုရတနာကျောက်စိမ်းတောင် တံတားအနီး လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသော ရဲ တပ်ဖွဲ့ ၂၆ ရဲကင်း၏ ဝဲဘက် ၁၀ ပေခန့်အကွာ၌ တစ်ပေခန့်ရှိ လက်ပစ်ပုံး တစ်လုံး၊ ရဲကင်းရှေ့ ရှစ်ပေခန့်အကွာ၌ တစ်ပေခန့်ရှိ လက်ပစ်ပုံး တစ်လုံး၊ ရဲကင်း၏ ယာဘက် ပေ ၃၀ ခန့်အကွာ၌ လက်ပစ်ပုံးတစ်လုံး စုစုပေါင်း လက်ပစ်ပုံး သုံးလုံး တွေ့ရှိခဲ့သည်။

အလားတူ ညနေ ၃ နာရီက ငှက်ပျောတောရပ်ကွက် မြို့မရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်းဝင်း အတွင်းရှိ အရာရှိရိပ်သာ နှစ်ထပ်ဆောင် အမိုးပေါ်သို့ ခြောက်လက်မကျော်ခန့်ရှိ လက်ပစ်ပုံးတစ်လုံး၊ ဝဲဘက်ထောင့် ၁၀ ပေခန့်အကွာမြေကြီးပေါ်၌ ဆိုင်ကယ်စီးလာသူ သုံးဦးက ပစ်ခတ်ထွက်ပြေးခဲ့သည့် ခြောက်လက်မကျော်ခန့်ရှိ လက်ပစ်ပုံး တစ်လုံး စုစုပေါင်းနှစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့၍ ဥရုရတနာ ကျောက်စိမ်းတောင်တံတားအနီး လုံခြုံရေး ကင်းတဲအတွင်းသို့ ဆိုင်ကယ်စီးလာသူ လူနှစ်ဦးက လက်ပစ်ပုံး တစ်လုံးအား ပစ်ခတ်ထွက်ပြေးသွားခဲ့ရာ ရဲကင်းအတွင်းသို့မရောက်ဘဲ ကာရံထားသည့် သံဆန်ခါကို ထိမှန်ကာ ရဲကင်းရှေ့သို့ ကျရောက်ခဲ့ရာ ပေါက်ကွဲမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ မေ ၈ ရက်က ဆိပ်မူကျေးရွာနှင့် ဖားကန့်မြို့ပေါ်၌ လက်နက်ကြီး ကျည်နှင့် လက်လုပ်မိုင်းများ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား၍ အမျိုးသမီးတစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့သည်။

(၀၆၄)



ရဲကင်းအနီး တွေ့ရှိသည့် လက်ပစ်ပုံးသုံးလုံးကို တွေ့ရစဉ်

ကမာရွတ် အင်းလျားလမ်းပေါ်၌ ယာဉ်တစ်စီးမီးလောင်

ရန်ကုန် မေ ၉

ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ်(၉)ရပ်ကွက် အင်းလျားလမ်း ရန်ကုန်ရွက်လှေအသင်းရှေ့၌ (၇)မိုင်မှ ကမာရွတ်မြို့နယ်ဘက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် 4D/.... မတ်တူး ရွှေငါး အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး မေ ၈ ရက် ည ၇ နာရီခန့်က ရုတ်တရက် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မီးလောင်သည့်ယာဉ်ကို အနီးဝန်းကျင်ရှိသူများက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်မှုကြောင့် ည ၇ နာရီ ၁၂ မိနစ်ခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ စမ်းချောင်းမြို့နယ် မီးသတ်စခန်းမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်ဝင်းသန်းဦးဆောင်သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးလောင်ရ သည့်အကြောင်းရင်းကို စစ်ဆေးရာ ဆီပိုက်ပေါက်၍ အိတ်စောပေါ်သို့ကျရာမှ မီးလောင်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ကားဘက်ထရီအိုး အလား ကရင်ဒါ၊ မီးခွက်တို့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း (ပိုင်ရှင်) ဦးခင်မောင်သိန်း (၆၇ နှစ်) အား ကမာရွတ်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကြီးတင်

နေအပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးနေမည် ၉-၅-၂၀၁၆

မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေး၊ မကွေး၊ ပဲခူး၊ ရန်ကုန်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် နေအပူချိန်များ အနည်းငယ်တိုးနေမည်။ (မိုး/လေ)



ပြင်ဦးလွင်၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၊ နေအိမ်သုံးလုံးဆုံးရှုံး

ပြင်ဦးလွင် မေ ၉

ပြင်ဦးလွင်မြို့၌ မေ ၉ ရက် နံနက် ၀၀း၄၅ နာရီက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရပ်ကွက်ကြီး(၃) (၉) ရပ်ကွက် ရွှေဘုံသာလမ်း အိမ်အမှတ် (၅၃/၂၀၀၆)နေ ဦးစိုင်းဝဏ္ဏ(၃၈ နှစ်) စိန်မြယ် ဂက်စ်ရောင်းဝယ်ရေးအိမ်မှ မီးဘုတ်ခိုဝိုင်ယာရှောင်ခြင်းဖြစ်၍ စတင် လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲပုံ)

မီးလောင်ရာသို့ ပြင်ဦးလွင်တပ်နယ် မှ တပ်နယ်မှူး ဝိုင်းချုပ်မြင့်မော်နှင့် တပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး သန်းနိုင်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်

မီးသတ်ဦးစီးမှူး၊ ဦးလှမင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးမောင်မောင် ဇော်နှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့မစခန်းမှူး၊ ဒုတိယရဲမှူး၊ ကျော်ဝင်းနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၃) အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်ဖုန်းဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ များက ပူးပေါင်းဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ သဖြင့် နံနက် ၂ နာရီတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မီးလောင်မှုကြောင့် ဦးစိုင်းဝဏ္ဏ၏ စိန်မြယ် ဂက်စ်ရောင်း ဝယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်အတူ အမြင့် ပေ ၂၀၊ ပေ (၃၀×၅၀) သွပ်မိုး အုတ်ကာ တစ်ထပ် တိုက်နေအိမ်တစ်လုံး၊ ကပ်လျက်ရှိ ဒေါ်နန်းဇေငွကြည် (စပယ်ဖြူ)ဆွယ်ကာ

လုပ်ငန်းမှ သိုးမွေးချည်များနှင့်အတူ အမြင့် ပေ ၂၀၊ ပေ (၅၀ × ၄၀)၊ သွပ်မိုး အုတ်ကာ နှစ်ထပ်တိုက်တစ်လုံး၊ အမြင့် ပေ ၂၀ ခန့်၊ (၅၀ × ၂၅) ပေ သွပ်မိုး အုတ်ကာ နံရံကပ်တိုက်တစ်လုံးတို့ ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ဦးစိုင်းဝဏ္ဏ၏ နေအိမ်နှင့် ဒေါ်နန်းဇေငွကြည်၏ နေအိမ် အပါအဝင် နေအိမ်သုံးလုံး မီးလောင် ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး သေဆုံးဒဏ်ရာရမှု တစ်စုံ တစ်ရာမရှိကြောင်းနှင့် ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရဲအုပ်မျိုးမင်းစိုးက အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သက်နိုင်(ပြင်ဦးလွင်)၊ ဓာတ်ပုံ-မြမောင်ဦး

ဒေါ်နုနုမေ ၉/မရမ(နိုင်)၀၄၁၅၅၂၅၂၅-၄-၅-၂၀၀၆ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာပါ ပြန်လည်အသိပေးကြေညာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ကြေညာခြင်း

မော်လမြိုင်မြို့နေ ဒေါ်ခင်ပို၏သားကြီးဖြစ်သူ ဦးမောင်မောင် EMDY-၃၀၅၃၅၃၅၃၅၃၅ အပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဖော်ပြပါ ဒေါ်နုနုမေ၏ပြန်လည်အသိပေး ကြေညာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း တုံ့ပြန်ကြေညာပါသည်။

ဒေါ်နုနုမေ၏ကြေညာချက်တွင် ဦးသိန်းစိုး(ကွယ်လွန်)၏ အမွေဆက်ခံသူ ဒေါ်နုနုမေဟု ဖော်ပြထားခြင်းမှာ ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက် အထားနှင့်တကွ ဖော်ပြနိုင်ခြင်းမရှိ၍ ကျွန်ုပ်၏အမှုသည်မှ ဦးသိန်းစိုး(ကွယ်လွန်) ၏အမွေဆက်ခံသူ ဒေါ်နုနုမေဟူသော သုံးနှုန်းဖော်ပြချက်ကို လုံးဝလက်မခံ နိုင်ပါ။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မောမာဇလရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၆၀၉၊ ဦးပိုင်အမှတ် ၄၃/က၊ မြေချိန်မေရီယာ ၀၃၁၀၁၀၆၀၆၀၆၀၆၀၆ မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် တည်ရှိသည့် နံကပ်နှစ်ထပ်တိုက်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ယခုအခါ ဒေါ်လှလှအေးနှင့် ကျွန်ုပ်၏အမှုသည် အပါအဝင် ဒေါ်ခင်ပို၏ဆက်ခံသူများသာလျှင် ပိုင်ဆိုင်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဒေါ်နုနုမေ၏ကြေညာချက်မှာ မှန်ကန်မှုမရှိပါ။ ကျွန်ုပ်အမှုသည် ဦးမောင်မောင်၏ ၃၀-၄-၂၀၀၆ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာပါကြေညာချက်ကို ထပ်မံ အတည်ပြုပါသည်။ ဒေါ်နုနုမေ၏ ပြန်လည်အသိပေးကြေညာချက်တွင် ဂရုန် အမှတ်(၀၀၆၄/၂၀၀၀-၂၀၀၁) မူရင်းနှင့် မြေစာရင်းပုံစံ(၀၀၅)တို့အား မရိုး မသားလိမ့်လည်ပြီး မန္တလေးမြို့၌ ရယူသွားသူ ဦးမောင်မောင်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြချက်သည် လုံးဝမှန်ကန်မှုမရှိသည့်အပြင် ကျွန်ုပ်အမှုသည်၏ ဂုဏ်သိက္ခာ ကိုလည်းထိခိုက်နှိမ်နင်းပါသည်။

ထို့ပြင် ဒေါ်နုနုမေ၏ညွှန်ကြားချက်သည် ကျွန်ုပ်အမှုသည်အား ခြောက် လှန်စော်ကားခြင်း၊ မြိမ်းခြောက်ခြင်းလည်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဒေါ်နုနုမေအနေဖြင့် ထိုသို့ မမှန်မကန်ကြေညာခဲ့သည့် ၄-၅-၂၀၀၆ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာပါ ပြန်လည်အသိပေး ကြေညာချက်ကို ရုန်စက်ရက်အတွင်း ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပေးပါရန်နှင့် အရောင်းအဝယ်ကို ဟန့်တား နေသင့်ယုတ်မှု မပြုရန်ကြားသိစေအပ်ပါသည်။ ပျက်ကွက်ပါက ကျွန်ုပ်အမှုသည် အနေဖြင့် ဒေါ်နုနုမေအပေါ် တရားဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း တုံ့ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူများ (ဒေါ်ခင်ပို၏ဆက်ခံသူ သားကြီး ဦးမောင်မောင်)

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်ပွင့်ဖူးအေး(LL.B) အထက်တန်းကျနေ မော်လမြိုင်ရှေ့နေများအသင်းရုံးခန်း ရုံးကြီးဝင်း၊ မော်လမြိုင်မြို့ ရုံးဖုန်း-၀၅၇-၂၂၁၄၃၊ ၀၉-၇၉၂၃၄၅၇၉

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ရေနံစိမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်း စိတ်ဝင်စားသူများအားဖိတ်ခေါ်ခြင်းကိစ္စ (Letter of Expression of Interest)

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းသည် ရေနံမြေများမှ ထွက်ရှိလာသော ရေနံစိမ်းများကို ရေနံချ ဆိပ်ကမ်းအသီးသီးမှ မန်းသံပုရာကန် ရေနံချက်စက်ရုံသို့ တင်ပို့နိုင်ရန်အတွက် ဖြစ်တိုင်းသွားရေယာဉ်/ဆီတွဲများအား ငှားရမ်း၍ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း လုပ် ငန်းအား ၂၀၁၇-၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းတွင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဖြစ်တိုင်းသွားရေယာဉ်/ဆီတွဲများဖြင့် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုသော ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်၊ ကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့ အစည်းများသည် အဆိုပါငှားရမ်းခြင်းလုပ်ငန်းအား ဆောင်ရွက်လိုပါက စိတ်ဝင် စားမှုဖော်ပြခြင်း လျှောက်လွှာ(Letter of Expression of Interest)တင်သွင်း ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ LOEI (Letter of Expression of Interest)တွင် တင်ပြရန် လိုအပ်သည့် အချက်အလက်များကို ဖြစ်တိုင်းသွားရေယာဉ်/ဆီတွဲများဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင် ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လိုသူများသည် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းလက်အောက်ရှိ ရေနံထုတ်လုပ်ရေးဌာနတွင် ၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၉ရက်မှစ၍ ဇွန် ၃၀ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင် လာရောက်စုံစမ်းရရှိနိုင်ပါသည်။

၃။ တင်သွင်းလာသော စိတ်ဝင်စားမှုဖော်ပြခြင်း အဆိုပြုလျှောက်လွှာ (Letter of Expression of Interest)များအောက် အချက်အလက်များနှင့် ပြည့်စုံသော ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်၊ ကုမ္ပဏီနှင့်အဖွဲ့အစည်းများကို ပဏာမစိစစ်ရွေးချယ်ပြီး တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ခေါ်ယူသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ရုံးအမှတ် ၄၄၊ နေပြည်တော်

ရုပ်ရှင်လောကသားများသို့ဖိတ်ကြားခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှရုပ်ရှင်လောကသားများနှင့်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရန် ၈-၄-၂၀၁၆ ရက်မှစ၍ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်တွင် ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ အောက်ဖော်ပြပါရက်တွင် ကျင်းပမည့်ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ပါရန် ရုပ်ရှင်လောကသားများအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျင်းပမည့်ရက် - ၁၅-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)

ကျင်းပမည့်အချိန် - မွန်းလွဲ ၁နာရီ

ကျင်းပမည့်နေရာ - မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးခန်းမ

မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး

ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 4G/8742 ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသူအမည် ဦးကျော်ကိုကိုနိုင် ၅/ကုမ္ပဏီ(နိုင်) ၁၄၅၇၇၈၈ ဖောင်းကြွပုံပုံပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပုံပုံပြားပျောက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညနု၊ ခရိုင်ရုံး(ရွှေဘို)၊ ရွှေဘိုမြို့

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

မုန်းမေတ္တာဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီ၏ သွင်းကုန်ကြေညာလွှာ ID 743052၊ ID 743053 သည် ပျောက်ဆုံးသွား ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါကအကြောင်းကြားပေး ပါရန်။ ဖုန်း-၀၉၇၇၇၈၁၀၆၆

အမည်ပြောင်း

နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ အမှတ် (၁)၊ မြို့မလှလှကျောင်း၊ စတုတ္ထ တန်းမှ ဦးမျိုးမြင့်၏သား မောင်အောင် လင်းနိုင်အား မောင်လင်းမြတ်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ ဖောင်းလင်းမြတ်

ပျောက်ဆုံးကြောင်း

ကျွန်တော် ထွန်းစိုးနိုင် ၁၂/သကတ (နိုင်)၁၃၀၄၉၅၅၅၅ PP No အမှတ် M-759690, Dot of issue 18-7-2012 ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ထွန်းစိုးနိုင် ဖုန်း-၀၉-၄၂၆၉၇၁၀၆

ဖခင်အမည်မှန်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မီးကုန်းမြို့၊ အထက ကျောင်းကြီး သတ္တမတန်း(က) အောင်မှ မောင်ချမ်းမင်းအောင်၏ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်သူထွန်း ၁၂/ မဘန(နိုင်)၀၈၀၄၉၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးကျော်သူထွန်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ယာဉ်အမှတ် 7D/ 6006, TOYOTA KLUGER ACU 25, S/W (4x4)R ယာဉ် လက်ဝယ်ရုံသူ ဒေါ်ခင်လှနီ ၁၃/ကမန (နိုင်)၀၂၃၁၃၁၃၁၃ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး ၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာ ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။

ကညနု၊ တွဲဖက်ပြည်နယ်ရုံး (ကျွင်းတုံ)

ပြည်တွင်း ၁၂-၅-၂၀၁၆ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၃၀ပါ ကန့် ကွက် ဖားကန့်မြို့နယ် မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၄၃-ဒီ၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၂ မြေကြီးတွင် ဒေါ်ပွင့်မြတ် ၁၂/မရမ(နိုင်)၀၄၁၅၅၅၅၅ ပြည်တွင်းပတ်ချိန်။

ထင်သာမြင်သာ ပြုပြင်စရာ

ဖျာပုံမြို့ပြည်သူ့အားကစားကွင်းခြံစည်းရိုးအုတ်တံတိုင်း ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးစေလို



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ်ရှိ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းကြီးသည် မီတာ ၄၀၀ ပြေးလမ်းပါအားကစားကွင်းကြီး ဖြစ်သည့်အပြင် အဆင့်မြင့်ပွဲကြည့်စင် ကြီးနှင့် အားကစားသမားများနားနေ ခန်းများတည်ဆောက်ထားပြီး ခေတ် အဆက်ဆက်တွင် အားကစားကဏ္ဍ

အလိုက် ပြိုင်ပွဲများကျင်းပခြင်း၊ လေ့ကျင့် သင်ကြားခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သဖြင့် အားကစားနည်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခဲ့ သည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နာဂစ် သဘာဝဘေးဒဏ် ခံစားရပြီးနောက် ပြည်သူ့အားကစား ကွင်းကြီး၏ ပတ်ပတ်လည် ခြံစည်းရိုး

အုတ်တံတိုင်းမှာ ပြိုကျပျက်စီးသွားပြီး ပြုပြင်တည်ဆောက်နိုင်ခြင်း မရှိသည် မှာ ယနေ့အချိန်အထိ မြင်တွေ့နေရ သည်။ ဖျာပုံမြို့ ပြည်သူ့အားကစား ကွင်းကြီးအတွင်း ပြိုင်ပွဲများကျင်းပနိုင် ရန်အတွက် ခြံစည်းရိုးအုတ်တံတိုင်း မရှိခြင်းကြောင့် ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ

အထူးသဖြင့် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲများ လုံခြုံစိတ်ချစွာ ကျင်းပနိုင် ခြင်း မရှိကြောင်း၊ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ များ ကျင်းပပါကလည်း ပြည်သူများ စည်းကမ်းမဲ့စွာ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု ခြင်းကြောင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုများ ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် ပြိုင်ပွဲစဉ်သူများ လက်လျှော့ထားရကြောင်း သိရသည်။ “ဘောလုံးကွင်းက အခုအချိန်မှာ တော့ ခြံစည်းရိုးအုတ်တံတိုင်းက မရှိ၊ ကွင်းအတွင်း မြေသားကလည်း မကောင်းတော့ပြိုင်ပွဲတွေ ကျင်းပရ တာ အဆင်မပြေဘူး။ လူငယ်လူရွယ် အားကစားသမားတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာဖို့ အခက်အခဲဖြစ်နေရလို့ လိုအပ် နေတဲ့ခြံစည်းရိုး အုတ်တံတိုင်းကိုတာဝန် ရှိသူတွေက ပြန်လည် တည်ဆောက် ပေးစေလိုပါတယ်” ဟု ဖျာပုံမြို့နေသူ မြို့မြဲမြို့ဖတ်စဉ်က ပြောသည်။ (၀၇၁)

ကြက်သွန်နီ-ကုလားပဲခြမ်း ဈေးနှုန်းမြင့်တက်၊ စားအုန်းဆီ-ကြူကုတ်ကြက်သွန်ဖြူ ဈေးနှုန်းကျ

ရန်ကုန် မေ ၉ မေလပထမပတ်တွင် ကြက်သွန်နီနှင့် ကုလားပဲခြမ်းဈေးနှုန်းများ မြင့်တက် လာသည်။ ကြူကုတ်ကြက်သွန်ဖြူ၊ ညောင်ဦးဆေးခတ်ထန်းလျက် ဈေးနှုန်း များ ကျဆင်းလာသည်။ စားအုန်းဆီ ဈေးနှုန်းမှာ ယခင်ကာလများကဲ့သို့ ဆိပ်ကမ်းရောက် စာရင်းဈေးများနှင့် ကွာခြားမှုနည်းသောပုံမှန်အနေအထား များသို့ ရောက်ရှိလာသည်ဟု ဘုရင့် နောင်ဈေးကွက်မှ သိရှိရသည်။ မေလဆန်းတွင် နေ့စဉ်ကြက်သွန် နီပိဿာချိန်ပျမ်းမျှ နှစ်သိန်းဝန်းကျင် ဝင်ရောက်သော်လည်း ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာသည်။ မေ ၄ ရက်တွင်

ဆိပ်ဖြူကြက်သွန်နီ လက်ကား ဈေးနှုန်းတစ်ပိဿာငွေကျပ် ၄၃၀-၅၀၅-၅၃၀-၅၃၀၊ တောင်တွင်း ငွေကျပ် ၄၂၀-၄၉၀-၅၂၀-၅၂၀၊ မြစ်သားငွေကျပ် ၆၅၀-၇၀၀-၇၀၀ နှုန်းရှိလာသည်။ ဧပြီ ၂၁ ရက်ထက် အလုံးသေးတစ်ပိဿာ ၁၀၅ ကျပ်၊ အလုံးကြီးတစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၈၀ ဈေးမြင့်တက်လာသည် ဟု ကုန်စည်ဒိုင်ဈေးနှုန်းစာရင်းဖော်ပြ ချက်အရ သိရသည်။ မတ်လကုန်ပိုင်းတွင် တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၂၁၀၀ သာရှိသော ကုလားပဲ ခြမ်းသည် မေ ၄ ရက်တွင် ငွေကျပ် ၂ ၅၅၀ နှုန်းသို့ ဈေးမြင့်တက်လာသည်။ သင်္ကြန်မတိုင်မီ ဧပြီလဆန်းပိုင်းတွင်

တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၄၈၀၀ အထိ ဈေးမြင့်တက်ခဲ့သော ကြူကုတ် ကြက်သွန်ဖြူသည် မေ ၄ ရက်တွင် ငွေကျပ် ၃၅၀၀-၃၅၅၀ နှုန်းသို့ ဈေးနှုန်း များ ပြန်လည်ကျဆင်းလာသည်။ ဝယ်လိုအားနည်းသဖြင့် မေ ၄ ရက်တွင် ညောင်ဦးဆေးခတ်ထန်းလျက် အစစ် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ်၁၀၀၀ နှုန်းသို့ဈေးကျလာသည်။ ရေစကြိုဝမ်းဖြူ အသစ် တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၃၀၀ နှုန်း၊ မလှိုင်ထန်းလျက် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်းရှိ သည်။ မေ ၂ ရက်တွင် ညောင်ဦး ဆေးခတ်ထန်းလျက် တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၂၀၀-၁၂၅၀ နှင့် ရေစကြို

ဝမ်းဖြူ ငွေကျပ် ၁၄၀၀ အထိ ဈေးမြင့် ခဲ့သည်။ မေ ၄ ရက်တွင် ပြည်ပစားအုန်းဆီ FOB တစ်တန် ဒေါ်လာ ၇၂၀ ၊ ဗဟိုဘဏ်ငွေလဲနှုန်း ငွေကျပ် ၁၁၇၀ ဖြင့် ဆိပ်ကမ်းရောက်တစ်ပိဿာ ငွေကျပ် ၁၅၈၀ ရှိပြီး D.O စာရွက် (ဆီထုတ် ယူခွင့်စာရွက်) တစ်ပိဿာရောင်းဈေး ငွေကျပ် ၁၅၆၀ သာရှိသည်ဟု ဆီအသင်း စားအုန်းဆီ နေ့စဉ် ဈေးနှုန်း အသိပေး ခြင်းမှ သိရသည်။ အလယ်လက်ဝင်း လက်ကား တစ်ပိဿာရောင်းဈေးမှာ ယင်းနေ့တွင် ငွေကျပ် ၁၅၈၀ သာရှိသည်။ ခင်ဆိုင်

လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်

နေပြည်တော် မေ ၉ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီးဌာနရုံးခန်းမ၌ မေလပထမပတ်က အရာထမ်း (ခရိုင် ဦးစီးမှူး/ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး) လုပ်ငန်းခွင် စွမ်းဆောင် ရည်မြှင့်တင်ရေး မွမ်းမံသင်တန်း (၁/၂၀၁၆) ဖွင့်လှစ်ကာ သင်တန်းအား မေ ၄ ရက်မှ ၄ ရက်အထိ သင်ကြားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ ခင်ဇော်တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား ကာ သင်တန်းသို့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ခရိုင် ဦးစီးမှူး/ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ၂၈ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ကိုမျိုး (ရွှေပေါက်)



သီးနှံအထွက်နှုန်းကောင်းသော်လည်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကြောင့်အကျိုးအမြတ်ရရှိမှု နည်းပါး

ရေစကြို မေ ၉ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ချင်းတွင်းမြစ်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ ငတရော်ကျေးရွာတွင် သီးနှံအထွက်နှုန်းကောင်းသော် လည်းလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက်အခဲများကြောင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုနှေးကွေးကာ တောင်သူများအကျိုးအမြတ်ရရှိမှု နည်းပါးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါရွာလေးသည် ဧရာဝတီမြစ်နှင့် ချင်းတွင်းမြစ်ဆုံရာအနီးတွင်တည်ရှိသဖြင့် သဘာဝမြေဆီမြေနှစ်များပေါများစွာ ရရှိခြင်းကြောင့် သီးနှံများဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်လျက်ရှိသော်လည်း မိုးအခါချင်းတွင်းမြစ်ရေဝင်ရောက်လျက်ရှိပြီး နွေအခါတွင် လှည်းလမ်းကြောင်းကိုသာ အသုံးပြုခွင့်ရရှိသဖြင့် ဒေသထွက်ကုန်များအား ဈေးကွက်သို့ အချိန်မီပို့ဆောင်ရောင်းချနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း ယင်းရွာမှ တောင်သူဦးဌေးချိုက ပြောသည်။ “ရွာကထွက်တဲ့သီးနှံတွေကို ရေစကြိုဈေးကွက်တစ်ခုထဲကိုပဲ အားကိုးပြီး ရေလမ်းကနေ မော်တော်တွေနဲ့ပို့နေရပေမယ့် သယ်တဲ့မော်တော်ကလည်း အိတ်၂၀၀ လောက်ပဲ သယ်နိုင်တဲ့အနေအထားဆိုတော့ ရွာမှာကုန်တွေက ပုံနေတယ်။ ဈေးနှုန်း အခြေအနေအရလည်း ဈေးကွက်ပြောင်းပြီး ပို့ချင်ပေမယ့် အခုလိုသယ်ယူဖို့အခက်အခဲဖြစ်နေတော့ နှစ်နာမူတွေရှိနေတာပေါ့။ တစ်ရွာလုံးက တောင်သူတွေမျှော်လင့်နေတာကတော့မော်တော်အစားဇက်ယာဉ်ကြီးတွေစီစဉ်ပေးစေချင်တယ်” ဟု ၎င်းက ပြော သည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ဧပြီလအတွင်းဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းနှင့် မိုးသီးကြွေကျမှုဖြစ်စဉ်များ ယင်းကျေးရွာ



အများစုတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းမရှိသည့်အတွက် နွေသီးနှံများဖြစ်သော နွေနှမ်း၊ ပဲတီမိမ်းနှင့် အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ ဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်ကာ ဒေသခံတောင်သူများပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

သတင်းတိုထွာ

လေပြင်းတိုက်ခတ်၍ ပျက်စီးသောလူနေအိမ်များအားထောက်ပံ့

အင်္ဂပူ ဟင်္သာတခရိုင် အင်္ဂပူမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်း ဝေးခန်းမ၌ မေ ၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အမိုးလန်ပျက်စီးသွားသောအိမ်ထောင်စုဝင်များအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ် ပွဲကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်သောထောက်ပံ့ငွေများကို တာဝန်ရှိသူ များက ပေးအပ်ရာ လေဘေးသင့်ပြည်သူများက လက်ခံရယူခဲ့သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် မေ ၂ ရက်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် အင်္ဂပူမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာအုပ်စု ခုနစ်စုမှ လူနေအိမ် ၁၂၅ လုံး အမိုး လန်ပျက်စီးသွားသည့် အိမ်ထောင်စုဝင်များအား တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ နှုန်းထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

စလင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ်၌ ဧပြီ ၃၀ ရက်က မိုးသက်လေပြင်း တိုက်ခတ်၍ လူနေအိမ်များပြိုကျပျက်စီးသောအိမ်ထောင်စုဝင်များကို တိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ပစ္စည်းရှစ်မျိုးကို မေ ၅ ရက်က ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် စလင်းမြို့နယ် ဖောင်းလင်းကျေးရွာ အုပ်စုသို့သွားရောက်ပြီး အိမ်ထောင်စုဝင် ၁၈၆ စုအတွက် ကျားဝတ်လုံချည် ၂၉၆ ထည်၊ မဝတ်လုံချည် ၂၉၆ ထည်၊ တီရှပ် ၃၇၂ ထည်၊ ခြုံစောင် ၁၈၆ ထည်၊ ခြင်ထောင် ၁၈၆ လုံး၊ ဒန့်အိုး ၁၈၆ လုံး၊ ဇလုံ ၁၈၆ လုံး၊ ကာဘော်လစ်ဆပ်ပြာ ၂၉၆ တောင့်ကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးလှိုင် နှင့် တိုင်းဒေသကြီးပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်ခိုင်တို့က ပေးအပ်ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စစ်ကြည် (စလင်း)

နှစ်(၇၀)မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ဂုဏ်ပြု

ရေစကြို မေ ၉ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် ရေစကြိုမြို့ အမှတ်(၂)စည်ပင်သာယာရပ် ပိုလ်ချုပ်လမ်းတွင် နှစ်(၇၀)မြောက် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရပ်ကွက်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဖွင့်ပွဲကို မေ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါဖွင့်ပွဲကို မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးညီညီအောင်၊ မြို့ပေါ်ရစ်ရပ်ကွက်ရှိ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးက မီးသတ်တပ်ဖွဲ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြောကြားကာ မီးသတ်ဝတ်စုံများနှင့် စပီကာဟွန်းများကို အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များအား ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၄၈)

စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး အသိပညာပေး

အင်းတော် မေ ၉ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် ပုန်းဟုန်ကျေးရွာအုပ်စု ပုန်းဟုန် ကျေးရွာနှင့် တောင်ဖီလာကျေးရွာတို့တွင် မေ ၇ ရက်က စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူး ကျင်းပသောအများပြည်သူများ အန္တရာယ်ရှိ စားသောက်ကုန်များအကြောင်း ကို ဟောပြောသည့် စားသုံးသူကာကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် အန္တရာယ်ရှိစားသောက်ကုန်များအကြောင်း ဆိုးဆေးနှင့်စားသုံးသူများ၏ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများအကြောင်းကို အင်း တော်မြို့နယ်စားသုံးသူရေးရာဦးစီးမှူး ဦးကြည်နိုင်ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းလေးဦးတို့က အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နီတိုး

အယ်နီညီရာသီဥတုကို ပြည်သူ့အားနဲ့ တွန်းလှန်မယ်

ဒေါက်တာဝင်းမင်းဦး (ကျေးလက်)

အယ်နီညီရာသီဥတုကို ကမ္ဘာ့အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံလည်း စတင်ခံစားနေရပြီဖြစ်သည်။ ဆောင်းရာသီ မကုန်ခင်ကပင် နွေရာသီစတင်သကဲ့သို့ အပူချိန်မြင့်တက်လာခြင်းဖြင့် အယ်နီညီရာသီ ငင်း၏ဝင်ရောက်မှုကို သတိပေးခဲ့ပေသည်။ အယ်နီညီကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လွန်ကဲသည့် အပူဒဏ်အန္တရာယ်ရှိပြီး အစွန်းရောက်ရာသီဥတုအထက်ခံရနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသပညာရှင် ဦးထွန်းလွင်အပါအဝင် ပညာရှင်များက ဆက်တိုက်သတိပေးခဲ့သည်။ ယခုနှစ် အယ်နီညီဖြစ်စဉ်သည် သမိုင်းတစ်လျှောက် အပြင်းထန်ဆုံးသော ဖြစ်စဉ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ မိုးလေဝသပညာရှင်များက သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်သလို မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အာရှနိုင်ငံများသို့ အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် ပူပြင်းသည့်ဒဏ်ကို ဇွန်လလယ်ထိခံရနိုင်သဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် သတိပေးချက်များ ထုတ်ပြန်ထားပြီးဖြစ်ပေသည်။ ပူပြင်းသည့် အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် အထူးသတိထားရမည့် အချက်များမှာ သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှု ပြဿနာ၊ စိုက်ပျိုးရေးအခက်တွေ့မှု၊ ပူပြင်းသည့်ဒဏ်ကြောင့် ဖြစ်ပွားမည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပြဿနာများနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ်တို့ဖြစ်ပေသည်။

အထက်ပါ ပြဿနာများအနက် ပူပြင်းသည့်ရာသီဥတုကြောင့် ရေငွေ့ပျံ့၍ ရေတွင်း၊ ရေကန်များ စောစီးစွာခန်းခြောက်၍ သောက်သုံးရေရှားပါးသည့် ပြဿနာမှာ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအတွက် အထူးတလည် ဖြေရှင်းရမည့် တာဝန်တစ်ရပ်ဖြစ်လာပေသည်။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သောနှစ်များကပင် မြန်မာနိုင်ငံ မိုးနည်းရေရှားဒေသကြီးများဖြစ်သော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာများအပါအဝင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပင်မဌာန (Focal Department) ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးရွာပေါင်း ၅၄၉၀ တွင် ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၁၃၃၄၄ ခုအား ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သလို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်လည်း ကျေးရွာပေါင်း ၂၆၆၀ နှင့် ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၂၅၉၇ ခု အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုချက်ရရှိထားခဲ့ပြီးဖြစ်၍ အမြန်ဆုံး စတင်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုများအပြင် ယမန်နှစ် နွေရာသီရေရှားပါးသဖြင့် ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးခဲ့ရာမှ အတွေ့အကြုံများနှင့် ယခုနှစ် မိုးလေဝသပညာရှင်များ၏ အယ်နီညီဖြစ်စဉ်ကြောင့် အပူချိန်မြင့်မား၍ သောက်သုံးရေရှားပါးနိုင်ကြောင်း သတိပေးချက်များအား အလေးထား၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ကျေးရွာများတွင် နွေရာသီရေရှားပါးပြတ်လပ်မှု မဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလပထမပတ်မှစတင်၍ လိုအပ်သည့် များ ကြိုတင်စီမံထားကြရန် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများသို့ ညွှန်ကြားထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများမှလည်း ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်း၍ သောက်သုံးရေလုံလောက်မှု ရှိ/မရှိနှင့် ရေပြတ်လပ်နိုင်ခြေ ရှိ/မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကာ အကယ်၍ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု ဖြစ်ပေါ်ပါကလည်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနသို့ တင်ပြရန် အကြောင်းကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့နည်းတူ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှ စတင်၍ ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်နိုင်မှု ရှိ/မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး၍ စာရင်းပြုစုခဲ့ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၄ ခုရှိ မြို့နယ် ၁၇၆ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၇၆၀ ကျေးရွာတွင် ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းရရှိခဲ့ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ အဆိုပါ ကျေးရွာများသာမက ကျန်ကျေးရွာများ၌ပါ ရေရှားပါးမှု ဖြစ်ပေါ်လာပါက ဆက်သွယ်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများနှင့် ရုံးချုပ်ရှိ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်မှ အစပြု၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့်တကွ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနများ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ဦးစီးဌာနများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၏ လက်ကိုင်ဖုန်းများအပါအဝင် ဖက်စ်၊ ဖုန်းနှင့် အီးမေးများအား သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်နှင့် လူမှုကွန်ရက်များတွင်ပါဝင်ပြ၍ ရေရှားပါးမှုဖြစ်စဉ်အား ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားနိုင်ကြောင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသိပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သလို ဆက်သွယ်မှု ရှိလာပါကလည်း ချက်ချင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အထောက်အကူပြုကော်မတီ၊ ကျေးရွာ ရေကော်မတီ ဝင်၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကျေးလက်လူငယ်များ၏ အမည်နှင့်ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်များကိုလည်း စုစည်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဧပြီ ၂၆ ရက်အထိ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအပါအဝင် ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင်များ၊ အလှူရှင်များနှင့် ပရဟိတဖောင်ဖွဲ့များမှ နွေရာသီရေရှားပါးကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးပို့မှုမှာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၄ ခုရှိ မြို့နယ် ၁၀၈ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာ ၄၉၄ ရွာ၊ အိမ်ခြေ ၆၉၁၈၈ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၄၆၉၃၈ အတွက် သောက်သုံးရေလုံလောက်မှု ၄ ဒသမ ၂၉ သန်း ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ ဖြန့်ဝေရာတွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအဖွဲ့



ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အလှူရှင်များ စုပေါင်းရေလှူဒါန်းစဉ်

များမှ ၄၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များမှ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်နှင့် ပရဟိတဖောင်ဖွဲ့များမှ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ပူးပေါင်းဖြန့်ဝေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယူနိုက်တက်ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ မင်းပြာ၊ ဘူးသီးတောင်အစရှိသော မြို့နယ်များတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၉၀ ရှိ ရေခဲခန်း၊ လျှော့နည်းသွားသည့် မြေသားရေကန် ၁၂၀ အား ရေချိုးဖြည့်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ အား ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အပြင် ရေရှားပါးကျေးရွာများသို့ ရေပိုမိုဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရေးအတွက် ရေသယ်ပိုးများ၊ စက်သုံးဆီများနှင့် အခြားလိုအပ်သောပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုမှသာမက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ မွမ်းမံရန်ပုံငွေ၊ နိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေတို့ဖြင့် ကချင်၊ စစ်ကိုင်း၊ တနင်္သာရီ၊ ပဲခူး၊ မကွေး၊ မန္တလေး၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရန်ကင်း၊ ရှမ်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၃၀ တွင် နွေရာသီရေရှားပါးမှုမှ လျော့နည်းသက်သာစေရန် တွင်းတိမ်၊ တွင်းနက်၊ လက်တူးတွင်းနှင့် စိမ့်စမ်းရေသွယ်လုပ်ငန်း ၂၆ ခုအား ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မတ်လအတွင်း အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် နွေရာသီရေရှားပါးကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ စည်ပင်သာယာအဖွဲ့များနှင့် လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးကဲ့သို့သော ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပုဂ္ဂလိကအလှူရှင်များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများမှ ပေါင်းစပ်၍ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သော်လည်း အချို့ဝေးလံခေါင်ဖျားဒေသများသည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲခြင်းနှင့် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးအားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာဖြန့်ဝေပေးနိုင်မှုအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်အနေဖြင့် ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်ပါသည်။ ဆိုရလျှင် သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေမှုစုစုပေါင်း၌ စေတနာရှင် ပြည်သူများ၏ ပါဝင်မှုမှာ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည့်အပြင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူများနှင့် မီဒီယာများ၏ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားမှု၊ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့် နွေရာသီရေရှားပါးကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေပေးနေခြင်းဖြစ်သဖြင့် တစ်နည်းဆိုရလျှင်

ပြည်သူများ၏ ပေါင်းစပ်စုစည်းအားဖြင့် အယ်နီညီရာသီဥတု၏အပူဒဏ်ကို ကြိုကြိုခံနိုင်ဆိုင်နေကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ရေဖြန့်ဝေလှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် များသောအားဖြင့် ရေရှားပါးမှုဒဏ်ခံစားနေရသော ပြည်သူလူထု၏ သတင်းပေး တင်ပြမှုအပေါ်တွင် အရေးယူစီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ တင်ပြချက်မှာ အမှန်တကယ် ရေရှားပါးမှုဒဏ်ခံစားနေရသည့် ကျေးရွာများ၏ရေရရှိရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့မဟုတ်ပါက ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများနှင့် စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်း ထည့်ဝင်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရေပေးဝေမှုများ၏ ထိရောက်မှုများစွာ အားနည်းသွားစေနိုင်သည့်အပြင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အမှန်တကယ် သောက်သုံးရေအပူဒဏ်လုံအပ်လျက်ရှိသောဒေသများသို့ ကူညီဖြေရှင်းပေးနိုင်မှုများ အားနည်းသွားစေမည်ဖြစ်ရာ များစွာဂရုပြုသင့်ပေသည်။ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့သွားရောက်လှူဒါန်းမည့်ဒေသများ၏ ရေရှားပါးမှုအခြေအနေနှင့် သောက်သုံးရေရရှိနိုင်မှုအရင်းအမြစ်များအား သေချာစွာစစ်မ်းလေ့လာပြီးမှသာ အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သော နည်းလမ်းများ၊ လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ပေမည်။ သို့မှသာ နွေရာသီ ရေရှားပါးမှုဒဏ်ခံစားနေရသော ကျေးလက်နေပြည်သူများသို့ ထိရောက်သော ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းမည်ပေမည်။ ထိုသို့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် သင်ခန်းစာနှင့် အတွေ့အကြုံများ ရယူအသုံးပြုပြီး နွေရာသီရေရှား ပါးကျေးရွာများအပါအဝင် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက် ရေရှည်အစီအမံများရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူလူထု၏ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များဖြင့် အခြေခံရေးဆွဲခဲ့သော ကျေးလက်ရေရရှိရေး၊ ကျန်းမာသန်ရှင်းရေး မဟာဗျူဟာနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အစီအစဉ်ကဲ့သို့သော ရေရှည်စီမံချက်များဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက်လည်း ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယနေ့အထိ ရေရှားပါးမှုများအား ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ပြည်သူများပါဝင်မှု၊ ဌာနဆိုင်ရာအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်မှု ပြည့်တွင်း၊ ပြည်ပ အလှူရှင်များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်လှူဒါန်းမှု၊ တစ်နိုင်သည့်ဘက်မှ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်မှု စသည့် ပြည်သူတို့၏စုစည်းမှုအား ကြောင့်သာ ယခုလောက်ထိ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် နွေရာသီရေရှားပါးသည့် ဒဏ်ခံစားနေရသည့် ပြည်သူများ၏ကိုယ်စား စေတနာရှင်အလှူရှင် ပြည်သူများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများသို့ ရေရှားပါးကျေးရွာများအား မိုးမကျမီကာလအထိ သောက်သုံးရေထောက်ပံ့ ဖြည့်ဆည်းပေးရာတွင် ဆက်လက်ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းနှိုးဆော်လိုက်ရပါသည်။

စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သတင်းမီဒီယာများအနေဖြင့် လည်း မိမိတို့ သွားရောက်လှူဒါန်းမည့်ဒေသများ၏ ရေရှားပါးမှုအခြေအနေနှင့် သောက်သုံးရေရရှိနိုင်မှု အရင်းအမြစ်များအား သေချာစွာစစ်မ်းလေ့လာပြီးမှသာ အမှန်တကယ် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သော နည်းလမ်းများ၊ လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရန် လိုအပ်



မာလဲနတ်တောင် ရေလျှော်တံမံမှ ဆည်ရေဖြင့် နွေစပါးများ စိုက်ပျိုးအောင်မြင်

စဉ့်ကူး မေ ၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စဉ့်ကူးမြို့နယ်တွင် မာလဲနတ်တောင်ရေလျှော်တံမံမှ ဆည်ရေဖြင့် နွေစပါးများ စိုက်ပျိုးအောင်မြင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယင်းရေလျှော်တံမံမှာ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဆည်တည်ဆောက်ပြီးကတည်းက မာလဲနတ်တောင်ရေလျှော်တံမံမှ လက်ဝဲလက်ယာရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ကိုးအုပ်စုနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၃၀ တို့အား ဆည်၏ လက်ဝဲမြောင်း၊ လက်ယာမြောင်းတို့မှ ဆည်ရေများပေးဝေခဲ့သည်။ မာလဲနတ်တောင်ရေလျှော်တံမံမှ ဆည်ရေဖြင့် ဆည်ရေသောက်ကျေးရွာများမှ မိုးစပါး၊ နွေစပါး၊ ငရုတ်၊ ဝါများ စိုက်ပျိုးနေကြသည်။

ယခင်ဆည်ရေမရခင်က မိုးစပါးသာ စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဆည်ဆောက်ပြီးနောက် နွေစပါးပါ စိုက်ပျိုးလာကြသည့်အတွက် တောင်သူလယ်သမားများ အဆင်ပြေကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ မာလဲနတ်တောင်ဆည်လက်ဝဲမြောင်း၊ လက်ယာမြောင်းများမှ ဆည်ရေအဆက်မပြတ်ပေးနေသဖြင့် နွေသီးနှံများဖြစ်သော နွေစပါး၊ ပဲမျိုးစုံ၊ မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်းများမှာ အထူးစိုက်ပျိုးအောင်မြင်နေသဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ ပျော်ရွှင်နေကြကြောင်း သိရသည်။

တင်လှိုင်(မိတ္ထီလာ)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော

မော်လူး မေ ၉
သယံဇာတနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနက ဦးစီးကျင်းပသော တရားမဝင်သစ်ထုတ်လုပ်မှု လျော့နည်းပျောက် ရေးနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် မော်လူးကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ မေ ၇ ရက်က ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် အင်းတော်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးအရာရှိ တောအုပ်ကြီး ဦးခင်မောင်စိန်က သစ်တောသစ်ပင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ သစ်တော ပြုစုပျိုးထောင်ရေး၊ သစ်နှင့်အခြားသစ်တောထွက်ပစ္စည်းများကို တရားမဝင် သုံးစွဲခြင်းဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ပုဒ်မများ၊ ပြစ်မှုနှင့်ပြစ်ဒဏ် များ နည်းဥပဒေအရဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မော်လူး နယ်မြေတာဝန်ခံတောအုပ်စု ဦးစိန်သန်းက တရားမဝင်သစ်စက်လုပ်ငန်း များလျော့နည်းပျောက်ပြီး တရားဝင်လိုင်စင်လုပ်ဆောင်ရမည့် နည်းလမ်း များအကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက် လာကြသူများက မရှင်းလင်းသည့်များကိုမေးမြန်းကြရာ တောအုပ်ကြီးက ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့သည်။

ညိုမင်းထက်(မြန်မာစာ)

တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီထောက်ပံ့

သီပေါ မေ ၉
ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း သီပေါမြို့နယ်တိုက်ပွဲရှောင် ဒေသခံများအား မြို့နယ် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးဦးညွန့်လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်တွေ့ဆုံပြီး အားပေး စကားပြောကြားကာ လိုအပ်သော ကူညီဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ စားဝတ်နေရေးအတွက် မြေကန် တည်ဆောက်မှု ဆန်နှင့် စားသောက်ဖွယ်များကို ရတနာရွှေဂူကျောင်းတိုက်ပဓာန နာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဓမ္မိန္ဒအရှင်သုမြတ်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ အဆိုပါတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများမှာ သီပေါမြို့နယ် အုံ့မကျေးရွာအုပ်စု ပန်ခါးရွာနေ အိမ်ထောင်စု ၃၃ စုမှဒေသခံပြည်သူ ၁၃၁ ဦးဖြစ်ပြီး သီပေါမြို့ ရတနာရွှေဂူဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် လာရောက်ခိုလှုံလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျေးရွာ ၅၁ ရွာတွင် ယင်လုံရေအိမ်သာများ တည်ဆောက်ပေးမည်

မုံရွာ မေ ၉
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း (နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသအပါအဝင်) ကျေးရွာပေါင်း ၅၁ ရွာ၌ အများသုံးနှင့် အိမ်ထောင်စုသုံး ယင်လုံရေအိမ်သာ ၂၄၃ လုံးကို တိုင်းဒေသကြီးကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက တည်ဆောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာနှစ်ရွာ၌ အများသုံးနှင့်အိမ်ခန်းတွဲ ရေအိမ်နှစ်လုံး၊ ကသာခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာကိုးရွာ၌ အများသုံးနှင့်အိမ်ခန်းတွဲရေအိမ်ခြောက်လုံး၊ ငါးခန်းတွဲရေအိမ် သုံးလုံး စုစုပေါင်းကိုးလုံး၊ ခန္တီးခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၃ ရွာတွင် အများသုံး နှစ်ခန်းတွဲရေအိမ် ၁၃ လုံး၊ လေးခန်းတွဲရေအိမ်နှစ်လုံး၊ ငါးခန်းတွဲရေအိမ်တစ်လုံး၊ အိမ်ထောင်စုသုံး ၃၅ လုံးစုစုပေါင်း ၄၅ လုံး၊ စစ်ကိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာတစ်ရွာ ၌ အများသုံးငါးခန်းတွဲ ရေအိမ်နှစ်လုံး၊ မုံရွာခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာခြောက်ရွာ၌ အများသုံးနှစ်ခန်းတွဲရေအိမ်နှစ်လုံး၊လေးခန်းတွဲရေအိမ်တစ်လုံး၊ ငါးခန်းတွဲရေအိမ် သုံးလုံး၊ အိမ်ထောင်စုသုံးရေအိမ်အလုံး ၄၀ စုစုပေါင်း ၄၆ လုံး၊ ရွှေဘိုခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၇ ရွာတွင် အများသုံး နှစ်ခန်းတွဲရေအိမ်သုံးလုံး၊ လေးခန်းတွဲရေအိမ် ခုနစ်လုံး၊ ငါးခန်းတွဲရေအိမ်နှစ်လုံး၊ အိမ်ထောင်စုသုံးရေအိမ် ၁၂၅ လုံး စုစုပေါင်း ၁၃၇ လုံး၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်းရှိ ကျေးရွာသုံးရွာတွင် အများ သုံးငါးခန်းတွဲရေအိမ်သုံးလုံး တည်ဆောက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး (နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသပါ) အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၅၁ ရွာ၌ အများသုံးအိမ်ထောင်စုသုံးယင်လုံရေအိမ်သာ ၂၄၃ လုံး တည်ဆောက်ပေးမည်ဖြစ်ရာ အိမ်ခြေ ၁၃၃၄၁ လုံးကို အထောက်အကူဖြစ်စေ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

သထုံတွင် သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်သည့် နေရာများကို နေ့စဉ်ရေလှူဒါန်းပေးနေ

သထုံ မေ ၉
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့နယ်အတွင်း သောက်သုံးရေ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေ ရေးအတွက် တပ်မတော် တပ်ရင်း တပ်ဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ အလှူ ရှင်များက နေ့စဉ် ရေလှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သောက်သုံးရေ အခက်အခဲ ဖြစ်ပါက အချိန်မီသတင်းပေးနိုင် ရန် သထုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ် ရေးမှူးများအား အကြောင်းကြား ထားပြီး ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား လာပါက ရေပေးဝေနိုင်ရေးအတွက် ချိတ်ဆက်စီစဉ်ထားကြောင်း သထုံ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်း နိုင်က ပြောသည်။

သထုံမြို့နယ်အတွင်း နေ့စဉ် သောက်သုံးရေ ဂါလန်ပေါင်း တစ်သိန်းဝန်းကျင်ခန့် လိုက်လံ ပေးဝေနိုင်ရန်လိုအပ်ပြီး ဌာန ဆိုင်ရာအချို့အပြင် ပုဂ္ဂလိက နှင့် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်း ၂၀ ကျော် တို့က နေ့စဉ် လိုက်လံလှူဒါန်း မှုများကြောင့် လက်ရှိအချိန်အထိ လုံလောက်မှုရှိသော်လည်း ပူပြင်း သည့် ကာလရည်လာသည်နှင့် အမျှ သောက်သုံးရေလိုအပ်သော ကျေးရွာရပ်ကွက် အရေအတွက် စတင်ကာ သောက်သုံးရေ လိုအပ် ပိုမိုများပြားလာကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

၂၅ ခုအထိရှိလာကြောင်း သထုံ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးမှ သိရ သည်။

သထုံမြို့နယ်အတွင်း ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီလကုန်အထိ ကျေးရွာခြောက်ရွာ ဝန်းကျင်ခန့်သာ သောက်သုံးရေ လိုအပ်ခဲ့သော်လည်း မေလဆန်းမှ သက်ဦး(သထုံ)



မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ဂုဏ်ပြုစုပေါင်းသွေးလှူ

မော်လမြိုင် မေ ၉
မွန်ပြည်နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ နှစ်(၇၀) ပြည့် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားကို မေ ၅ ရက်က မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင် မြို့နယ်ရှိ မီးသတ်စခန်း အမှတ်(၁) စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမင်းမင်းဦးက အမှာစကားပြောကြားသည်။

နှစ်(၇၀)ပြည့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မေ ၄ ရက်က ပြည်နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသောင်းထိုက် ဦးဆောင်သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင် မြို့နယ် အထွေထွေရာဂါကုဆေးရုံကြီးရှိ သွေးလှူဘဏ်တွင် သွေး များသွားရောက်လှူဒါန်းကြရာ သွေးလှူဘဏ်တာဝန်ခံ ဒေါက်တာ သန်းထိုက်နှင့် သူနာပြုဆရာမတို့က အာဟာရဖြည့်အစားအစာများ ပြန်လည်ကျွေးမွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်သန်း(မော်လမြိုင်)



အင်္ဂပူမြို့နယ်တွင် တံတားနှစ်စင်းတည်ဆောက်

အင်္ဂပူ မေ ၉
ဟင်္သာတခရိုင် အင်္ဂပူမြို့နယ်တွင် အင်္ဂပူ-ဘဲပြာလမ်းပေါ်ရှိ တံတားအမှတ် (၁၄)နှင့် (၁၅) ဆောက်လုပ်နေမှုကို မေ ၆ ရက် နံနက်က ဟင်္သာတခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်သက်ရှည်နှင့် အင်္ဂပူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဇော်စိုးတို့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။

အဆိုပါတံတားနှစ်စင်းကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေ သဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ငွေလုံးငွေရင်း(မွမ်းမံ) ရန်ပုံငွေ ၂၉ ဒသမ ၉၆ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး တံတားအမျိုးအစားမှာ တံတား အမှတ်(၁၄) အလျား ၃၅ ပေ၊ အကျယ် ၁၄ ပေ နှင့် တံတားအမှတ်(၁၅) အလျား ၂၀ ပေ၊ အကျယ် ၁၄ ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ်တံတား အမျိုးအစား ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

ရန္တပိုကျေးရွာသည် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်း အင်းဝမြို့ဟောင်း၏ တောင်ဘက်ပိုင်း ၄၀၊ မြင်းခြံမြို့မှအထက် မြောက်ပိုင်းအကွာ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိပြီး မြင်းခြံမြို့မှ ကားဖြင့်သွားနိုင်သကဲ့သို့ ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းမှ လှေ၊ သင်္ဘောဖြင့်လည်း သွားရောက်နိုင်သည်။ မန္တလေးမှ ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းအတိုင်း စုန်ဆင်းလာလျှင် မြောက်မြန်မာနှင့် ဆီမီးခုံရွာကို ကျော်လာလျှင် ရန္တပိုရွာသို့ ရောက်ရှိသည်။ ဆီမီးခုံနှင့် ရန္တပိုတို့သည် ဧရာဝတီမြစ်၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းတွင် တည်ရှိနေကြသည်။

ရန္တပိုကျေးရွာတွင် မြေအိုးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းကို မြန်မာဘုရင်များလက်ထက်မှ စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် ရိုးရာလက်မှုပညာရပ်တစ်ခုအဖြစ် လုပ်ကိုင်နေကြသည်မှာ ယနေ့တိုင် ဖြစ်သည်။ ရန္တပိုကျေးရွာ အိုးထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမှု လုပ်ငန်းသည် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်းတွင် များစွာတင်ကျယ်လာခဲ့ကာ ယခင်က မန္တလေးနှင့် မြင်းခြံမြို့များသို့သာ တင်ပို့နေရာမှ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးသို့ တင်ပို့လာခဲ့ရသည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းမှစ၍ ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းအတိုင်း မန္တလေးနှင့် ပုဂံအကြား သွားလာကြသော ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများသည် ရန္တပိုတွင် ခရီးတစ်ထောက် ဝင်ရောက်ရပ်နားကာ အိုးလုပ်ငန်းကို လေ့လာကြသည်။ ရန္တပိုရွာသည် တောင်ရွာနှင့် မြောက်ရွာဟူ၍ နှစ်ပိုင်းရှိကာ တစ်ရွာလျှင် အိမ်ခြေ ၃၀၀ ဝန်းကျင်ရှိ ရှိကြသည်။ တောင်ရွာတွင် တောင်သူလုပ်ငန်းကို အများဆုံးလုပ်ကိုင်ကြပြီး မြောက်ရွာတွင် မြေထည်အနုပညာ အိုးလုပ်ငန်းကို အဓိက လုပ်ကိုင်ကြသည်။

အိုးလုပ်ငန်းရှင်များသည် အိုးလုပ်မည့်မြေကို ဧရာဝတီမြစ်ကမ်း၊ ညောင်တို့ရွာနှင့် သဲကို ဂင်ဂဲရွာမှ ဝယ်ယူကြသည်။ ရေကြီးသော မိုးတွင်းကာလများတွင် အိုးလုပ်ငန်းများ ရပ်နားထားရလေ့ရှိကာ မြေနှင့် သဲများကို ဝယ်ယူစုဆောင်းထားရသည်ဟု ရွာခံများက ပြောပြသည်။ အိုးမလုပ်မီ ရွှံ့ကို သန့်စင်ရောပြီး တစ်ဦးက မြေနှင်းစက်ကို လှည့်ပေးပြီး ကျန်တစ်ဦးက အိုးပုံဖော်ရသည်။ ပုံပေါ်သွားသည့်အိုးများကို ရွှံ့သားခြောက်သွားစေရန် နေတစ်ဝက်ခန့် နေလှန်းရသည်။ ပြီးမှ အိုးကို အလှပန်းရိုက်ကာ နှစ်ရက်ခန့် ထပ်မံနေလှန်းပြီး မီးဖိုက်ရသည်။

အိုးဖိုက်ရန် ကောက်ရိုးနှင့် သစ်ရွက်ခြောက်များပေါ်တွင် ထင်းခြောက်များခင်းကာ အပေါ်တွင် နေလှန်းထားပြီးသောအိုးများကို စက်ပိုင်းပုံ အထပ်လိုက်ဖိုရသည်။ အိုးများပေါ်တွင် ကောက်ရိုးများထပ်အုပ်ကာ မီးအပြင်မထွက်စေရန် လွှစာမှုန့်၊ ရေဆတ်



ထားသောပြာနှင့် သဲတို့ဖြင့် ဖုံးအုပ်ပေးရသည်။ ထို့နောက် ဖိုပတ်ပတ်လည်တွင် အပေါက်များဖောက်ပြီး မီးရှို့သည်။ မီးက အတွင်းရှိ ထင်းနှင့် ကောက်ရိုးများကို လောင်ကျွမ်းကာ အပြင်သို့ ထွက်မလာတော့ချေ။ မီးဖိုပြီးလျှင် အိုးများကိုဖော်ရပြီး ရန္တပိုရွာတွင် အိုးတစ်လုံးလျှင် ကျပ် ၄၅၀ ပေးရသည်။

ရန္တပိုကျေးရွာသည် အိုးလုပ်ငန်းကြောင့် လူသိများသကဲ့သို့ မြန်မာတို့ အင်္ဂလိပ်ကို စစ်ရှုံးခဲ့ရပြီး ရခိုင်၊ တနင်္သာရီနှင့် မဏိပူရတို့ကို စွန့်လွှတ်ခဲ့ရသည့် သမိုင်းဝင်စာချုပ်ကို ချုပ်ဆိုခဲ့သည့်နေရာအဖြစ်လည်း ထင်ရှားသည်။ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များသည် ရန္တပိုသို့ ရေလမ်းခရီးမှ လာရောက်ကြကာ ရန္တပိုတွင် စစ်ရှုံးစာချုပ်အမှတ်တရ စိုက်ထူထားသောကျောက်တိုင်ကို ကြည့်ရှုလေ့ရှိကြသည်။

မြန်မာတို့သည် သမိုင်းတစ်လျှောက်၌ ပထမ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ မဖြစ်မီအထိ မွန်ဂိုတို့၏ ကျူးကျော်မှုအပါအဝင် ပြည်ပရန်များကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရကာ စစ်ပွဲများ ဆင်နွှဲခဲ့ရသော်လည်း မိမိပိုင်ဆိုင်မှုမြေများကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်း မရှိခဲ့ပါချေ။ သို့သော်လည်း နေမဝင်အင်ပါယာ ထူထောင်ရန်ကြိုးပမ်းခဲ့သည့် နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှနှင့် ရင်ဆိုင်ချိန်တွင် မြန်မာတို့သည် နယ်ချဲ့၏ စစ်အင်အားအသာစီးရမှုများနှင့် ခိုင်မာစနစ်ကျသော အုပ်ချုပ်မှုများကို မယှဉ်နိုင်ခဲ့ပါချေ။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁၈၂၄ ခုနှစ်မှ ၁၈၈၅ ခုနှစ်အတွင်း အင်္ဂလိပ်များနှင့် စစ်ပွဲသုံးကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ လက်နက်မမျှ နည်းပညာ ကွာဟမှုများကြောင့် သုံးကြိမ်လုံး ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရပြီး ရန္တပိုစာချုပ်သည် မြန်မာတို့၏ ပထမဆုံး စစ်ရှုံးမှတ်တမ်းအဖြစ် သမိုင်းတွင်တင်ခဲ့သည်။

ဗြိတိသျှတို့သည် ဗဒုံမင်းလက်ထက် ၁၇၅၅ ခုနှစ်မှစ၍ ဘကြီးတော်နန်းတက်သည် ၁၈၁၉ ခုနှစ်အထိ နှစ်ပေါင်း ၂၄ နှစ်အတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ နယ်မြေများဖြစ်သည့် မိုင်ဆိုး (Mysore)၊ မဒရပ်စ်(Madras)၊ ယူနိုက်တက်ပရောဗင်ဆက် (United Provinces)၊ ယခု အူတာပရာဒက်ချ်ပြည်နယ်)အထက်ပိုင်း၊ ဘုံဘောနယ်အတွင်းမှ ဘာဂိုဒါ(Baroda)၊ ဩရိသ (Orissa)၊ ပက်ရှဝါ(Peshwa) နှင့် ရာဇပုတ္တန (Rajaputana) တို့ကို သိမ်းပိုက်ထားခဲ့သည်။ ၁၇ ရာစုမှစ၍ အာရှတိုက်တွင် မြေကုန်ပျက် နယ်ချဲ့ခဲ့သော ဗြိတိသျှတို့သည် ၁၉ ရာစုတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ သုံးပုံနှစ်ပုံကျော်ကို ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သည်။

ဗဒုံမင်းလက်ထက်တွင် ရခိုင်စစ်တကောင်း နယ်စပ်ပြဿနာကြောင့် ဗြိတိသျှ မြန်မာဆက်ဆံရေး တင်းမာခဲ့ပြီး ဘကြီးတော်လက်ထက်တွင် မဏိပူရအာသံအရေးကြောင့် ဗြိတိသျှတို့နှင့် မပြေမလည်ဖြစ်ခဲ့သည်။ မြန်မာတို့ နန်းတင်ထားခဲ့သော မဏိပူရခေတ်ဘွား မာဂျစ်ဆင်းသည် ၁၈၁၉ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ဘကြီးတော်၏ ရာဇဘိသိက်သွန်းပွဲသို့ တက်ရောက်ခြင်းမရှိခဲ့ချေ။ ဘကြီးတော်က ထိုသို့ ပျက်ကွက်ခြင်းသည် မြန်မာဘုရင်အား တော်လှန်ခြားနားခြင်းဟု ယူဆကာ မဏိပူရသို့ မြန်မာတပ်များကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။

မာဂျစ်ဆင်းသည် ဗြိတိသျှပိုင် ဆီလဟတ်(Sylhet)နှင့်ဆက်စပ်နေသည့် ကချာ

ရန္တပိုသို့

မောင်သာ(ရှေးဟောင်းသုတေသန)

(Cachar)သို့ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ မာဂျစ်ဆင်း၏တပ်များ ကချာသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သဖြင့် ကချာခေတ်ဘွား ဂေါဝိန္ဒချန္ဒရာသည် ဗြိတိသျှတို့ထံ အကူအညီတောင်းခံခဲ့သည်။ ဗြိတိသျှတို့က မြန်မာတပ်မှူးအား ကချာကို မတိုက်ခိုက်ရန် ပြောခဲ့ပြီး ဗြိတိသျှအစိုးရသည် ကချာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် ကချာဒေသသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ မြန်မာတို့ကလည်း ၁၈၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ဆီလဟတ်နှင့် အာသံနယ်စပ်တစ်လျှောက်၌ တပ်အင်အားများ အခိုင်အမာချထားခဲ့သည်။

ဗြိတိသျှတို့သည် မြန်မာများလက်တွင်းသို့ ကချာနယ် ကျရောက်သွားမည်ကို စိုးရိမ်ခဲ့ကြသည်။ ကချာကျသွားလျှင် ဘင်္ဂလားအရှေ့ပိုင်းကို မြန်မာတို့ အလွယ်တကူ တိုက်ခိုက်နိုင်မည်ဟု ဗြိတိသျှတို့က ယူဆခဲ့သဖြင့် ကချာကို သိမ်းပိုက်ခဲ့ပြီး အစောင့်ရှောက်ခံ နယ်မြေတစ်ခုအဖြစ် ကြေညာခဲ့သည်။ ၁၈၂၄ ခုနှစ်တွင် ကချာနယ်အတွင်းသို့ မြန်မာတပ်များဝင်ရောက်၍ မာဂျစ်ဆင်း၏တပ်များကို တိုက်ခိုက်ရာတွင် ကချာနယ်တွင် ရောက်နေသော ဗြိတိသျှတပ်များနှင့်မြန်မာတပ်များ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မဏိပူရအရေးသည် ကချာအရေးသို့ ကူးပြောင်းသွားပြီး မြန်မာနှင့် ဗြိတိသျှတို့ ပဋိပက္ခဖြစ်ခဲ့ကာ ၁၈၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၅ ရက်တွင် ဘုရင်ခံချုပ် လော့ဒ်အင်ဟတ် (Lord Amherst) က မြန်မာနိုင်ငံနှင့် စစ်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်ကြေညာခဲ့သည်။ ဗြိတိသျှများ၏ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်သည် စစ်တကောင်းမှ စင်ကာပူအထိ ရှည်လျားသော ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းကို ပိုင်ဆိုင်လိုခြင်းဖြစ်သဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံကို တိုက်ခိုက်ရန် ကြံရွယ်ထားပြီးဖြစ်သည်။

ဗြိတိသျှစစ်ဗိုလ်ချုပ် ဆာအာချီဘောကင်းဘ်သည် စစ်သည်အင်အား ၁၀၅၀၀ ကိုဦးဆောင်လျက် ရန်ကုန်သို့ ရေကြောင်းမှတက်လာခဲ့သည်။ ဗြိတိသျှရေကြောင်း ချီတပ်များသည် မာန်အောင်ကျွန်း၊ မော်တင်စွန်းနှင့် တိုင်းကြီးကျွန်းတို့ကို သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြသည်။ မဟာပန္နလသည် စစ်တကောင်း၊ ပန်းဝါအရောက် တိုက်ခိုက်အောင်မြင်သော်လည်း ကုလားတို့ ငြိမ်ဝပ်မည်မဟုတ်။ ပင်လယ်ရေလမ်းသင့်ရာ ဟံသာဝတီရန်ကုန်မြို့ကို ထိပါးနှောင့်ယှက်ရန်ရှိသည်။ ဟံသာဝတီမြို့မှာ နှလုံးလက်ရုံးနှင့်ပြည့်စုံသူ များကြီးမတ်ကြီးတို့ ရပ်နေမှ သင့်ပါမည့်အကြောင်း ဘကြီးတော်ထံ လျှောက်ထားခဲ့သည်။(မဟာပန္နလသည် အင်္ဂလိပ်များကို ကုလားဟု ရည်ညွှန်းခဲ့သည်။) ဘကြီးတော်သည် စစ်သူကြီးမဟာပန္နလ၏ လျှောက်ထားချက်အတိုင်း ဝန်ကြီး သတိုးမင်းကြီးမဟာမင်းခေါင်နှင့် ဝန်ကြီး သတိုးမဟာသေနာပတိတို့ကို ၁၈၂၄ ခုနှစ် မေ ၇ ရက်တွင် ရန်ကုန်သို့ စုန်ဆင်းစေခဲ့သည်။

၁၈၂၄ ခုနှစ် မေ ၁၀ ရက်တွင် ဗြိတိသျှတပ်များ ရန်ကုန်သို့ ရောက်ရှိလာသောအခါ မြန်မာတို့ဘက်မှအင်အားသည် မြို့စောင့်တပ်မှူးသာရှိသဖြင့် မြို့တွင်းမှ ဆုတ်ပေးခဲ့ရသည်။ ထို့နောက် မြန်မာတပ်များသည် ကြည့်မြင်တိုင်တွင် ခံတပ်အခိုင်အမာဆောက်လုပ်ကာ စစ်ပြင်ခဲ့ကြသည်။ စစ်သူကြီး မဟာပန္နလသည် အရေးမလှဖြစ်နေသော ရန်ကုန်စစ်မျက်နှာသို့ တပ်များကိုကွပ်ကဲ၍ ရုတ်ခြည်း ရောက်ရှိလာခဲ့ချိန်တွင် မြန်မာတပ်များနှင့် အင်္ဂလိပ်တပ်များ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

မြန်မာတပ်များ၏ စစ်ချီ စစ်တက်၊ တိုက်ခိုက်မှုနှင့်ပျံ့ပွားမှုများသည် အဆင့်မနိမ့်သော်လည်း ဗြိတိသျှတို့၏ လက်နက်နှင့် မြန်မာတပ်များကိုင်ဆောင်သော လက်နက်များသည် မယှဉ်သာအောင် ကွာခြားနေသောကြောင့် မဟာပန္နလသည် မခုခံနိုင်ဘဲ ရန်ကုန်မြို့မှ ဓနုဖြူသို့ ဆုတ်ပေးခဲ့ရသည်။ မဟာပန္နလသည် ဓနုဖြူခံတပ်တွင် စစ်သည်များကိုကွပ်ကဲနေစဉ် ၁၈၂၅ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် ကျဆုံးခဲ့သည်။

မဟာပန္နလ ကျဆုံးပြီးသည့်နောက် မြန်မာတပ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းသို့ ဆုတ်ခွာခဲ့ကြသည်။ ဗြိတိသျှတပ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်းသို့ ကြည်းကြောင်း၊ ရေကြောင်းနှစ်ဖက်ညှပ်၍ ဆက်လက်ချီတက်လာကြရာ မြန်မာတပ်များက ပြည်မြို့အနီးတစ်ဝိုက်မှ ဆီးကြိုခုခံကြသည်။ ဗြိတိသျှတို့က နှစ်ဖက်ညှပ်ကာ တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် မြန်မာတပ်များသည် ပြည်မြို့မှဆုတ်ခွာ၍ ဝက်ထီးကန်မှ ခုခံကြပြန်သည်။ ဝက်ထီးကန်တိုက်ပွဲတွင် ဗြိတိသျှတို့ဘက်မှ ဗိုလ်မှူးကြီးမက်ဒူးဝေါ အပါအဝင် အရာရှိငါးယောက်နှင့် စစ်သည်များ ကျဆုံးခဲ့သည်။ မကြာမီ ဗြိတိသျှများက အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ချိန်တွင် မြန်မာတပ်များ ဆုတ်ခွာခဲ့ရပြန်သည်။

ပြည်မြို့နှင့် ဝက်ထီးကန် ကျသွားပြီးနောက် မြန်မာတပ်များသည် မြေထဲ၊ မလွန်၊ ပုဂံ၊ ညောင်ဦး၊ ဆီမီးခုံစရိလည် မြို့ရွာများမှ ခုခံတိုက်ခိုက်ရင်း ဆုတ်ခွာခဲ့ကြရာ နောက်ဆုံးတွင် ဗြိတိသျှတပ်များသည် ရန္တပိုရွာအထိ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြသည်။ ထိုအချိန်တွင် မြန်မာလွှတ်တော်သည် အင်္ဂလိပ်တို့နှင့် စစ်ပြေငြိမ်းစကားဆိုရန် ဘကြီးတော်အား တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဒေါက်တာဂျက်ဆင်နှင့် ဒေါက်တာပရိုက်တို့ကို ဗြိတိသျှတပ်များထံသို့စေလွှတ်၍ စစ်ပြေငြိမ်းရေး ဆွေးနွေးစေခဲ့သည်။

အင်္ဂလိပ်တို့က မိတ်သဟာယစာချုပ်ဟုညွှန်းဆိုသည့် ရန္တပိုစာချုပ်ကို မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၈၇ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၄ ရက် (ခရစ်သက္ကရာဇ် ၁၈၂၆ ခု ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်)တွင် မြန်မာဘက်မှ စစ်သူကြီးလယ်ကိုင်းမြို့စား ဝန်ကြီး မင်းကြီးမဟာမင်းလှကျော်ထင်၊ ကျီဝန်အတွင်းဝန်မင်းကြီး မဟာမင်းလှသီဟသူနှင့် ဗြိတိသျှဘက်မှ ဗိုလ်ချုပ်ဆာအာချီဘောကင်းဘ်၊ အရေးပိုင် ရောဘတ်စင်၊ ရေတပ်ကပ္ပတိန် ရစ်ချတ်ဘာချ်တို့က ရန္တပိုရွာတွင် ချုပ်ဆိုခဲ့ကြသည်။ ရန္တပိုကျေးရွာတွင် ချုပ်ဆိုခဲ့သောကြောင့် ရန္တပိုစာချုပ်ဟု ထင်ရှားခဲ့သည့် စာချုပ်သည် မြန်မာတို့အပေါ် နိုင်လိုမင်းထက်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် စာချုပ်သာဖြစ်ခဲ့



မြန်မာအစိုးရဘက်မှ လယ်ကိုင်းမြို့စား ဝန်ကြီး မင်းကြီးမဟာမင်းလှကျော်ထင်၊ ကျီဝန် အတွင်းဝန်မင်းကြီး မဟာမင်းလှသီဟသူရတို့သည် ဗြိတိသျှတို့ဘက်မှ ဆာအာချီဘောကင်းဘ်လ် အပါအဝင် အခြားအရာရှိများနှင့် ရန္တပိုရွာတွင်တွေ့ဆုံကာ နောင်တွင် ရန္တပိုစာချုပ်ဟု ထင်ရှားလာမည့် စစ်ပြေငြိမ်းရေးစာချုပ်ကို ၁၈၂၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်တွင် ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီးနောက် အင်္ဂလိပ်မြန်မာ ပထမစစ်ပွဲ ပြီးဆုံးသွားခဲ့သည်။

ရန္တပိုစာချုပ်တွင် အပိုဒ်(၁၁)ပိုဒ် ပါဝင်ခဲ့ပြီး မြန်မာဘုရင်သည် အာသံကို အစိုးမရသည့်အပြင် ရခိုင်ကို အင်္ဂလိပ်များက သိမ်းယူကာ မော်တင်စွန်းကို နယ်စပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ တနင်္သာရီဒေသတစ်လျှောက်ကိုလည်း သိမ်းယူလျက် သံလွင်မြစ်ကို အပိုဒ်အခြားအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ မြန်မာဘုရင်က စစ်လျှော်ကြေးအဖြစ် ကျပ်တစ်ကျဇုပေးရန် စာချုပ်တွင် ထည့်သွင်းချုပ်ဆိုခဲ့သည်။

အင်္ဂလိပ်တို့က မိတ်သဟာယစာချုပ်ဟု ညွှန်းဆိုသည့် ရန္တပိုစာချုပ်ကို မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၈၇ ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၄ ရက် (ခရစ်သက္ကရာဇ် ၁၈၂၆ ခု ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်)တွင် မြန်မာဘက်မှ စစ်သူကြီး လယ်ကိုင်းမြို့စား ဝန်ကြီး မင်းကြီးမဟာမင်းလှကျော်ထင်၊ ကျီဝန်အတွင်းဝန်မင်းကြီး မဟာမင်းလှသီဟသူနှင့် ဗြိတိသျှဘက်မှ ဗိုလ်ချုပ်ဆာအာချီဘောကင်းဘ်၊ အရေးပိုင် ရောဘတ်စင်၊ ရေတပ်ကပ္ပတိန် ရစ်ချတ်ဘာချ်တို့က ရန္တပိုရွာတွင် ချုပ်ဆိုခဲ့ကြသည်။ ရန္တပိုကျေးရွာတွင် ချုပ်ဆိုခဲ့သောကြောင့် ရန္တပိုစာချုပ်ဟု ထင်ရှားခဲ့သည့် စာချုပ်သည် မြန်မာတို့အပေါ် နိုင်လိုမင်းထက်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် စာချုပ်သာဖြစ်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ပြည်ပကျူးကျော်သူထံ ပထမဆုံး အလျှော့ပေးခဲ့ရကာ မိမိပိုင်ဆိုင်မှုမြေများ စွန့်လွှတ်ခဲ့ရသည့် စာချုပ် ဖြစ်ခဲ့သည်။

ဗြိတိသျှများသည် ရန္တပိုစာချုပ်ကို အဆောတလျှင် ရေးသားချုပ်ဆိုခဲ့သဖြင့် ပြည့်စုံမှုမရှိဖြစ်ကာ နယ်စပ်ရေးရာကိစ္စများကို မဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ပါချေ။

ရန္တပိုစာချုပ်အရ မြန်မာတို့က အင်္ဂလိပ်တို့ကို စစ်လျှော်ကြေး ငွေကျပ်တစ်ကျဇုနှင့် ရခိုင်၊ တနင်္သာရီနှင့် မဏိပူရနယ်တို့ကို ပေးအပ်ခဲ့ရသည်။ မြန်မာပိုင်ဆိုင်မှုမြေများအား တိုင်းတစ်ပါးသားတို့လက်သို့ ပေးလိုက်ရခြင်းသည်ကား မြန်မာလူမျိုးတိုင်းအတွက် ရင်နာဖွယ် ဆုံးရှုံးမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပေသည်။ အင်္ဂလိပ်တို့သည် ရန္တပိုစာချုပ် ချုပ်ဆိုအပြီး ၁၈၂၆ ခုနှစ် မတ်လဆန်းတွင် တပ်များကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။ မြန်မာတို့သည် မိမိတို့နိုင်ငံ အစွန့်ရည်တည်တံ့စေရန် တိုင်းတစ်ပါး၏ရန်ကို ကာကွယ်နိုင်ရန် ခိုင်မာ၊ တောင့်တင်း၊ ခေတ်မီသော အင်အားတစ်ရပ်ကို ထူထောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း အင်္ဂလိပ်တို့နှင့်ဖြစ်ပွားခဲ့သော စစ်ပွဲသုံးခုက သင်ခန်းစာပေးခဲ့သည်။

မြန်မာတို့ထံမှ စစ်လျှော်ကြေးရရှိသွားသော ရွှေနွဲ့ ငွေများကို တင်ဆောင်သွားခဲ့သည့် အင်္ဂလိပ်သင်္ဘော(Alligator) သည် ယူနိုက်တက်အလံကို လွှင့်ထူကာ ရန်ကုန်မြစ်အတွင်းမှ ထွက်ခွာသွားခဲ့ပုံကို စဉ်းစားမိတိုင်း များစွာ ကြေကွဲဝမ်းနည်းရပေသည်။ ရန္တပိုရွာတွင် စစ်ပြေငြိမ်းစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် အထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင်သည် မြန်မာတို့ အနိုင်ကျင့်ခံရမှု၏ သက်သေတစ်ရပ်အဖြစ် ယနေ့တိုင် တည်ရှိနေပေသည်။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၉၀ (ခရစ်နှစ် ၁၈၂၆ ခုနှစ်)က ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် ရန္တပိုစာချုပ်သည် မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ဝမ်းနည်းဖွယ်မှတ်တမ်းတစ်ခုအဖြစ် သမိုင်းတွင်တင်ခဲ့ရပေသည်။

ကိုးကား
အင်္ဂလိပ်မြန်မာစစ်သမိုင်း (နတ်မောက် ဘုန်းကျော်)
ရန္တပိုစာချုပ်
DMHC သင်တန်းမှတ်စုများ

ယူ-၁၇ ဥရောပချန်ပီယံရှစ်အုပ်စုပွဲစဉ်တွေလာပြီ

မိုးမြင့်လင်းလက်

ယူ-၁၇ ဥရောပချန်ပီယံရှစ် အုပ်စုပွဲစဉ်တွေကို မေ ၁၁ ရက်မှာ ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဥရောပ ပြည်တွင်းလိဂ်ပွဲစဉ်တွေ ရာသီကုန်ချိန်နီးလာတဲ့အခါ ယူ-၁၇ ဥရောပချန်ပီယံရှစ်ပွဲစဉ်တွေက စောင့်ကြိုနေပါတယ်။ ဥရောပလူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေရဲ့ အားသွန်ခွန်စိုက် ကစားမှုတွေကို အကဲခတ်ခွင့်ရမှာဖြစ်ပြီး အနာဂတ်ဘောလုံးလောကမှာ လင်းလက်တောက်ပလာမယ့် လူငယ်ကစားသမားတွေကိုလည်း မြင်တွေ့ခွင့်ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယူ-၁၇မှာ အဓိကအားဖြင့် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်ကစားသမားတွေ ပါဝင်ကစားကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ လူငယ်ကစားသမားအများစုဟာ အသင်းကြီးတွေမှာ ကစားဖို့ အလားအလာကောင်းတွေရှိနေပါတယ်။



တိုက်စစ်၊ ခံစစ်မျှအောင် ဟန်ချက်ညီညီကစားနိုင်တာမို့ ပေါ်တူဂီကို ခြေရည်တူကစားနိုင်ရေးကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ခံစစ်ပိုင်းကောင်းမွန်ပြီး တိုက်စစ်အားထက်မြက်တဲ့ ပေါ်တူဂီကို အနိုင်ရရှိသွားပါလိမ့်မယ်။

ဘော့စနီးယားနှင့် ယူကရိန်း

အုပ်စု(B)မှာ တစ်ပွဲကစား၊ တစ်ပွဲရုံးထားတဲ့ ဘော့စနီးယားကို အခုပွဲမှာလည်း အမှတ်ရဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ ယူကရိန်းတို့က တစ်ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ တစ်မှတ်ရရှိထားတာမို့ အခုပွဲမှာ အမှတ်ပြည့်ရရှိရေးကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ယူကရိန်းတို့ကတော့ ခံစစ်အခြေပြုပြီး တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားနိုင်တာကြောင့် ဘော့စနီးယားတိုက်စစ်မှူးတွေ ကျော်ဖြတ်ဖို့ ခက်ခဲပါလိမ့်မယ်။ ဘော့စနီးယားတို့ရဲ့ အားနည်းချက်က ခံစစ်ပိုင်းဖြစ်ပြီး ယူကရိန်းတိုက်စစ်ကို ဟန်တားဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ ယူကရိန်းတို့ နိုင်ပွဲရသွားနိုင်ပါတယ်။

ဂျာမနီနှင့် ဩစတြီးယား

အုပ်စု(B)မှာ ဂျာမနီတို့ တစ်ပွဲကစားပြီး တစ်မှတ်သာ ရရှိထားပါတယ်။ ဩစတြီးယားတို့ကတော့ တစ်ပွဲကစား၊ တစ်ပွဲနိုင်ထားပြီး သုံးမှတ်နဲ့ အုပ်စုကို ဦးဆောင်နေပါတယ်။ ဂျာမနီလူငယ်တွေဟာ ခံစစ်ကို ရအောင်ကစားပြီး ကွင်းလယ်ကစားကွက်ကို ထိန်းချုပ်ကစားတတ်တာကြောင့် ဩစတြီးယားတို့ ထင်သလောက် မလွယ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဩစတြီးယားတို့က အသင်းလိုက်ကစားအားကောင်းတာမို့ ဒီပွဲဟာ အကြိတ်အနယ်ရှိမယ့်ပွဲပါပဲ။ ဒီပွဲမှာ ဂျာမနီတို့ အမှတ်ပြည့်ရယူရေး နိုင်ပွဲကို ရအောင် ပုံစေပါလိမ့်မယ်။ ဂျာမနီအသင်းဟာ လက်ရှိ ဘွန်ဒလီလီဂါမှာ ကစားနေတဲ့ ကစားသမားကောင်းတွေ ပါဝင်နေတဲ့အတွက် နိုင်ပွဲရဖို့ အခြေအနေကောင်းနေပါတယ်။

စကော့တလန်နှင့် အော့တိုင်ဂျန်
အုပ်စု(A)မှာတော့ နှစ်သင်းစလုံး တစ်ပွဲစီ ကစားပြီးချိန်မှာ ရှုံးပွဲတွေကိုယ်စီကြုံထားပါတယ်။ စကော့တလန်တို့က တိုက်စစ်အားကောင်းပေမယ့် အဆုံးသတ်ပိုင်းသွင်းမှုအပိုင်းမှာ အားနည်းနေတာမို့ လိုအပ်ချက်တွေရှိနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ စကော့တလန် လူငယ်တွေဟာ လျင်လျင်မြန်မြန်ကစားနိုင်ပေမယ့် ပြိုင်ဘက်ခံစစ်ကြောင်းကို ကျော်ဖြတ်ဖို့ စွမ်းရည်ပြည့်ဝမှု အပိုင်းမှာ အော့တိုင်ဂျန်တို့ထက် အားနည်းနေပါတယ်။ အော့တိုင်ဂျန်တို့က တစ်သင်းလုံး အချိတ်အဆက် မိမိကစားနိုင်ပြီး တွန်းတွန်းတိုက်တိုက်လည်း ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်တာမို့ စကော့တလန်တို့ ခက်ခဲမယ့်ပွဲပါပဲ။ တောင်ပံတွေကို အားပြုကစားတဲ့ စကော့တလန်ရဲ့ တိုက်စစ်က ဘယ်လောက်အထိ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမလဲကြည့်ရမှာပါ။ ဒီပွဲမှာ နှစ်သင်းစလုံး ခြေစွမ်းနဲ့ အားထုတ်မှု

တူညီနေတာမို့ သရေပွဲအဖြစ် ရလဒ်ထွက်ပေါ်ပြီး အမှတ်ခွဲယူရကိန်းဆိုင်သွားနိုင်ပါတယ်။

ပေါ်တူဂီနှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ
အုပ်စု(A)မှာ တစ်ပွဲစီနိုင်ပြီး သုံးမှတ်ကိုယ်စီရရှိထားပြီးဖြစ်တဲ့ ပေါ်တူဂီနှင့်

ဘယ်လ်ဂျီယံတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံပွဲပါပဲ။ ပေါ်တူဂီ လူငယ်တွေက တိုက်စစ်အားကောင်းပြီး ဂိုးသွင်းလည်း သေချာသူတွေ

ဖြစ်တာမို့ အခုပွဲမှာလည်း တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားပါလိမ့်မယ်။ ဘယ်လ်ဂျီယံတို့ကလည်း ကွင်းလယ်ကစားအားကောင်းပြီး



လေးနှစ်ဆက်တိုက် ဘွန်ဒလီဂါ ချန်ပီယံဖြစ်လာတဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ဂျာမနီ ဘွန်ဒလီဂါပြိုင်ပွဲမှာ ပွဲကစားဖို့ တစ်ပွဲအလိုမှာ အင်ဂိုစတက်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပြီး လေးနှစ်ဆက်တိုက် ချန်ပီယံဆုကို ဆွတ်ခူးသွားခဲ့ပါတယ်။ လီဝမ်ဒေါ့စကီးရဲ့ သွင်းဂိုး နှစ်ဂိုးနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်က ချန်ပီယံဖြစ်လာပါတယ်။

ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ဘွန်ဒလီဂါလေးကို ၂၆ ကြိမ်မြောက်အဖြစ် ဆွတ်ခူးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဂျီဒီယိုလာရဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ချန်ပီယံလိဂ် ဆီးမီးဖိုင်နယ်က ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် ဘွန်ဒလီဂါ ချန်ပီယံဆုကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဂျီဒီယိုလာဟာ လာမယ့်ရာသီမှာ မန်စီးစီးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဆုံးအဖြစ် ဘွန်ဒလီဂါလေးကို ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်း ဘွန်ဒလီဂါလေးကို သုံးကြိမ်တိုင် ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဂျီဒီယိုလာနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ် လမ်းခွဲခွဲရသော်လည်း ဘိုင်ယန်မြူးနစ်ဟာ ဘွန်ဒလီဂါလီဂါမှာ အကောင်းဆုံးအသင်းအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နေဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

ပရီမီယာလိဂ်ကို ပြန်တက်ခွင့်ရလိုက်တဲ့ မစ်ဒယ်ဘရော့

မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းဟာ တစ်ချိန်က ပရီမီယာလိဂ်မှာ နာမည်ကြီးတဲ့အသင်းတစ်သင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်နဲ့ အဆက်ပြတ်သွားခဲ့တာ ခုနှစ်နှစ်ကြာ သွားခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ လာမယ့် ရာသီမှာတော့ ချန်ပီယံရှစ်ပွဲစဉ်မှာ ဘန်လေ့နဲ့ အတူ တန်းတက်ခွင့်ရရှိသွားပြီဖြစ်ပါတယ်။ မစ်ဒယ်ဘရော့အသင်းဟာ ဘရိုက်တန်အသင်းနဲ့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့ပြီး တစ်ဖက်တစ်ဖက်စီသရေကျပြီးတဲ့နောက် ချန်ပီယံရှစ်ကနေ ပရီမီယာလိဂ်ကို တန်းတက်ခွင့်ရခဲ့တာပါ။ မစ်ဒယ်ဘရော့နဲ့ ဘရိုက်တန်အသင်းတို့ဟာ ဒုတိယ နေရာလူတို့က ပွဲအဖြစ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြတာပါ။ မစ်ဒယ်ဘရော့က ဂိုးကွာခြားချက်နဲ့ ဒုတိယနေရာရသွားခဲ့ပါတယ်။ ထို့အတူ ဘရိုက်တန်ကလည်း တတိယနေရာကနေ လာမယ့်နှစ် ပရီမီယာလိဂ်မှာ တန်းတက်အသင်းဖြစ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ မစ်ဒယ်ဘရော့ကတော့ ခုနှစ်နှစ်အကြာမှာ တန်းတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။



ပြင်သစ်လီဂူး-၁ မှာ ရမှတ်အများဆုံး စံချိန်တင်တဲ့ ပီအက်စ်ဂျီ



ပြင်သစ်လီဂူး-၁ မှာ ပီအက်စ်ဂျီက ပြင်ဘက်အဂျာစီယိုအသင်းကို လေးဂိုးပြန်အနိုင်ရပြီး ရမှတ်အများဆုံးနဲ့ စံချိန်တင်ခဲ့ပါတယ်။ လောရင့်ဘလန်နဲ့ ပီအက်စ်ဂျီဟာ ၃၉ ပွဲမှာ လက်ကျန်ပွဲ နှစ်ပွဲအလိုမှာ ရမှတ် ၉၂ မှတ်နဲ့ ရမှတ်အများဆုံး စံချိန်တင်ခဲ့ပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာ ပြင်သစ်လီဂူး-၁ ဖလားကို သုံးကြိမ်ဆက်တိုက် ဆွတ်ခူးခဲ့တဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာ အနီးဆုံး ပြင်ဘက်အသင်းဖြစ်တဲ့ လိုင်ယွန် အသင်းကို ၂၇ မှတ်အသာနဲ့ ရမှတ် အများဆုံး စံချိန်တင်ခဲ့ပါတယ်။ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာ နောက်ဆုံးနှစ်ပွဲဖြစ်တဲ့ မေ ၁၄ ရက်မှာ ဇန်နီတက်အသင်းကို လက်ခံမကစားမီ ဘိုဒေါအသင်းနဲ့ ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြင်သစ်ချန်ပီယံ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းဟာ မေ ၂၁ ရက်မှာ ကိုပီဒီဖရန်ဖလား ဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် မာဆေးအသင်းနဲ့ ကစားဖို့ ရှိနေပါတယ်။

မင်းဘူးမြို့၌ ဘိုးဘွားများ အပူရောင်နားနေစခန်း ဖွင့်လှစ်မည်

မင်းဘူး မေ ၉

အပူချိန် မြင့်မားလျက်ရှိသော မင်းဘူး(စက)မြို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင် နေထိုင်လျက် ရှိသည့် အသက်ကြီး အဘိုးအဘွားများ အယ်နီညီရာသီဥတု၏ အပူဒဏ်ကို ခံစားနေရခြင်းမှ သက်သာစွာနေထိုင်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ အပူရောင်နားနေစခန်း တစ်ခုကို ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အပူရောင်နားနေစခန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးညီညီဝင်း၊ ဦးဆောင်သော မြို့နယ်အဆင့် အယ်နီညီရာသီဥတုကာကွယ်ရေးကော်မတီဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး အပူရောင်နားနေစခန်းကို နဂါးနီဆေးရုံပိုင်ရှင် ဒေါက်တာ သန်းထက်ရှိန်၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ဆောက်လုပ်ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အပူရောင်နားနေစခန်း ဆောက်လုပ်ရန်အတွက် ဒေါက်တာသန်းထက်ရှိန်က အလှူ

ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ မတည်၍ အများပြည်သူ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေများဖြင့် မေလအစောပိုင်း အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အပူရောင်နားနေစခန်းတွင် အသက် ၆၀ နှင့် အထက် ဘိုးဘွား ၂၀၀ အထိ လက်ခံပြီး တစ်လကြာ နေစဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအတွင်း နေလယ်စာကျွေးမွေးခြင်း၊ အချိုရည်နှင့် အအေးများ တိုက်ကျွေးခြင်း၊ ဆရာတော်သံဃာတော်များပင့်ဖိတ်၍ သီလပေး တရားတော်များ ဟောပြောနာကြားစေခြင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးများဖြင့် ဆေးကုသမှုဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အကြံအပို ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း စသည်ဖြင့် ဘိုးဘွားများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နေထိုင်စားသောက် နိုင်ရန် နေစဉ်ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းဘူးမြို့နယ်သည် နှစ်စဉ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အပူချိန်အများဆုံးမြို့များထဲတွင် တစ်မြို့ အပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် အယ်နီညီရာသီဥတုကာလတွင် အပူချိန်သည် ၄၆ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်အထိ မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။
တင်ထွန်းဦး(မင်းဘူး)



အပူရောင်နားနေစခန်း တည်ဆောက်မည့်နေရာတွင် ဆွေးနွေးနေစဉ်



ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးမှု အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး ဈေးကောင်းရ၍ တောင်သူများ အဆင်ပြေ

မုံရွာ မေ ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးသော တောင်သူများအနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် စိုက်ပျိုးမှုအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း၍ သီးနှံ အထွက်နှုန်းကောင်းသလို ဈေးနှုန်းမှာလည်း ဈေးကောင်းရနေသဖြင့် အဆင်ပြေ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့တောင်သူတွေဟာ တယ်သီးနှံပိုက်စိုက်ရိတ်သိမ်းခါနီးရင် ဈေးကွက် တက်ရိပ်ကို မျှော်လင့်နေရတယ်။ ဘာကြောင့်လည်းဆိုတော့ ကုန်ကျစရိတ်တွေက များတယ်။ တစ်နှစ်နှစ်တစ်နှစ်လည်း မတူဘူး။ ပဲတီစိမ်းစိုက်မယ်ဆို တစ်ဧကကို ရှစ်ပြည် လောက်ကုန်တယ်။ လူငှားစရိတ် ပေါင်းလိုက်ရင် ၆၅၀၀ လောက်ကုန်တယ်။ အခြား ဟာတွေရောဆို တော်တော်ကုန်တာပေါ့။ တစ်ဧကကို သီးနှံကောင်းမယ်ဆိုရင် ၁၀ တင်းလောက်တော့ ထွက်ပါတယ်။ သီးနှံဈေးက အခုတက်ရိပ်ရုံနေတော့ ပဲတီစိမ်း စိုက်တောင်သူတွေ အဆင်ပြေတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် မနှစ်က ဈေးတော့ မမီသေးဘူး။ မနှစ်က ဒီအချိန်ဆို လေးသောင်းကျော်လောက်ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုဈေးအတိုင်း ဆိုလည်း မဆိုဘူးလို့ ပြောရမှာပေါ့” ဟု ဒေသခံ ပဲတီစိမ်းစိုက်တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ယခုနှစ်တွင် သီးနှံဖြစ်ထွန်းမှုအားကောင်းသော်လည်း ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများရှိ ခဲ့သောကြောင့် သီးနှံပင်များ အချိန်မရွေးပျက်စီးမှုနှင့်လည်း ကြုံရနိုင်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ယခုနှစ်မှာ အပူရှိန်ပြင်းသဖြင့် စိုက်ပျိုးရာတွင် ယခင်နှစ်များကထက် ရေပိုသွင်းရပြီး ကုန်ကျစရိတ်လည်း ပိုများခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ် ပဲတီစိမ်းဈေးကောင်း ရနေသလို ဆက်လက်၍လည်း ဈေးနှုန်းမှာ လက်ရှိပေါက်ဈေးထက် ကျဆင်းနိုင်ဖွယ် မရှိကြောင်း တောင်သူများက ခန့်မှန်းနေကြသည်။

မင်းမင်း(မုံရွာ)

အပူချိန်မြင့်တက်နေခြင်းကြောင့် တောင်သူများ သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုနောက်ကျ

မလှိုင် မေ ၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလှိုင်မြို့နယ် ဆယ်တိုက်နယ်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းမှ တောင်သူများအနေဖြင့် လယ်ယာများတွင် ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးရန် ထွန်ရေးပြင်ထားကြ သော်လည်း ယခုရက်ပိုင်းတွင် အပူချိန်မြင့်တက်နေခြင်းကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးနိုင်ဘဲ စိုက်ပျိုးမှုနောက်ကျလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဆယ်တိုက်နယ် ကျေးလက်နေပြည်သူတွေက မိုးကိုအားကိုးပြီး နှမ်း၊ မြေပဲနဲ့ ပဲအမျိုးမျိုးကို စိုက်ပျိုးကြတာပဲ။ ဒါပေမယ့် ယခုလအပူချိန်ဟာ အရမ်းမြင့်မားနေတာ ကြောင့် ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများဟာ ထွန်းရေးသာပြင်ထားရပေမယ့် မစိုက်ပျိုး နိုင်သေးပါဘူး” ဟု ဆယ်တိုက်နယ်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ပြော သည်။

ဆယ်တိုက်နယ်တွင် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ အုပ်စု၌ ကျေးရွာပေါင်း ၅၈ ရွာရှိပြီး ဒေသခံ ကျေးလက်ပြည်သူများမှာ တောင်ယာများတွင် နှမ်း၊ မြေပဲနှင့် ပဲအမျိုးမျိုး စိုက်ပျိုးခြင်းကို အဓိကထား၍ လုပ်ကိုင်ကြကာ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးကိုလည်း တွဲဖက် လုပ်ကိုင် ကြကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(မလှိုင်)

ယာဉ်စည်းကမ်းလိုက်နာရေးအတွက် ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေ

မိတ္ထီလာ မေ ၉

မိတ္ထီလာမြို့တွင် ယာဉ်တိုက်မှုများ လျော့ နည်းစေရေးရည်ရွယ်၍ မော်တော်ယာဉ် မောင်းနှင်သူများအနေဖြင့် ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ မောင်းနှင် မှုရှိမရှိ ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုများကို တစ်ပတ်လျှင် ငါးရက်ခန့် ပြုလုပ်လျက်ရှိ ကြောင်း ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

“မော်တော်ယာဉ် မောင်းနှင်သူတွေ အနေနဲ့ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာမောင်းနှင်မှုရှိ မရှိ ရှောင်တခင်

ဒေသခံပြည်သူတွေအနေနဲ့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပြီးတော့ လိုအပ်ချက်တွေကို အကြံပြုပေးဖို့လည်း တိုက်တွန်းပါတယ်။ လောလောဆယ်တော့ မော်တော် ဆိုင်ကယ် လိုင်စင်ပါ မပါ။ နောက်ကြည့်မှန် တပ် မတပ်၊ နံပါတ်ပြား ပါ မပါကို ပညာပေး ကာလအနေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေတုန်းပါ။ နောက်ကျတော့ တဖြည်းဖြည်း တစ်ဆင့် ရှိပါတယ်” ဟု အမှတ် (၉၆) ယာဉ်ထိန်း တပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယရဲမှူးမြင့်စိုးက ပြော သည်။

ထိုသို့ ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မိတ္ထီလာမြို့ ချည်စက် ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်သူ ဝန်ထမ်းတစ်ဦး က “မိတ္ထီလာမှာ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း စည်းကမ်းတွေ လိုက်နာမောင်းနှင်ဖို့ ရှောင်တခင်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုတွေ ပြုလုပ်တာကို ကြိုဆိုပါတယ်။ ပြီးတော့ မိတ္ထီလာဈေးကြီး အနောက်ဘက်လို ယာဉ် ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်မှုများပြား တဲ့နေရာမျိုးမှာ ယာဉ်ထိန်းရိတ်ဖွဲ့ဝင် တချို့ကို တာဝန်ချထားပေးပြီး ယာဉ် ကြောရွပ်ထွေးပိတ်ဆို့မှု မရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးတာကို တွေ့ရလို့လည်း ဝမ်းသာပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မော်တော် ယာဉ် မော်တော်ဆိုင်ကယ်တွေကို ရှောင် တခင် စစ်ဆေးအရေးယူတဲ့အခါ ဆိုင်ကယ်ဦးထုပ်ဆောင်းပြီး ဆိုင်ကယ် နောက်ကြည့်မှန်၊ နံပါတ်ပြားအပြည့် အစုံနဲ့ သတ်မှတ်စည်းကမ်းလိုက်နာပြီး မောင်းနှင်သူတွေကို တားဆီးပြီးတော့ စစ်ဆေးတာမျိုးကို လုံခြုံရေးကိစ္စလို အထူးကိစ္စတွေကလွဲရင် မပြုလုပ်စေချင် ပါဘူး။ တချို့က အလုပ်သွား အလုပ်ပြန် နဲ့ အကြောင်းကိစ္စ အမျိုးမျိုးကြောင့် သွားလာနေချိန်မှာ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း စည်းကမ်းလိုက်နာပြီး မောင်းနှင်နေတုန်း အဲဒီလို စစ်ဆေးခံရရင် စိတ်ထဲ အနှောင့် အယှက်ဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်လည်း အဲဒါ မျိုး စစ်ဆေးတာ မကြာခဏခံရတယ်။ ဖြစ်နိုင်ရင် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်း ကမ်း စစ်ဆေးဆောင်ရွက်တဲ့အခါ အဲဒီလို မျိုးလေးကို ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးစေ ချင်တယ်” ဟု အကြံပြုပြောကြားသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်မှ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

ဝမ်းတွင်း မေ ၉

ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၌ မေ ၁ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့ သောလေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် နေအိမ် များပျက်စီးခဲ့သည့် ကျေးရွာများမှ ပြည်သူ များအားထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ဝမ်းတွင်း မြို့နယ်ကြက်ခြေနီသန့်ရှင်းရေး ဝန်ထမ်း ၇ ရက်က ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လေပြင်းဒဏ်ကြောင့် မြို့နယ်အတွင်း ရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၂ ခုမှ အိမ် ၅၅ လုံး ပြိုကျပျက်စီးခဲ့ရာ အဆိုပါ အိမ်ထောင်စု များအတွက် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီ အသင်းမှ ထောက်ပံ့သော Hygiene Kit ပုံးတစ်ပုံ၊ Kitche Set တစ်ပုံ၊ သောက်သုံးရေပုံးတစ်လုံးစသော ပစ္စည်း များကို ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်ကြက်ခြေနီသန့်ရှင်း ရေးဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာများသို့ သွားရောက် ၍ လေဘေးသင့်ပြည်သူများလက်ဝယ် အရောက် ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ လေဘေးသင့်ကျေးရွာများ ဖြစ်သော တမာကုန်းကျေးရွာ၊ ရွှေလောကန်၊ မလှပင်၊ အောင်ချမ်းသာ၊ ကျောင်းကုန်း၊ တောင်ဆည်ရွာ၊ တံခါး၊ ဒါးလှ၊ ညောင်အုပ် စီ၊ ကုန်းရွာ၊ ရေတွင်းနှင့် ရေဆိုးစသော

ကျေးရွာများသို့သွားရောက်၍ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လေဘေးသင့် ကျေးရွာများသို့ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ လိုက်လံပေးအပ်ရာ

တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမျိုးမင်း အောင်၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန် ရှိသူများကလည်း လိုအပ်သည်များကို လိုက်ပါကူညီပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ဝမ်းတွင်း(ဝမ်းတွင်း)

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု ထန်းခေါက်တောင်းရက်လုပ်နည်းသင်တန်းဖွင့်

အရာတော် မေ ၉

မုံရွာခရိုင် အရာတော်မြို့နယ်အတွင်းမှ ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ တစ်ပိုင် တစ်နိုင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု ထန်းခေါက်တောင်းရက်လုပ်နည်းသင်တန်းကို မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် နောင်ကြီးအိုင်ကျေးရွာ၌ မေ ၇ ရက်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



အင်ဂျင်နီယာ(၂) ဦးညီညီဝင်းက ပြောသည်။ အဆိုပါ ထန်းခေါက်တောင်းရက်လုပ်နည်း သင်တန်းကို မေ ၇ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ၁၅ ရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ရာ အရာတော်မြို့နယ်အတွင်းမှ

သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၀ တက်ရောက် သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရပ်များကို တတ်မြောက်ကာ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မှသည်

စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်တတ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကျေးလက်ဒေသထွက် ထန်းပင်များမှ ရောင်းတမ်းဝင်ထုတ်ကုန်များ ရရှိစေရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ သင်တန်းများကို ပို့ချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
စိုးချမ်း(မုံရွာ)

ကျေးရွာရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးပြီး ရေများဖြန့်ဝေပေး

ဘားအံ မေ ၉

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်လက်ထက် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကရင်ပြည်နယ်၌ ကျေးလက် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းများကို ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျပ်သန်းပေါင်း ၅၀၀ ကျော် သုံးစွဲကာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ရာ ယခုအခါ ကျေးရွာများတွင် ရေရရှိရေးအတွက် ရေတွင်းတူးဖော်နေမှုများကို ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ မေ ၇ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘားအံမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာများတွင် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို ရက် ၁၀၀ စီမံကိန်းအရ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ရေရှားပါးပြတ်လပ်လေ့ရှိသော ကျေးရွာ ၁၅ ရွာတွင် ရေရရှိသောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက် တွင်းတိုင်းနှင့် လက်တူးတွင်း ၁၅ တွင်းကို တူးဖော်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ မပြုစီမံသေးသော ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ဆင်ကျုံးကျေးရွာ၊ တောကြီးကျေးရွာ၊ ပန်းကုန်းကျေးရွာနှင့် ငနက်ပြာကျေးရွာများအတွက် သောက်သုံးရေများကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဂါလန် ၈၀၀ ဆုံ မီးသတ်ကာဖြင့် ရေဂါလန်ပေါင်း ၂၄၀၀ ကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ပေါက် မေ ၉

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့ ရွှေပေါက်ပင်ရပ် ကံစွယ်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ဦးကေသရ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်ခဲ့သော တတိယအကြိမ်မြောက် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဆင်းပွဲကို အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ မေ ၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ဆရာတော်က သြဝါဒကောင်း မိန့်ကြားပြီး သင်တန်းတွင် ထူးချွန်ဆုရှိသူများနှင့် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယဆုရရှိကြသူများကို ဆရာတော်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စွာအုန်း၊ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မိုးတို့က ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။



ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးကေသရက “ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်း ဖွင့်ရတဲ့ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ ကလေးငယ်တွေ လိမ္မာရေးခြားရှိဖို့ရယ်၊ ပြီးတော့ ဘာသာတရားကို နားလည်စေဖို့ပါ။ ဒီလို ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဖွင့်တာဟာ အခုဆို သုံးနှစ်ရှိပြီ။ ဘုန်းဘုန်းတို့တွေကပဲ ဦးဆောင်ပြီး သင်တန်းဆရာ ဆရာမ ခုနစ်ဦးနဲ့ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့တာပါ” ဟု မိန့်ကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို မတ် ၂၃ ရက်မှ မေ ၆ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ ပေါက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀၀ တက်ရောက်သင်ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ကသာမြို့နယ်အတွင်းမှ ကျေးရွာများသို့ ဆေးစိမ်ခြင်ထောင်များ ဖြန့်ဝေပေးမည်

ကသာ မေ ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ကသာမြို့နယ်အတွင်း၌ ငှက်ဈေးရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ပေါမမြိုင်ကျေးရွာနှင့် ဟံနားကျေးရွာများသို့ ဆေးစိမ်ခြင်ထောင်များကို မေ ၈ ရက်က ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဝဏ္ဏသောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ငှက်ဈေးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှူး ဦးမျိုးဦးနှင့်အဖွဲ့ ကသာမြို့နယ်ငှက်ဈေးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ ကြီးကြပ်ရေးမှူး ဦးစန်းလွင်မြင့်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက မေ ၈ ရက်တွင် ကျေးရွာများသို့ကွင်းဆင်း၍ ကျေးရွာများရှိ အိမ်ထောင်စုအားလုံးအတွက် အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ငှက်ဈေးရောဂါကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ဆေးစိမ်ခြင်ထောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းကို ကသာမြို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ၁၀ ခုနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၂၉ ရွာတို့ရှိ အိမ်ထောင်စုအားလုံးသို့လည်း ဆေးစိမ်ခြင်ထောင်များကို ကသာမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ဆက်လက်ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
လူအောင်(ကသာ)

လွိုင်ကော်မြို့နယ် အစိုးရအခြေခံရက်ကန်းသင်တန်းကျောင်း၌ ရက်ကန်းပညာသင်တန်းများကို ဇူလိုင်လတွင် ဖွင့်လှစ်မည်

လွိုင်ကော် မေ ၉

ရက်ကန်းပညာဖြင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန်အတွက် ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ ဒေါတမရပ်ကွက်ရှိ ရက်

ကန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းကျောင်း၌ ရက်ကန်းပညာသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်း

ကျောင်းတွင် သင်တန်းသားများအား နိုင်ငံတော်မှထောက်ပံ့ပေးမှုဖြင့် အခမဲ့ သင်ကြားပေးခဲ့ရာ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပထမအသုတ်တွင် ၁၃ ဦး၊ ဒုတိယအသုတ်တွင် လေးဦးကို သင်

ကြား မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် သင်တန်းကို ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်၍ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းကျောင်းကို ၁၉၅၁ ခုနှစ်တွင် အစိုးရအခြေခံရက်ကန်းသင်တန်းကျောင်းအမည်ဖြင့် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ရာမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်အတွက် ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းကျောင်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်၍ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယခုဖွင့်လှစ်ထားသော ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းတွင် မြန်မာ့ရိုးရာရက်ကန်းပညာနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာရက်ကန်းပညာရပ်များကို ကျွမ်းကျင်သည့် မျိုးဆက်သစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန်နှင့် မြန်မာ့ရိုးရာရက်ကန်းပညာကို လက်ရက်ကန်းမှ စက်ရက်ကန်းသို့ အဆင့်မြှင့်တင်ကာ လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေကြောင်း သိရသည်။
ရဲနောင်(လွိုင်ကော်)



မေတ္တာမြို့ရေပြတ်လပ်မှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် မြို့ရေပေးဝေရေးကော်မတီက နေ့စဉ်ဆောင်ရွက်နေ

ထားဝယ် မေ ၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မေတ္တာမြို့၌ နေရာသီကာလအတွင်း ပြည်သူများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေးအတွက် ဘန်းချောင်းမှ ရေသွယ်ယူ၍ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းကို မြို့ရေပေးဝေရေးကော်မတီက နေ့စဉ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မေတ္တာမြို့သည် ထားဝယ်မြို့မှ ၃၄ မိုင်အကွာ ထားဝယ်-ဝီးစီး လုံးဒယားနယ်စပ်သွားလမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိကာ မြို့ပေါ်သုံး ရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေ ၂၈၀၊ လူဦးရေ ၁၈၀၀ ခန့် နေထိုင်ကြပြီး သောက်သုံးရေအဖြစ် လက်တူးတွင်းများမှရေနှင့် ခမောင်းသွယ်

ချောင်းနှင့် ဘန်းချောင်းတို့မှ ရေများကို သွယ်ယူသုံးစွဲလျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ အယ်နီညီရာသီဥတုကြောင့် အပူချိန်မြင့်တက်ကာ မုတ်သုံမိုးဝင်ရောက်ချိန်နောက်ကျပြီး သောက်သုံးရေရှားပါးလာခြင်းကြောင့် မြို့နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေးအတွက် မြို့ပေါ်ရေပေးဝေရေးကော်မတီက ဘန်းချောင်းမှရေသွယ်ယူကာ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ရေသိုလှောင်ကန်များသို့ နေ့စဉ်ရေဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ နေ့စဉ်ဖြန့်ဝေပေးနေခြင်းကြောင့် မြို့နေပြည်သူများအနေဖြင့် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်သည့် အခက်အခဲမရှိဘဲ အဆင်ပြေစွာရရှိလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
(ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

မုံရွာမီးသတ်စခန်းသို့ မီးသတ်ယာဉ်နှင့် လူမှုကူညီရေးအသင်းများသို့ ကားတယာများလှူဒါန်း

မုံရွာ မေ ၉
မြန်မာနိုင်ငံ မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီပံ့ပိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်း (MFFR) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ NPO Team Mikawa Recovery နှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ Thein Min Industry Group ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့ ပူးပေါင်း၍ မုံရွာမြို့ မီးသတ်စခန်း သို့ ကျပ်သိန်း ၁၂၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ ဂျပန်နိုင်ငံလုပ် Isuzu အမျိုးအစား မီးသတ်ယာဉ်တစ်စီးကို မေ ၈ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့ပြီး မုံရွာ မြို့ရှိ လူမှုကူညီရေးအသင်းများသို့လည်း မော်တော်ကား တာယာများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“မုံရွာမီးသတ်စခန်းအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံလုပ် မီးသတ်ကား တစ်စီးနှင့်အတူ ရန်ကုန်တာယာစက်ရုံကထုတ်တဲ့ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကျော်ဖိုးရှိတဲ့ ရန်ကုန်တာယာဆိုင်ရုံ ၂၀၈ လုံးကို မုံရွာမြို့မှာရှိ တဲ့ လူမှုကူညီရေးအသင်း ၁၉ သင်းအတွက် ပေးအပ်လှူဒါန်း တာပါ။ ဒါ့အပြင် မုံရွာမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံအတွက် လှူထားတဲ့ သိန်း ၅၀၀ ထံက ကျန်နေတဲ့ သိန်း ၃၀၀ ကိုလည်း လှူဒါန်းတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုမီးသတ်ယာဉ်လှူတာဟာ ဒုတိယ အကြိမ်ဖြစ်ပြီး ၂၀၀၀ ပြည်နှစ်ကလည်း မုံရွာမီးသတ်စခန်းကို မီးသတ်ယာဉ်တစ်စီး လှူဒါန်းခဲ့ပါတယ်”ဟု Thein Min Industry Group ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးမောင်မောင်ဌေးက ပြောသည်။

မုံရွာမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသော လှူဒါန်းပွဲတွင် ဦးမောင် မောင်ဌေးက မီးသတ်ယာဉ်ကို မုံရွာမြို့နယ်မီးသတ်စခန်းမှ ဦးစီး အရာရှိဦးညီညီဇော်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းကာ ရန်ကုန်တာယာ စက်ရုံ မားကတ်တင်မန်နေဂျာ ဒေါက်တာထင်ကျော်ဦးက တာယာ ၂၀၈ လုံးကို မုံရွာမြို့မှ လူမှုကူညီရေးအသင်းများ ကိုယ်စားရုံးကြီးလူငယ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောထွန်းထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တာယာစက်ရုံဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်စိန်က မုံရွာမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ ဆေးရုံကြီးအတွက် လှူဒါန်းရန်ကျန် သော ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကို ဆေးရုံတည်ဆောက်ရေးကော်မတီ ကိုယ်စား မြို့မြဲမြဲဖေတစ်ဦးထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်း ဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြည်က ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာကို ရန်ကုန်တာယာစက်ရုံဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်စိန် ထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

“အခုလှူ လှူဒါန်းပေးတဲ့အတွက် ပြည်သူ့လူထုအပေါ် အများ ကြီးအားဖြစ်စေသလို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေနဲ့ အများကြီး ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၀ ပြည်နှစ်က မီးသတ်ယာဉ်တစ်စီးကို ကျွန်တို့ရဲ့ အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ အတွက် လှူဒါန်းခဲ့သေးတာ သိရပါတယ်။ နောက် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှာလည်း မီးသတ်ယာဉ်နဲ့ လယ်ယာစက်ပစ္စည်းသုံး တာယာဆိုင်ရုံ ၅၆ လုံး လှူဒါန်းခဲ့တာသိရတဲ့အတွက် ပြည်သူ့ လူထုရဲ့ မီးဘေးလုံခြုံရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အထောက်



အကျပြုတဲ့အပြင် လူမှုရေးလုပ်ငန်းတွေမှာလည်း အားသွန်ခွန် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီး ဦးသန်းညွန့်ဝင်းက ပြောသည်။ မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

မိုးဦးလေးဦးအန္တရာယ် စပါးများအမိုးအကာအောက်ရောက်ရှိရေး နှိုးဆော်ချက်

၁။ ယခုအခါ နွေစပါးများရိတ်သိမ်းနေပြီဖြစ်ပြီး မကြာမီ မိုးဦးလေးဦးကျရောက် တော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ မိုးဦးလေးဦးကျရောက်ချိန်တွင် စိုက်ပျိုးထားသော နွေစပါးများကို အချိန်မီ ရိတ်သိမ်းနိုင်မည်။ အမိုးအကာအောက်ရောက်ရှိရေး၊ သီးနှံများမပျက်စီး မဆုံးရှုံး စေရေးအတွက် စပါးသီးနှံများကို “ရိတ်သိမ်းခြေစက်ကြီးများဖြင့် ထိထိရောက် ရောက်အသုံးပြုနိုင်ကြခြင်းအားဖြင့်” တောင်သူလယ်သမားများ၏ နွေစပါးသိန် များ မပျက်စီးစေရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ နိုင်ငံနှင့်အဝန်း တောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးထားရှိသော နွေစပါးသီးနှံ များ အလေအလွင့် လျော့နည်းစေရေး၊ အရည်အသွေးပိုမိုကောင်းမွန်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ဝင်ငွေနှင့် လူနေမှုဘဝကို အမှန်တကယ်တိုးတက်စေနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ တစ်ပြိုင်နက် ရင့်မှည့်လာကြမည့် နွေစပါးပင်းများကို အချိန်မီရိတ်သိမ်းနိုင်ရန် လယ်ယာ လုပ်သားရှားပါးမှု အခက်ခဲကြောင့် တောင်သူလယ်သမားများ အခက် အခဲတွေ့ရှိနေကြပြီး စပါးများ အလေအလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများပြားသဖြင့် ရိတ်သိမ်းခြေ လေ့စက်ကြီးများဖြင့် အချိန်မီ တလင်းပျောက်စနစ် ရိတ်သိမ်းခြင်းနည်းလမ်းအား ဖြင့် ကုစားဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ တောင်သူလယ်သမားများ၏ ဝင်ငွေနှင့်လူနေမှုဘဝတိုးတက်စေရေးအတွက် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အပေါ် “စပါးရိတ်သိမ်းချိန် ရိတ်သိမ်းခြေလေ့စက်ကြီး များအား” လက်လှမ်းမီသလောက် အသုံးပြုနိုင်ရေး ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ နွေစပါးသီးနှံများကို အချိန်မီရိတ်သိမ်းပြီးပါက လာမည့် မိုးဦးကာလတွင် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ကြရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

ငါးမွေးမြူရေးကန်များ အပူချိန်ပြင်းထန်လွန်ကဲမှုဒဏ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး

ဝါးခယ်မ မေ ၉
ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ်အတွင်းမှ ငါး မွေးမြူသူများ၏ ငါးမွေးမြူရေးကန်များ အပူချိန်ပြင်း ထန်လွန်ကဲမှုဒဏ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး အသိ ပညာပေးဟောပြောပွဲကို မြို့နယ်ဝါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ဂရမ်းကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဦးသာနေအေးငါးကန်၌ မေ ၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ဝါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီး အရာရှိဦးသိန်းဦးက အပူချိန်မြင့်မားလွန်ကဲမှုကြောင့် ငါးမွေးမြူရေးကန်များရှိ ကန်ရေများ ရေငွေ့ပြန်ပြီး ရေ လျော့နည်းကာ ကန်ထဲရှိငါးများ၏ စွန့်ပစ်အညစ်အကြေး ကြောင့်လည်းကောင်း၊ အစာကျွေးလွန်ကဲသဖြင့် စား

ကြွင်းစားကျန်များကြောင့်သော်လည်းကောင်း ကန် ရေညစ်ညမ်းပြီး ငါးရောဂါများ ကျရောက်တတ်သဖြင့် ရှောင်ကြဉ်ရမည့်အချက်များ၊ အပူချိန်လွန်ကဲမှုကြောင့် ငါးများသေဆုံးမှု လျော့နည်းစေရေးအတွက် ကြိုတင် ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည့် အချက်များ၊ ငါးမွေးကန်၌ ပုံမှန်မဟုတ်သော အခြေအနေပြောင်းလဲခြင်းမျိုးများ ဖြစ်ပေါ်လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါက ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန သို့ ဆက်သွယ်အကြောင်းကြား၍ ဆောင်ရွက်ရန် စသည့် အချက်များကို ဟောပြောခဲ့ပြီး အယ်နီညီရာသီ ဥတု အကျိုးသက်ရောက်မှုဆိုင်ရာ လက်ကမ်းစာစောင် များလည်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ ဂရမ်း၊ မြရိုးလေး၊ မြရိုးကြီး၊ သီလချောင်း၊ မြစ်ကလေးနှင့် ကျွဲ

တလင်းကျေးရွာအုပ်စုများမှ ငါးကန်ပိုင်ရှင်များ တက် ရောက်ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ရေလုပ်သားငယ်များအပေါ်အဝင် ရေလုပ် ငန်းလုပ်ကိုင်သူများအားလုံးအနေဖြင့် အယ်နီညီရာသီ ဥတုဆိုင်ရာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ကြိုတင်သိရှိ ပြီး ကာကွယ်နိုင်ရန်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ငါးလုပ်ငန်း ဆက်စပ်မှု ဖောစနစ်ကို ရေလုပ်ငန်းရှင်များ သိရှိနားလည်ပြီး ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ငါးလုပ်ငန်းအဖြစ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လွှမ်းသီဟ (ဝါးခယ်မ)

မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး စာစီစာကုံး ပို့စတာ၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ကလေး မေ ၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင်အဆင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူးယစ် ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ပို့စတာ၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီပြိုင်ပွဲကို မေ ၁၄ ရက်တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်တွင် ယခင်နှစ်များတွင် မပါသော ပညာရှင်အဆင့် ပြိုင်ပွဲကိုပါ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေးအထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ပို့စတာ၊ ကာတွန်း၊ ပန်းချီနှင့် ကွန်ပျူတာပန်းချီ ပြိုင်ပွဲများကို ကလေးမြို့တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပပြီး မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်

တန်းအဆင့်ဟူ၍ ခရိုင်အဆင့်ပြိုင်ပွဲများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် ပညာရှင်အဆင့်ကိုပါ ဖိတ်ခေါ်၍ ပြိုင်ပွဲကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မေ ၈ ရက်က ပြုလုပ်သော အစည်းအဝေး ၌ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်မိုးက ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ MANA မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်၍ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ချင်းတွင်းသား

တန်းအဆင့်ဟူ၍ ခရိုင်အဆင့်ပြိုင်ပွဲများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် ပညာရှင်အဆင့်ကိုပါ ဖိတ်ခေါ်၍ ပြိုင်ပွဲကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မေ ၈ ရက်က ပြုလုပ်သော အစည်းအဝေး ၌ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဇော်မိုးက ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ MANA မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်၍ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ချင်းတွင်းသား

ရေကြောင်းသတိပေးချက်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် မေ ၉
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေရေးဖော်ရေးလုပ်ငန်း များတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Staitl International Lte; ကုမ္ပဏီသည် မြန်မာ့ပတ်လယ်ပြင်ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် AD-10 တွင် 2D Seismic တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို တိုင်းတာရေးရေယာဉ် MV POLARCUS AMANI (Call Sign: C6ZD3) ဖြင့် မေ ၂၆ ရက်မှ ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်မည့် ဧရိယာများမှာ -

Point	Latitude	Longitude
A	18° 15' 00" N	9112' 00" E
B	18° 15' 00" N	92° 09' 00" E
C	17° 30' 00" N	92° 09' 00" E
D	17° 30' 00" N	91° 03' 00" E

ထိုအချိန်တွင် တိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေစဉ် လုပ်ငန်းကြန့်ကြာမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အထက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းခွင်ဧရိယာမှ ၄ ကီလိုမီတာ ပတ်လည်အတွင်း သင်္ဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘော များ၊ စက်တပ် သမ္ဗန်များဖြတ်သန်းသွားလာခြင်းနှင့် ကျောက်ချရပ်နားခြင်း၊ ငါးဖမ်းခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများချထားခြင်း မရှိစေရန် ရေကြောင်းသတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ကြေညာထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ရေပြတ်လပ်နေသော တောင်ပေါ်ကျေးရွာများသို့ သောက်သုံးရေများလှူဒါန်း

မိုင်းဖုန်း မေ ၉
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖုန်း(ခ)အုပ်စုအတွင်းမှ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်နေသော ကျေးရွာများဖြစ် သည့် ဟေ့ယုန်းရွာဟောင်းနှင့် ဝမ်ဆောက်ခဲရွာခါရွာ များသို့ သောက်သုံးရေများကို မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီး ဌာနတို့မှ ဦးစီးကျေးရွာများနှင့် ဝန်ထမ်းများပူးပေါင်း၍ မေ ၇ ရက်က သွားရောက်လှူဒါန်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန

မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်ဝင်းမောင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်ကိုကို ဦးစီး၍ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဂါလန် ၈၅၀ ဆံ့ ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် သောက်သုံးရေများကို သုံးခေါက်သယ်ယူ၍ ဖြန့်ဝေပေး ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ စုစုပေါင်း ရေဂါလန် ၂၅၅၀ ကို လှူဒါန်း နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မိုင်းဖုန်း(ခ)အုပ်စုအတွင်း ကျေးရွာပေါင်း ၂၂ ရွာရှိ ပြီး သောက်သုံးရေလုံခြုံရာတွင် တောင်ပေါ်စိမ့်စမ်းများမှ သွယ်ယူသော စနစ်များဖြင့် သောက်သုံးရေကို သုံးစွဲကြ ရာ ယခုနှစ်တွင် ရာသီဥတုပြင်းမူကြောင့် ယခုအခါ ရွာပေါင်း ၂၀ ခန့်သည် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်သော အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ရေရှား ပါးမှုကြောင့်တွေ့နေရသဖြင့် ကျေးရွာများသို့ မြို့နယ်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့နှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန တို့သာမက စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ လူကုန်ကူးမှုတား ဆီးကာကွယ်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ဘာသာ ရေးအသင်းအဖွဲ့ များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင်များကလည်း မိမိတို့အစီအစဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေများကို လိုက်လံဖြန့်ဝေလှူဒါန်းပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြင်းမိုရ်(တာချီလိတ်)



ကြည့်မြင်တိုင် စက်ဆန်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဒေသခံများမျှော်လင့်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ၈ မေ ၉
ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် လှိုင်မြစ်အနောက်ဘက်ရှိ စက်ဆန်း၊ အောက်ရုံ အလတ်ချောင်းရပ်ကွက်တွင် ၁၆ ခုတင်ဆုံ စက် ဆန်းတိုက်နယ်ဆေးရုံမှာ တည်ဆောက်ပြီးစီး၍ မြို့နယ်ဆေးရုံဆောက်လုပ်ရေးကြီးကြပ်မှုကော် မတီသို့အပ်နှံပြီးသော်လည်း တစ်နှစ်နီးပါးအကြာ ယခုအချိန်အထိ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း ဒေသခံပြည်သူများထံမှ သိရသည်။

ဆေးရုံတည်ဆောက်မှုကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လ အတွင်းက စတင်တည်ဆောက်ခဲ့၍ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လတွင်ပြီးစီးခဲ့ပြီး တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့မှ မြို့နယ်ဆေးရုံ တည်ဆောက်ရေးကော်မတီသို့ ယင်းလအတွင်းမှာပင် အပ်နှံပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

စက်ဆန်းတိုက်နယ်ရုံမှာ အကျယ်အဝန်းအား ဖြင့် ပေ(၁၃၈x၂၂၀)ရှိပြီး တစ်ထပ်အာရုံစီဖြစ် သည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအရ တိုက်နယ်(တာဝန်ခံ)ဆရာ ဝန် တစ်ဦး၊ လက်ထောက်ဆရာဝန်တစ်ဦး၊ သူနာ ပြုနှင့် အထွေထွေလုပ်သား ၁၇ ဦးတို့က ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပြု ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်လွင်က “အခု မေ ၂ ရက်ကစတင်ပြီး ပြင်ပသူများကို ကြည့်ရှု ပေးနေပါတယ်။ ဆေးရုံအပြည့်အစုံဖွင့်လှစ်နိုင် ရေးအတွက် လိုအပ်မယ့်ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းတွေ၊ ပရိဘောဂတွေ၊ ဘတ်ဂျက်ဘဏ္ဍာငွေ၊ ဝန်ထမ်း အင်အားနဲ့ လျှပ်စစ်အတွက်ကဲ့ပဲ တောင်းခံထား ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အတွင်း ဦးစီးဌာနအပြောင်းအလဲတွေကြောင့်နဲ့ အခြားအကြောင်းကြောင်းကြောင့် ဖွင့်လှစ်နိုင် ရေးအတွက် နေ့စဉ်နေ့တစ်နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါတယ်” ဟု



ရှင်းပြခဲ့သည်။
စက်ကလေးရပ်ကွက်မှ ဒေသခံတစ်ဦးက “တကယ်တော့ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲ၊ လူကြီး အပြောင်းအလဲအပြင် ဘတ်ဂျက်ကာလဆိုတော့ မကြာသင့်ပဲကြာနေတာလို့ထင်တယ်။ လှိုင်မြစ်

အနောက်ဘက်က ပြည်သူတွေက အစစအရာရာ လှိုင်မြစ်အရှေ့ဘက်ကပဲ အားကိုးနေရတာ။ တိုက် နယ်ဆေးရုံတစ်ရက်စောဖွင့်နိုင်လေ ဒေသခံ ပြည်သူတွေအတွက် တစ်ရက်ပိုအကျိုးရှိလေပါ ဝဲ။ ဒါကြောင့် အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ဖို့ အားလုံးက

မျှော်လင့်နေပါတယ်” ဟု ရင်ဖွင့်စကား ဆိုခဲ့ သည်။
တိုက်နယ်ဆေးရုံဖွင့်လှစ်ပြီးပါက ဒေသခံပြည်သူ များအနေဖြင့် အထွေထွေရောဂါများ၊ ခွဲစိတ်မှု (အကြီး၊ အသေး) ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုနှင့် ရှိမူခင်း

အတွက် ဆေးစစ်ဆေးမှုများပါ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးက ပြောပြ သည်။

မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်လွင်က “အခု နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလကတည်းက စတင်ပြီး ကျေးရွာ လူထုကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းအပြင် တစ်လကို ရွာနှစ်ရွာမှာ အခမဲ့ကွင်းဆင်းဆေးကု သမှုတွေပြုလုပ်ပေးနေပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့လကဆို စက်ဆန်း၊ အောက်ရုံ နှစ်ရွာမှာ လူ ၂၀၀ ကျော်နဲ့ ဦးမြကျေးရွာ ဓမ္မာရုံမှာ လူ ၂၀၀ ခန့်ကို ဆေးစစ် ဆေးမှုတွေ၊ ကုသမှုတွေ၊ ဆေးပေးဝေမှုတွေပြုလုပ် ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အားရကျေနပ်ဖွယ်ကောင်းလှ ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တီဘီ၊ HIV နဲ့ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များကို ဖော်ထုတ်ကုသ၊ စောင့်ရှောက်မှုတွေ ပြုနိုင်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့တွေနဲ့ Team Work အနေနဲ့ ကွင်းဆင်းမှုတွေဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ရှင်းပြခဲ့သည်။

ကြည့်မြင်တိုင်နယ်မြေအတွင်း လှိုင်မြစ် အနောက်ဘက်၌ အေးရွာ(အရှေ့)၊ ဘလုတ်ညွန့်၊ စက်ကလေးကျေးရွာ သုံးရွာပေါင်း၍ တစ်ရပ်ကွက်၊ စက်ဆန်း၊ အောက်ရုံ၊ အလတ်ချောင်းကျေးရွာ သုံးရွာပေါင်း၍ တစ်ရပ်ကွက်၊ ဆိပ်ကြီး၊ ဦးမြ၊ ဝါး စင်ကျေးရွာကျေးရွာသုံးရွာပေါင်း၍ တစ်ရပ်ကွက်၊ ဝါးရုံဆိပ်၊ အေးရွာ(အနောက်)နှစ်ရွာကိုပေါင်း၍ တစ်ရပ်ကွက်အဖြစ် ရပ်ကွက်လေးရပ်ကွက်အဖြစ် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ လူဦးရေ ၄၀၀၀ ကျော်တို့ နေထိုင်လျက်ရှိပြီး ကျန်းမာရေး အတွက် တိုက်နယ်ဆေးရုံအမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင် ရေးကို မျှော်လင့်စောင့်စားလျက်ရှိနေကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။


သတင်း - တင်စင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)
စာတိုက် - ရွှေတိုင်လွင်

မြို့နယ်သတင်းအစည်းအရုံး အမှုဆောင်များသစ်ရွေး

ရမည်းသင်း ၈ မေ ၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် သဘင်ပညာရှင်များအစည်းအရုံး အလုပ်အမှုဆောင်ရွေးချယ်ခြင်း အစည်းအဝေးကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ခန်းမ၌ မေ ၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ သဘင်ပညာရှင်များအစည်းအရုံး(ပဟို)မှ အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးမိုးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး နှစ်ပတ်လည် အစီရင်ခံစာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းကို ဦးမျိုးအောင်နှင့် ဦးရဲဝင်းတို့က ဖတ်ကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်သဘင်ပညာရှင်များအစည်းအရုံး အမှုဆောင်ကော်မတီဝင်ဟောင်းများက နုတ်ထွက်ကာ အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ်ကို အများဆန္ဒအရ ရွေးချယ်ခဲ့ရာ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်၊ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဝေ၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးရဲဝင်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးကိုကို၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဒေါ်တင်ဆွေဝင်းအပါအဝင် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့သစ်ကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အတိတ်ကလေး(ရမည်းသင်း)



Vacancy Announcement

GUSTO International College တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပညာရေးလုပ်ငန်းကို စိတ်ဝင်စားသော ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ စိတ်ဝင်စားအပ်ပါသည်။

<p>(1) Marketing Manager/ Assistant (1) Post</p> <ul style="list-style-type: none"> - Marketing activities များကို စနစ်တကျ စီမံကိန်းရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။ - လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး (၃) နှစ် ရှိရမည်။ - ပညာရေး လုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အတွေ့အကြုံရှိပါက ပိုကောင်းသည်။ <p>(2) Office Staff (5) Post</p> <ul style="list-style-type: none"> - Microsoft word, excel ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ - အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများနှင့် ရုံးစာများကို စနစ်တကျ ရေးသားထိန်းသိမ်း တတ်ရမည်။ - လူမှုဆက်ဆံရေး ကောင်းမွန်ပြီး အများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရမည်။ <p>(3) Marketing Executive (2) Post</p> <ul style="list-style-type: none"> - တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့တစ်ခုခု ရရှိသူ ဖြစ်ရမည်။ - Marketing လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၁) ခုရှိသူ ဖြစ်ရမည်။ - ရုပ်ရှင်ပြုတ်ခြင်း စကားပြောစွမ်းရည်ကောင်းမွန်သူ၊ ကိုယ်တိုင် အတွေးအခေါ် (Idea) ကောင်းများ ဖန်တီးနိုင်စွမ်းရှိသူ ဖြစ်ရမည်။ <p>(4) Receptionist (2) Post</p> <ul style="list-style-type: none"> - ရုပ်ရှင် ပြုတ်ခြင်း ဆက်ဆံရေး ကောင်းမွန်ရမည်။ - အများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လိုစိတ် ရှိရမည်။ - စေတနာ့အားဖြင့် အခက်အခဲများကို စိတ်ရှည်သည်းခံပြီး အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။ <p>(5) Junior Accountant (1) Post</p> <ul style="list-style-type: none"> - တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိပြီး LCCI Level II အောင်မြင်ပြီးသူ ဖြစ်ရမည်။ - စာရင်းပညာကို စိတ်ပါဝင်စားပြီး တိကျသေချာစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရမည်။ - Microsoft word & excel ကျွမ်းကျင်စွာ သုံးတတ်ရမည်။ (မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ်) - ဆက်ဆံရေးပြုတ်ခြင်း ရိုးသား၍ အဖွဲ့အစည်းစိတ်ဓာတ်ရှိရမည်။ - ရေရှည်လက်တွဲလုပ်ကိုင်နိုင်သူဖြစ်ပြီး အသက် (၂၅) နှစ်အောက် ဖြစ်ရမည်။ 	<p>အမှတ်(မရှိ)၊ ချမ်းမြသာစည်မြောက်ရွာသစ်၊ အတွက်(၄၈၂)၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ (၉) တရားပြိုင် ဦးသက်ထွန်းနှင့် (၁၀) တရားပြိုင် ဒေါ်သူဇာ ယခု (ယခုနေ့ရပ်လိပ်စာမသိ)သူတို့ သိစေရမည်။</p> <p>သင့်အပေါ်၌ ဒေါ်ခင်ခင်မြင့် ပါ(၂)ဦးက အမွေပုံစံပစ္စည်း အုပ်ထိန်း စီမံခန့်ခွဲပေးစေလိုမှု လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်တို့ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကား အရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင်တို့ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အဖွဲ့အစည်းရ ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းရှေ့နေနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပ ပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၂၀ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် ကဆုန်လဆန်း ၁၄ရက်) မွန်မတည့်မီ ၁၀:၀၀နာရီ အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူများက တရားလိုများ စွဲဆိုချက်ကို ထုချေ ရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင်တို့သိစေရမည့်မှာ အထက်က ဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်တို့မလာ ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်တို့ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုတို့က ကြည့်ရှုလိုသည့် လိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်တို့က ထုချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်တို့က ထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်း ရမည်။</p> <p>၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၆ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။</p> <p style="text-align: right;">(ဝင်းနိုင်) မြို့နယ်တရားသူကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တရားရုံး</p>
---	--

လျှောက်ထားလိုသူများသည် မိမိလျှောက်ထားလိုသည်ရာထူး၊ မျှော်မှန်းလစာနှင့် အလုပ်အကိုင် အတွေ့အကြုံတို့ကို အသေးစိတ်ဖော်ပြထားသော Resume နှင့်အတူ ဓါတ်ပုံတစ်ပုံကို E-mail နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ လူကိုယ်တိုင်သော် လည်းကောင်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေလ (၂၅) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

အမှတ် ၂၅၉ (အေ) ပြည်လမ်း၊ (ခ)မြန်မာ့မှတ်တိုင်အနီး၊ ဝမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊
ဖုန်း ၀၁-၅၀၃၇၁၅၊ ၀၉-၇၄၀ ၃၁ ၃၀၂ E-mail : admin@gusto-education.com

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တရားမရုံး၌
၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃

၁။ ဒေါ်ခင်ခင်မြင့်	နှင့်	၁။ ဦးမိုးမြင့်	၆။ မိစု
၂။ ဒေါ်ခင်မာမြင့်		၂။ ဦးဝင်းကြိုင်	၇။ မိဗျား
		၃။ ဒေါ်နန္ဒာယ်	၈။ ဒေါ်ရီရီလွင်
		၄။ ဒေါ်ပန်းအိမ်	၉။ ဦးသက်ထွန်း
		၅။ ဒေါ်ပန်းအိဖြိုး	၁၀။ ဒေါ်သူဇာ
			၁၁။ ဒေါ်မြမြထွန်း

တရားလိုများ
အမှတ်(မရှိ)၊ ချမ်းမြသာစည်မြောက်ရွာသစ်၊ အတွက်(၄၈၂)၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ (၉) တရားပြိုင် ဦးသက်ထွန်းနှင့် (၁၀) တရားပြိုင် ဒေါ်သူဇာ ယခု (ယခုနေ့ရပ်လိပ်စာမသိ)သူတို့ သိစေရမည်။

သင့်အပေါ်၌ ဒေါ်ခင်ခင်မြင့် ပါ(၂)ဦးက အမွေပုံစံပစ္စည်း အုပ်ထိန်း စီမံခန့်ခွဲပေးစေလိုမှု လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်တို့ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကား အရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင်တို့ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အဖွဲ့အစည်းရ ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းရှေ့နေနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပ ပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၂၀ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် ကဆုန်လဆန်း ၁၄ရက်) မွန်မတည့်မီ ၁၀:၀၀နာရီ အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူများက တရားလိုများ စွဲဆိုချက်ကို ထုချေ ရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သင်တို့သိစေရမည့်မှာ အထက်က ဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်တို့မလာ ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင်တို့ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုတို့က ကြည့်ရှုလိုသည့် လိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်တို့က ထုချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်တို့က ထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီလေးရက်က တင်သွင်း ရမည်။

၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၆ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(ဝင်းနိုင်)
မြို့နယ်တရားသူကြီး
မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တရားရုံး



JEWEL HOTEL Yangon

ကျူးဝဲလ်ဟိုတယ်

အထူးသက်သာသော နန်းထားများဖြင့် ဖြည့်တွင်း/ဖြည့်ပ ခဲ့သည့်တော်ကြီးများကို ကြိုဆိုလျက်ရှိပါသည်။

No.150(D), Corner of University Avenue & Kabaaye Pagoda Road, Bahan Township, Yangon, Myanmar.
Tel : 95 1 541501, 541503, 349345 Fax : 95 1 543174

အမွေဆက်ခံရန်သက်သေခံလက်မှတ်ရစေခြင်းငှာ လျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ

(အမွေဆက်ခံရန်သက်သေခံလက်မှတ်စာအက်ဥပဒေပုဒ်မ-၃၇၃) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး ၂၀၁၆ခုနှစ် တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၂၁

ကွယ်လွန်သူ ဦးလှကို၌ ကျန်ရှိရစ်သောပစ္စည်းအကြောင်း။

ဒေါ်အေးအေး လျှောက်သူ
အမှတ်(၈၄/ခ)၊ ၆ လမ်း၊ (၁/က)စံပြရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေ ဒေါ်အေးအေးက ကွယ်လွန်သူ ဦးလှကို၏ ဇနီးဖြစ် သည်ဟူ၍ ၎င်းကွယ်လွန်သူ ဦးလှကိုမှာ ကျန်ရှိရစ်သော မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်(ကမ္ဘောဇဘဏ်ခွဲ)ရှိ စုဆောင်းငွေများကို ကောက်ခံရန်၊ အမွေဆက်ခံရန် သက်သေခံလက်မှတ်စာ အက်ဥပဒေအရ လက်မှတ်စာရလို့ ကြောင်း ဤရုံး၌ လျှောက်ထားချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ ထိုသို့သောလျှောက်ထား ကြောင်းကို အများလူတို့ သိကြားစေခြင်းငှာ ကြော်ငြာသည်မှာ ၎င်းကွယ်လွန်သူ ဦးလှကိုမှာ ကျန်ရှိရစ်သော ဘဏ်ဆုဆောင်းငွေများအပေါ်၌ ရန်ကုန်မြို့သူ လူသူသမ္မု တို့သည် ဤရုံးသို့ ၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၃၀ ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ် ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၉ရက်)တွင် လာရောက်ကြရမည်။ ၎င်းရက်တွင် လျှောက်သူ၏ လျှောက်ချက်ကို ကြားနာ၍ လက်မှတ်ရသင့် မရသင့်သည့်အကြောင်းကို စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ် မေ ၆ ရက် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(တင်မောင်မြင့်)
ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၅)
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး



အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



ROYAL EMERALD
River View Resort (Bagan)

ဘက်စုံပညာထူးချွန် အပန်းဖြေစခန်း

နိုင်ငံတော်၏အနာဂတ်ကြယ်ပွင့်များဖြစ်သော ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အငွေမတန်း ဘက်စုံထူးချွန်လူငယ်များအတွက် ပုဂံအပန်းဖြေစခန်း အဖြစ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းအပေါ် **Royal Emerald River View Resort (Bagan)** မှ အထူးပင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အငွေမတန်း ဘက်စုံထူးချွန်အပန်းဖြေစခန်း (ပုဂံ)အား ဖွင့်လှစ်ပေးပါသော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ၁၉၆၄ - ၁၉၈၈ လူရည်ချွန်ကြီးများ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အငွေမတန်းဘက်စုံထူးချွန်လူငယ်များ နှင့် ဆရာ / ဆရာမများ၊ အဘက်ဘက်မှကူညီပေးပါသော **KBZ Group** မှ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဦးအောင်ကိုဝင်း၊ အဆိုတော် **R**ဇနည် နှင့်အဖွဲ့၊ အသံနှင့် မီးအလှဆင် **Shell**၊ ကြွရောက်လာသော ဂုဏ်သရေရှိ လူကြီးမင်းများနှင့် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိအပ်ပါသည်။

နောင်နှစ်များတွင်လည်း **Royal Emerald River View Resort (Bagan)** မှ ဘက်စုံပညာထူးချွန်လူငယ်များအတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာ ကြိုဆိုလျက်ရှိပါသည်။
ROYAL EMERALD River View Resort (Bagan)
EMERALD MYANMAR Group Of Companies



ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မတ
(တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
ထားဝယ်မြို့နယ်တရားရုံး
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ တရားမမှုကြီးအမှတ်-၁၄
ဒေါ်မာမာအေး နှင့် ဒေါ်ခင်မိမိ
တရားလို တရားပြိုင်
ထားဝယ်မြို့နယ်၊ ဘုရားရှင်၊ မြစ်ပယ်လမ်း၊ အမှတ်(၁၈)၊ ၁၈၊ ဒေါ်ခင်မိမိ
(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။
သင့်အပေါ် ဒေါ်မာမာအေးက မေတ္တာဖြင့် ထောက်မကူညီပေးစေ
၁၆၀၀၀၀၀/- နှင့် နှစ်နှစ်မှစ၍ ၇၀၀၀၀၀/- စုစုပေါင်း ၂၅၀၀၀၀၀/- ရလျှင်
လျှောက်ထားမှုဆိုင်ရာရှိသည့်အပြင် သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ်
၎င်းအမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ
သင်၏ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ်အဖြစ်အရောက်ရှိစေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်
ပတ်သက်သည့်အချက်အလက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်
ပါစေ၍ဖြစ်စေ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၉ရက် (၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၃ရက်)
မှန်းမတည့်မီ ၁၀နာရီတွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုချစ်ချစ်
ကို ထုခွဲချွတ်လင်းရန် နူးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည်မှာ
အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာရောက် မှတ်တမ်းတင်လျှင် သင့်ကိုယ်ရာ
တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလို ကြည့်ရှုလိုသည့်
စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုခွဲတင်ပြအပ်ပြုလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းအစရှိ
သည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စား
လှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်က ထုခွဲချွတ်တင်သွင်းလို
လျှင် အမှုမဆိုင်မီ(၄)ရက်က တင်သွင်းရမည်။
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၅ ရက်တွင် ဤနည်းအတိုင်း ဤနည်းအတိုင်း ဤနည်းအတိုင်း
မေးဆိုပေးလိုက်သည်။
(စနာတင်)
ရုံးထုတ်ပြန်ချက်အရ
ထားဝယ်မြို့နယ်တရားရုံး

ဒေါ်သန္တာလှိုင်(ခ)သိမိ(ခ)ဗဟဒ(နိုင်)၀၉၆၇၇၀နှင့်ဒေါ်သုဌမြင့်ဒေါ်စုမြတ်တို့
ဒေါ်မောမာန်အောင်ဒေါ်မောမာန်လှဝင်း(အထက်တန်းရှေ့နေများနှင့်
အများသိစေရန်ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ဘုရားရှင်နယ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ရွှေခေါင်းလမ်း၊
အမှတ်(၈)တွင်နေထိုင်သူ ဦးစံညိုနှင့်ဒေါ်ခင်သက်တင်တို့၏ သားဖြစ်သူ ဦးမျိုးအောင်မှာ
မိဘနှစ်ပါး၏ ဆိုဆုံးမမှုကို နာခံခြင်းမရှိဘဲ စိတ်ဆင်းရဲစွာ အကြိမ်ကြိမ်
မိမိပြောရန် သူ့ယုတ်မာခြင်းမိဘနှစ်ပါးထံမှ ငွေကြေးများအကြိမ်ကြိမ်တောင်းခံ၍ အ
ကြောင်း မဲဖြုန်းတီးခဲ့ခြင်း၊ မိဘနှစ်ပါးနေထိုင်ရာပတ်ဝန်းကျင်တွင် ဂုဏ်သိက္ခာကျဆုံးအောင်
အကြိမ်ကြိမ်ကြားမိသော သူ့အပြစ်များကို သားသမီးကွပ်ကဲမှုကို ပြုခဲ့သဖြင့်
(၁၀. ၁၂. ၂၀၀၆) ရက်စွဲပါ ကြေးမုံ သတင်းစာ၊ စာမူကုန် (၁၃) တွင် လည်းကောင်း၊
(၁၀. ၁၂. ၂၀၀၆) ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၊ စာမူကုန် (၁၈) တွင်လည်းကောင်း
“သူနုထွား” အဖြစ်သတ်မှတ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဦးမျိုးအောင်နှင့် ပတ်သက်
သောကိစ္စရပ်အသီးသီးကို လုံးဝဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေငြာ
ချက်ထည့်သွင်းကြေငြာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဦးမျိုးအောင်၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာကိစ္စရပ်များနှင့်
ပတ်သက်၍ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆွေတော်နှင့်လူပတ်သက်ခြင်းမရှိသောကြောင့် လူကြီးမင်း တို့၏
(၃. ၅. ၂၀၁၆) ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆွေတော် ဦးစံညိုနှင့်
ဒေါ်ခင်သက်တင်တို့၏ အမည်အား သုံးစွဲကြေငြာခြင်းကို ပြန်လည်ရှုပ်သိမ်းပေးပါရန်
အများသိစေရန် ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးစံညိုနှင့် ဒေါ်ခင်သက်တင်တို့၏ လွှဲအပ်ချက်အရ -
ဦးသိန်းထူး LL.B ဦးဇော်မိုးလွင် LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(၀၉-၇၀၁၅) အထက်တန်းရှေ့နေ(၀၉- ၄၅၀၆၆)
ရုံး- ရုံးပတ်လမ်းမြို့နယ်တရားရုံးအနီး(၃၇)ရပ်ကွက်၊ ၁၃၅၅၊ သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ဒေါ်သိန်းရီ ၁၂/လမန(နိုင်)၀၇၃၇၄၀ ပိုင်ဆိုင်သော
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် 459 (B) 20'-60' ဗိုလ်မင်းရောင်
လမ်း၊ ၄၂ရပ်ကွက် ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ် နေထိုင်
သူထံမှ ကျွန်တော်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါ၍
ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
ကြောင်း။ ဖုန်း-၀၉-၃၁၀၃၄၂၇၁၊ ၀၉-၄၂၀၇၆၀၈၅၈

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်
၇-၄-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်း
သတင်းစာ စာမူကုန် (၃၀)ပါ
ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာတွင်
မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၁၀၀၆၊
မာန်မြေ ၁၄လမ်း/အနောက်၊ ၂တောင်
ရပ်ကွက်၊ သာကောမြို့နယ်အစား
အမှတ် ၁၀၀၆၊ မာန်မြေ ၄လမ်း/
အနောက်၊ ၂တောင်ရပ်ကွက်၊ သာကော
မြို့နယ်ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ မေတ္တာလမ်း၊
အမှတ်(၈၄၄/ ၆၀၁)၊ ၄-လွှာ(မြေရင်းခန်း)၊ အကျယ်အဝန်း(အလျား-၄၀ပေ x
အနံ-၁၂ပေ)ဟု ဒေါ်တွင်သောတိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို
ပိုင်ဆိုင်အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ကန့်ထရိုက်တာ ဦးယဉ်အောင် ၁၂/၂၀၀၆(နိုင်)
၀၅၀၅၆၄ ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ဖြိုးသုဇာဝင်းကျော် ၁၂/အစန
(နိုင်)၀၅၀၅၆၄ က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ
သည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း
ခိုင်လုံသော အထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက
အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို တရားဝင်ပြီးပြတ်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက်အရ -
လွှဲအပ်ချက်အရ
ဒေါ်စန်းစန်းအေး LL.B, D.B.L, WIPO Switzerland
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၃၀၇၀၀)
Royal King Real Estate Services Co., Ltd
အမှတ် (၂၀)၊ ပါရမီလမ်း၊ (၁၆)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၊ အောင်စေ့ပျ
လမ်း၊ အမှတ်(၁/၄၄)နေ ဒေါ်ဝင်းဝင်းထွေး ၁၂/မရက(နိုင်)၁၂၂၆၀၈ ကိုင်ဆောင်သူ
ပိုင်ဖြစ်သော အိမ်ခြံ၊ အကျယ် (၂၅ ပေ၊ ၂၂ ပေ)၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်
အားလုံးတို့ကို တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသူအဖြစ် ကျွန်ုပ်
တို့အား ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းလာပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့မှ အပြီးပိုင်ဝယ်ယူရန်
စရန်ငွေအချို့ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေငြာပါသည့်
ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသည့် ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားမူရင်းများ
ဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ခုနစ်ရက်ပြည့်မြောက်
သည်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြီးမြောက်အောင်ဖြင့်
သည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားပါမည်။
ဦးဝင်းဆန်းထွေး ၁၂/မရက(နိုင်)၁၀၀၇၃၉
အမှတ် (၂၄၉)၊ တပင်ရွှေထီးလမ်း၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်း
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၂၉၅၆၅

**ဦးခင်ဝင်း ၁၂/ကမ(နိုင်)၀၇၃၇၄၀၊ ဦးကျော်မိုးဝင်း ၉/မက(နိုင်)၀၈၀၄၀၊ ဒေါ်ခင်သန်းလှိုင် ၁၂/ကမ(နိုင်)၀၀၂၆၄ နှင့်
အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**
ကျွန်ုပ်တို့အမှုသည်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်တင်ဖြိုး ၉/မက(နိုင်)၀၀၄၅၉၂၊ ဦးလှမျိုး ၁၂/ကမတ
(နိုင်)၀၀၄၆၇၅၊ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်အောင် ၁၂/ကမန(နိုင်)၀၀၇၉၀၀၊ ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း ၇/ကမန(နိုင်)
၀၀၀၈၇၉၊ ဒေါ်နီနီမာ ၇/ကမန(နိုင်)၀၀၃၆၅၅ နှင့် ဒေါ်သိန်းသိန်း ၁၃/လရန(နိုင်)၀၉၆၂၉၆ တို့၏
လွှဲအပ်ချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
ဖခင်ဦးခင်ဝင်း၊ သမီးဒေါ်ခင်သန်းလှိုင်နှင့် သမက်ဦးကျော်မိုးဝင်းတို့မိသားစုသည် အတူတကွ
ပူးပေါင်းကြံစည်ကြ၍ စနစ်တကျအကွက်ကျစဉ်ကာ ရောင်းချပြီးဖြစ်သည့် မြေကွက်များ၏ မြေငှား
ဂရန်စာချုပ်များအတုပြုလုပ်၍ ထပ်မံရောင်းချခြင်း၊ လက်မှတ်ရေးထိုးရောင်းချ၍ လက်ရောက်ပေး
အပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့် မြေနှင့်အဆောက်အအုံကို လူမိုက်ဆန်ဆန် လူစုလူဝေးဖြင့် သော့ဖျက်ရိုက်ချိုး
ဝင်ရောက်ခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာများတွင် ကိုယ်တိုင်လက်မှတ်ရေးထိုးလွှဲပြောင်း
ဝယ်ယူလက်ရောက်ရရှိသူများအပေါ် မမှန်မကန်ဖြစ်လျှင်အမှုဖွင့်ခြင်း၊ ကိုယ်တိုင်လက်မှတ်ရေးထိုး
ရောင်းချ၍ မှတ်ပုံတင်အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာကို ကိုယ်တိုင်လက်မှတ်ရေးထိုးလွှဲအပ်ပြီးမှ သမီး
ဖြစ်သူအား လွှဲချကာ နေအိမ်မှစာရွက်စာတမ်းများခိုးယူသွားသည်ဟု လုပ်ကြံဖန်တီး၍ အပြန်အလှန်
အမှုဖြစ်စေရန် မမှန်မကန်အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း တစ်ဦးအားရောင်းချပြီးသည့် တိုက်ခန်းများကို
နောက်တစ်ဦးသို့ ထပ်မံရောင်းချခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း အမှုသည်များ၏ ညွှန်ကြားချက်အရ
သိရှိရပါသည်။
ဦးခင်ဝင်းတို့မိသားစုမှ လိမ်လည်၍ ငွေကြေးများရယူခဲ့ပုံကို လိမ်လည်ခံရသူများ တစ်ဦးနှင့်
တစ်ဦး အချင်းချင်းတွေ့ဆုံကြသည့်အခါမှ ဦးခင်ဝင်းတို့မိသားစုသည် စနစ်တကျ အကွက်ဆင်ကာ
ပူးပေါင်းကြံစည်၍ လိမ်လည်ခဲ့ကြကြောင်း သက်သေအထောက်အထားများဖြင့် သိရှိခဲ့ကြပါသည်။
ဦးခင်ဝင်းတို့မိသားစု စနစ်တကျစဉ်ကာ ပူးပေါင်းလိမ်လည်၍ ကျွန်ုပ်တို့အမှုသည်များထံမှ
စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်းနှစ်သောင်းခန့်ကို လိမ်လည်ရယူသွားကြောင်း ညွှန်ကြားချက်အရ သိရှိခဲ့ရပါ
သည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့အမှုသည်များထံမှ
ပူးပေါင်းလိမ်လည်ရယူခဲ့သည့်ငွေများ ပြန်လည်ပေးအပ်ရန်ကိစ္စကို တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်
အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ချက်အရ -
ဒေါ်ထိပ်တင်ဖြူ ဦးတင်ထွန်း
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၀၅၉)
ဥပဒေဘွဲ့၊ စီးပွားရေးဥပဒေဒီပလိုမာ
မဟာဝိဇ္ဇာ (စီးပွားရေးဥပဒေ)
ဖုန်း-၀၉-၂၅၃၂၄၄၂၀၀

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ခင်လှိုင် (သထုံ)
အသက်(၈၇)နှစ်
 သထုံမြို့နယ် (ဦးထွန်းလှ-ဒေါ်စောမြ)တို့၏သမီး၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရေကျော်လမ်းမကြီး၊ အမှတ် ၉၊ သုံးလှာနေ(ဦးအိမ်)၏ဇနီး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်-ဦးအောင်သန်း(ဒု-ညွှန်မှူး၊ ငြိမ်း၊ ပြည်တွင်းအမှု)၊ ဒေါ်လှလှမြင့်-(ဦးမောင်လှ)၊ ဦးကျော်စိန်သန်း-ဒေါက်တာဒေါ်စိန်(ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ရုက္ခဗေဒဌာန၊ ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်)(ဦးမောင်စိန်)-ဒေါ်ချစ်ချစ်ထွန်း၊ ဒေါ်ထွေးထွေးရီ-ဦးသန်းထွန်းအောင်၊ ဦးကျော်စော(ငယ်ငယ်)-ဒေါ်နီမာဝင်းကြည်(USA) တို့၏မိခင်ကြီး၊ မြေး ၁၁ယောက်၊ မြစ်ငါးယောက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက်(ပုဒုမားနေ့)နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးရဲဝင်း(ငြိမ်း) ကြည်း-၁၀၈၀၂
ပြည်သူ့ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ(ငြိမ်း)၊ ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်
အသက်(၈၅)နှစ်
 ဗိုလ်မှူးချုပ်ကျော်စံမြင့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ရဲမြင့်(ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်)၊ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း(ဗဟို)တို့၏ချစ်လှစွာ သောဖခင်ကြီး ဗိုလ်မှူးရဲဝင်း(ငြိမ်း)သည် ၆-၅-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁:၄၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
 ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း(ဗဟို)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ စက်ရေတွင်း၊ ရေကန်ဒါယကာကြီး
ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ငြိမ်း) OTS (43)
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန၊ သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန
ပထမအကြိမ်ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်)
အသက်(၆၈)နှစ်
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် (ဦးစိုးညွန့်)-ဒေါ်ခင်ဆွေ တို့၏သား၊ (ဦးထွန်းတင်-ဒေါ်ခင်မျိုးကြည်)တို့၏သားသမက်၊ နေပြည်တော်၊ ဥက္ကဋ္ဌသိရိမြို့နယ်၊ ရာဇသင်္ဂဟအိမ်ရာမြဝတီလမ်း၊ အမှတ် ၃၃၀၁နေ ဒေါ်နန္ဒာရီ၏ချစ်လှစွာသောဖခင်ပွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးညီညီလတ်၊ ဒေါ်မေသန္တာမြင့်၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ဆက်မြင့်-ဒေါ်ဆုမြင့်ကျော်စော၊ ဦးလွင်ချမ်းဘိုရီ-ဒေါက်တာနှင်းဥမ္မာရီတို့၏ဖခင်၊ မြေးငါးယောက်တို့၏အဖေသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် နေပြည်တော် ကောင်းသစ်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက်(ပုဒုမားနေ့) ညနေ ၄နာရီတွင် နေပြည်တော်ဆေးရုံကြီး (မှတင်-၁၀၀၀)မှ ကွေ့ကြီးသူသန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၅-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ရပ်နားရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟ များအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့် (ငြိမ်း)
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
အသက်(၆၈)နှစ်
 ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း)သည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ဦးဝင်းထိန်
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
 သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
အသက်(၆၈)နှစ်
 ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း)သည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေ
 ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
 ဘူမိဗေဒလေ့လာရေးနှင့်ဓာတ်သတ္တုရှာဖွေရေးဦးစီးဌာန၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
အသက်(၆၈)နှစ်
 ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း)သည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ဦးအောင်ညွန့်သိန်း
 ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး
 မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)၊ သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန
အသက်(၆၈)နှစ်
 ဗိုလ်မှူးကြီးသန်းမြင့်(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ငြိမ်း)သည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
 ဦးမင်းမင်းဦး
 ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး
 မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့်ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဦးအောင်မြတ်သူ
အထက်(၁)ဒဂုံကျောင်းသားဟောင်း
အသက်(၅၉)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကဋ္ဌလမ်းမြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် ၅၈၊ သစ္စာလမ်းနေ (မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဆရာကြီး ဦးခင်လှိုင် - မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မြင့်မြင့်)တို့၏သား၊ ဦးလတ်နိုင်(ဆာရု၊ ငြိမ်း)၊ ဦးအောင်မိုးသူတို့၏အစ်ကိုကြီးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၃နာရီတွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့)တွင် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဧရပ် ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ခင်ရီ (စနေဖြူ)
မျိုးညွန့်ရတနာ (ဗိုလ်ချုပ်ရေး)
အသက်(၉၅)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ယန်းခြံလမ်း၊ အမှတ် ၁၆၆ (ဦးကျော်ခင်)၏ဇနီး၊ ဦးစိုးလှ-(ဒေါ်သင်းထွေး)၊ (ဒေါ်လှသိန်း)တို့၏အစ်မ၊ ဦးစိုးဝင်း-ဒေါက်တာခင်မျိုးမြင့်(မြန်မာ့စီးရောင်း)၊ ဦးရဲမြင့်-ဒေါ်နန္ဒာ့ဟန်၊ (ဦးစော်ဝင်း)-ဒေါ်ခင်မျိုးဝင်း(MRTV-ငြိမ်း)၊ ဒေါ်ခင်စန်းအေး(Brilliant Sun)၊ ဒေါ်ခင်မျိုးသွယ်(ဗိုလ်ချုပ်ရေး)၊ ဒေါ်ခင်နန်းနွယ်(ဗိုလ်ချုပ်ရေး)၊ ဒေါ်သက်စော်ထွေးတို့၏မိခင်၊ ဦးကျော်စော-ဒေါက်တာဖြူဖြူ၊ ဒေါက်တာမူယာစိုး၊ ဦးကျော်လင်းစိုး-ဒေါ်ချောချော၊ ဒေါက်တာသန္တာစိုး၊ ဦးကျော်သူရ-ဒေါ်ဘရစ်အောင်၊ ဒေါ်ငုဝါကျော်စိန်ကြီးမျိုးသီဟစော်(သရက်)၊ဒေါက်တာရည်မျိုးစော်စိန်ကြီးစုရည်မြိုးစော်(မြစ်ကြီးနား)၊ ဒေါက်တာစုရည်မျိုးစော်(Y.G.H)တို့၏အဘွားသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၇:၃၀နာရီတွင် စမ်းချောင်းနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသူသန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဧရပ် ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်ခင်ရီ (စနေဖြူ)
မျိုးညွန့်ရတနာ (ဗိုလ်ချုပ်ရေး)
အသက်(၉၅)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ယန်းခြံလမ်း၊ အမှတ် ၁၆၆ (ဦးကျော်ခင်)၏ဇနီး၊ ဦးစိုးလှ-(ဒေါ်သင်းထွေး)၊ (ဒေါ်လှသိန်း)တို့၏အစ်မ၊ ဦးသန်းနိုင်-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ရင်၊ ဒေါ်သန်းသန်းဌေး၊ ဦးမျိုးသန့်-ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော်၊ ဒေါ်မိုးစိုးသန်း၊ ဦးထွန်းထွန်းဦး-ဒေါ်အေးအေးစိုးတို့၏ကြီးကြီး၊ မောင်ကောင်းထက်၊ မကေကေစိုး၊ မောင်သန့်ဇော်ထက်၊ မမြေမြေစိုးကျော်၊ မသက်ထားဦး၊ မောင်သော်သော်ထွန်းတို့၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၇:၃၀နာရီတွင် စမ်းချောင်းနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့တွင်ပင် ရေဝေးသူသန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့)တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး
ဒေါ်သန်းရင်(ခ)ဒေါ်ခွေးပု
(ရှင်ကီးစတိုး၊ ကျံပျော်မြို့)
အသက်(၉၁)နှစ်
 ကျံပျော်မြို့နယ်၊ ဧရပ်လှကျေးရွာနေ (ဦးစွန်းနား-ဒေါ်မကြည်)တို့၏သမီး၊ ကျံပျော်မြို့၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ် ၁၃၇နေ ဦးလှကျင်၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဒေါက်တာကြည်လှိုင်)-ဒေါ်ခင်မာသန်း၊ (ဒေါ်သန်းသန်းနု)၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်မောင်ဆွေ(စစ်သံမှူး၊ လန်ဒန်မြို့)-ဒေါ်မိမိမော်(ကထိက၊ ငြိမ်း၊ ဓာတုဗေဒဌာန၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်)တို့၏မိခင်၊ ဒေါက်တာသော်သော်လှိုင်(ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး)၊ ဒေါက်တာဇင်ဇင်ညို(နန်းဆီဆေးခန်း)၊ မောင်ကောင်းစော်ဆွေ(BE, Naval Architect)၊ မောင်ကောင်းခန့်သော်(3rd MB၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁)တို့၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ကျံပျော်မြို့နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက် (ပုဒုမားနေ့)မွန်းလွဲ ၁၂နာရီတွင် ကျံပျော်မြို့ အနီးသုံးပင်လှာသန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရန်ကင်းရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဗိုလ်ကြီးအောင်ငြိမ်း (ငြိမ်း)
ကြည်း-၈၇၇၃၊ ဗိုလ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၈)
သုံးခွမြို့နယ်ပြည်သူ့အထိပညာဌာန
အသက်(၈၃)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ၃၈လမ်း၊ အမှတ် ၁၅၉ (ဒုတိယထပ်-၀)နေ ဒေါ်မိမိခင်၏မိခင်၊ ကိုသူတ-ဒေါက်တာသီတာဦး(UK)၊ (ဒေါက်တာဝဏ္ဏ-ဒေါ်ခင်သက်သက်)၊ ကိုပညားမောင်မောင်-မဝင်းပပလင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ပင်ကိုသူတ၊ အလ်ဗွာသူတ(UK)၊ မမိမိစမ်းရတီတို့၏ချစ်လှစွာသောအဘိုးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) ည ၃နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ခုတင်(၅၀၀) အသည်းရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက် (ပုဒုမားနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း မိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အမှတ် ၁၅၉၊ ၃၈လမ်းနေအိမ်နှင့် အမှတ် ၇၆-၁၊ အောင်ရတနာလမ်းနှင့် မေတ္တာလမ်းထောင့်နေအိမ်တို့မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်ကျော်လှ(စစ်တွေ) အသက်(၇၉)နှစ်
B.A., H.G.P., R.L., D.B.L (ဗဟိုတရားရုံးရှေ့နေ)
 ရန်ကင်းမြို့၊ ရှေးကဲဥက္ကဋ္ဌလမ်းမြို့နယ်၊ မြဝတီကွက်၊ အမှတ် ၃၈၈နေ(ဦးအောင်သန်း-ဒေါ်စောသာ)တို့၏သား၊ ဒေါ်စန်းရင်၏မိခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်ဆန်းထွန်း(အထက်တန်းရှေ့နေ)-ဒေါ်ခင်မိုးဝင်း၊ မစုစုအောင် Project Manager, ACE Data Systems Ltd. တို့၏ဖခင်၊ မောင်အောင်စိန်ဦး၏အဘိုးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၁၀:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၅-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကြီးမြင့်
(အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ငြိမ်း)
အသက်(၆၃)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၅၄)ရပ်ကွက်၊ ရွှေသပြေလမ်း၊ အမှတ်/၂၈နေ ဦးဟန်သိန်း-(ဒေါ်တင်)တို့၏အစ်ကိုဦးတည်းသောသား၊ ကိုစော်မွန်-မလှသီရိဦး၊ ကိုသန့်ဇင်ဦး-မမိုးစိုး၊ မခင်မာထွေးတို့၏ဖခင်၊ အိမ်ချစ်ပိုင်၏အဘိုး၊ ဒေါ်မြမြသန်း၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)နံနက် ၂နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၅-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၃နာရီတွင် ကျီစုသူသန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမျိုးမြင့် (မြင်းမူ)
အသက်(၅၀)
 မြင်းမူမြို့၊ ဘုရင့်နောင်ရပ်ကွက်နေ (ဦးသောင်းတင်) - ဒေါ်သန်းသန်း(ယဉ်မင်းဦးပွဲရုံ)တို့၏သား၊ ရန်ကင်းမြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ၁၆၆လမ်း၊ အမှတ် ၃၅ (B)၊ ပထမထပ်နေ (ဦးစိုးမြင့်ထွန်း-ဒေါ်ခင်မာလာ)တို့၏ညီ၊ မည်ညီဝင်း၊ မအေးအေးဝင်း၊ မရီရီဝင်း၊ ကိုဝေမြိုးထက်-မပပသန်းတို့၏အစ်ကို၊ မောင်ခန့်အောင်ဝင်း၊ မသက်ဆညို၊ မမြတ်ဆညို၊ မစိုးနန္ဒာထွန်း၊ မဖူးပြည့်စုံတို့၏ ဦးလေးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္လာနေ့) နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် အိမ်ယခိုင်နယူးဒေလီမြို့ MEDAMTA ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ရန်ကင်းရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း
ဦးစောဂျက်(ခ)
ဦးစောဆေးဖ
မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း(ငြိမ်း)
အသက်(၇၇)နှစ်
 (ဦးစောစံထို-နော်အားမှ)တို့၏သား၊ ဦးစောထူးစော-(ဒေါ်ခင်ကြည်)၊ နော်ဂျူးလီတို့၏အစ်ကိုကြီး၊ ဒေါ်နော်ဆာတူ၏ခင်ပွန်း(နော်မိုးစိုးဖော)-ဦးသန်းလှိုင်၊ စောအောင်ကုဆေး၊ စောမောလာရီဧေးတို့၏ဖခင်၊ စောကျွန်းဝေးလယ်ခန့်၏အဘိုးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၁၁-၅-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၈နာရီတွင် ရေဝေးကိုးမပေါင်းစုံ ပုသွန်တောင်၌ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ပုသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းရပ်နားရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒုရဲမျိုးအောင်ဆန်း (ငြိမ်း)
အသက်(၇၃)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၉-ဘီ)ရပ်ကွက်၊ သမာဓိလမ်း၊ အမှတ် ၆၀၈နေ (ဦးမြမောင်-ဒေါ်အေးချမ်း)တို့၏သား၊ (ဦးချစ်စိုး-ဒေါ်မိလေး)တို့၏သားသမက်၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဒုရဲမျိုးဝင်းမြင့်အောင် [တပ်ဖွဲ့ဗဟိုမှူး၊ အမှတ်(၄၃)ယာဉ်ထိန်းရဲဘတ်ဖွဲ့မှူး၊ ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်]-ဒေါ်စုစုကျော်၊ ဗိုလ်မှူးမျိုးမြင့်အောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်တင်တင်ခိုင်၊ ဦးစိုးမြင့်အောင်-ဒေါ်မိုးစိုးဝင်း၊ ဒေါ်ဥမ္မာခိုင်၊ ဦးနေဝင်းအောင်-ဒေါ်သီတာလတ်တို့၏ဖခင်၊ မြေး ၃ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၅-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ) နံနက် ၉:၄၅နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။ [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်ညို
လ/ထညွှန်မှူး(ငြိမ်း)၊ စက်မှု(၁)
အသက်(၇၂)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်နေ (ဦးကောင်း-ဒေါ်နီ)တို့၏သမီး၊ ဦးမျိုးမြင့်(ဝဲစူး)၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း၊ ဦးသန်းဌေး-ဒေါ်တင်အုန်းလှိုင်၊ (ဦးမျိုးဆင့်)တို့၏အစ်မကြီး၊ ကိုနေနေအောင်၊ ကိုဝင်းထွန်း၊ မလှကေသီ၊ ကိုအောင်ပိုင်စိုး-မမိုးစိုးအေး၊ ကိုညီညီအောင်၊ ကိုနေနေအောင်-မအေးမြစိုး၊ ကိုခိုင်ခိုင်ထွေး-မအေးစိတိုးတို့၏ကြီးကြီးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္လာနေ့)နံနက် ၈နာရီတွင် မြောက်ဥက္ကဋ္ဌလမ်းနေရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၅-၂၀၁၆ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၅-၅-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် အမှတ် ၁၄၆၊ ဗိုလ်နက်ကျော်လမ်း၊ (၄၉)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်ဝင်းလှိုင်
Manager Egg Marketing Department (Integration) Myanmar C.P. LIVESTOCK CO.,Ltd.
အသက်(၄၈)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဆရာစံမြောက်၊ အနောက်ရပ်ကွက်၊ သီရိဂုဏ်ရည်မြို့နယ်၊ အမှတ် ၇၇၊ သုံးလှာနေ ဦးလှိုင်ရွှေ - (ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏သား၊ ဦးခင်စော်-ဒေါ်ပပဝင်းတို့၏ညီ၊ ကိုမိုးကျော်သူ-မသင်းသင်းလှိုင်တို့၏အစ်ကို၊ မရတနာခင်စော်၊ မောင်ကောင်းထက်၊ မောင်စိတိုးစော်၊ မသင်းသူသူလှိုင်တို့၏ဘကြီးသည် ၉-၅-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၈:၄၀နာရီတွင် ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၀-၅-၂၀၁၆ရက် (ပုဒုမားနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နားရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ တန်ဆောင်း၊ မိမာန် ဒါယကာကြီး
အငြိမ်းစားရမ်းကြီး သီရိပျံချီ ဦးခင်မောင်မောင် (ငြိမ်း)
အသက်(၉၉)နှစ်
 ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ခရေပင်လမ်း၊ အမှတ် ၁၁၄နေ (ဦးထွန်းဝင်း-ဒေါ်မမကြီး)တို့၏သား၊ (ဦးညွန့်-ဒေါ်သန်းရင်)တို့၏သားသမက်၊ (ဒေါ်ကြည်ကြည်သန်း)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စော်မောင်၊ ဦးစော်မင်း-ဒေါ်သီရိ၊ ဦးဘုန်းမြင့်လှိုင်-ဒေါ်ဂုတုနာ၊ ဦးဆန်းစော်မောင်တို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မသီရိလင်းလင်း၊ မကေကေရီမောင်တို့၏အဘိုးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၃၀နာရီတွင် အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၂-၅-၂၀၁၆ရက်(ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၉နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့)နံနက် ၈နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဲမျိုးကြီး(ဗိုလ်မှူး) စန်းနိုင် (ငြိမ်း)
အသက်(၇၂)နှစ်
 မုံရွာမြို့နေ(ဦးထွန်းစိန်-ဒေါ်မြကြည်)တို့၏သား၊ သထုံမြို့နေ (ဦးမျိုးခင်-ဒေါ်မေမြင့်အေး)တို့၏သားသမက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)ရပ်ကွက်၊ အင်းလျားမြင်လမ်း၊ အမှတ် ၄၄နေ ဒေါ်ဝင်းမျိုးမျိုးခင်(A-1, Link Travel & Tour, Senior Tour Guide)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်သူထိုက်-ဒေါ်မျိုးမျိုးနိုင်(G.M Gracious-Bagan Hotel)၊ ဦးကိုမျိုးနိုင်-ဒေါ်အေးစန္ဒီကျော်(အထက်တန်းရှေ့နေ)၊ ဦးရဲမျိုးနိုင်(3rd Officer Maina Shipping Line)-ဒေါ်စင်စင်မာတို့၏ဖခင်၊ မောင်အောင်ပြည့်စုံမျိုး(အမက-၃၊ မုလွန်၊ ဗဟန်း)၊ မမူးပြည့်စုံမျိုးခိုင်(အထက-၁၊ ဒဂုံ)၊ မောင်အောင်ကောင်းခန့်(ခ) Kaven(I.C.T.C မူဆယ်)၊ မောင်မင်းပြည့်မျိုးစော်တို့၏အဘိုးသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၂-၅-၂၀၁၆ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့)နံနက် ၈နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ အင်းလျားမြင်လမ်း၊ အမှတ် ၄၄ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဲမျိုးကြီး(ဗိုလ်မှူး) စန်းနိုင် (ငြိမ်း)
အသက်(၇၂)နှစ်
 မုံရွာမြို့နေ(ဦးထွန်းစိန်-ဒေါ်မြကြည်)တို့၏သား၊ (ဗိုလ်မှူးကြီးညွန့်နိုင်)-ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း၊ ဦးသန်းနိုင်-ဒေါ်အမာကြည်(မုံရွာမြို့)တို့၏ညီ၊ ဦးသောင်းနိုင်-ဒေါ်သီဟနန်း(မုံရွာမြို့)၊ ဦးစိုးနိုင်-ဒေါ်မာမာဝင်း(မုံရွာမြို့)၊ ဦးခင်မောင်စိန်-ဒေါ်နန္ဒာအေး (ဦးဝင်းနိုင်)-ဒေါ်ခင်မျိုးဆွေ(ကန်မြို့)၊ (ဦးကျော်နိုင်-ဒေါ်စန်းစန်းအောင်(ကောလင်းမြို့)၊ ဦးစော်နိုင်-ဒေါ်နန်းစိန်(မုံရွာမြို့)၊ ဦးအေးကျော်အောင်-ဒေါ်မော်မော်စိုး(မန္တလေး)တို့၏အစ်ကို၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၁)ရပ်ကွက်၊ အင်းလျားမြင်လမ်း၊ အမှတ် ၄၄နေ ဒေါ်ဝင်းမျိုးမျိုးခင်(A.I, Link Travel & Tour, Senior Tour Guide)၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၈-၅-၂၀၁၆ရက် ညနေ ၃:၃၀နာရီတွင် ရန်ကင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၂-၅-၂၀၁၆ရက်(ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၄-၅-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၂နာရီအထိ အင်းလျားမြင်လမ်း၊ အမှတ် ၄၄ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြား

ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်
အညွှန်းကိန်းများ

၉-၅-၂၀၁၆

နေပြည်တော် ၉ ဒီဂရီ ၄
ရန်ကုန် ၁၀ ဒီဂရီ ၁
မန္တလေး ၉ ဒီဂရီ ၉



ထူးခြားသည့်နေအပူချိန်များ
၉-၅-၂၀၁၆

ထူးခြားသည့် နေအပူချိန်များမှာ မုံရွာ၊ မြင်းခြံ၊ ညောင်ဦး၊ ချောက်၊ မကွေးနှင့် ဘော်လခဲမြို့တို့တွင် ၄၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီ၊ အောင်လံ၊ တောင်တွင်းကြီး၊ ရွှေကျင်၊ သာယာဝတီနှင့် ညောင်လေးပင်မြို့တို့တွင် ၄၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီ၊ ရေဦး၊ ကျောက်ဆည်၊ နေပြည်တော်၊ နေပြည်တော်(ပျဉ်းမနား)၊ မင်းဘူး၊ ပေါက်၊ တောင်ငူ၊ ဇောင်းဘူး၊ ပဲခူး၊ ဖြူ၊ ကြိုပင်ကောက်၊ မှော်ဘီ၊ ရန်ကုန် (မြို့လယ်)၊ ခရမ်း၊ ဟင်္သာတ၊ ဇလွန်နှင့် ကော့ကရိတ်မြို့တို့တွင် ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီတို့ ဖြစ်ကြသည်။ (မိုး/လေ)

ရေပေးဝေမှုကျဆင်းနေသည့် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများပယ်ဖျက်ပြီး မြင်ကွန်းနှင့် ကမ်းနီ မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများကို AFD မှ ယူရီငွေသုံးသန်းဖြင့် ကုန်ကျခံအဆင့်မြှင့်တင်မည်



ရွှေလုံဗိုလ်မြစ်ရေတင် စီမံကိန်းအား တွေ့ရစဉ် ဓာတ်ပုံ-ဆည်မြောင်း

သတင်း
ရဲခေါင်ညွှန်၊ မြတ်သန္တမောင်

ရန်ကုန် မေ ၉
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲ မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်း ၃၇၉ ခု ရှိသည့်အနက် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်း ၁၇၀ ကို ဖျက်သိမ်းရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချီစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မြင့်လှိုင်ထံမှ သိရသည်။

“မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းပေါင်း ၃၇၉ ခု ရှိတဲ့အထဲကမှ ၁၇၀ ကို ကျွန်တော်တို့ လုံးဝဖျက်သိမ်းဖို့ အနေအထားရှိပါတယ်။ ဖျက်သိမ်းမယ့် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းတစ်ခုချင်းအလိုက်လည်း စာအုပ်ပေါင်း ၁၇၀ လုပ်ပြီး တင်ပြထားပါတယ်။ ဝန်ကြီးကလည်း လက်ခံထားတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့ကို ဆက်တင်သွားမယ်” ဟု ဦးကျော်မြင့်လှိုင်က ပြောသည်။

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲ မြစ်ရေတင် စီမံကိန်းများတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းရရှိမှု လျော့နည်းခြင်း၊ ဦးအား စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ ❖

ခုံးကျော်တံတားသတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း မမောင်းနှင်ပါက ခြောက်လပိတ်သိမ်း



မြန်မာ့ခုံးကျော်တံတားတွင် ခရီးသည်ယာဉ်များ ပြေးဆွဲလျက်ရှိစဉ်

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ရန်ကုန် မေ ၉
ရန်ကုန်မြို့တွင် ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်မည့် အစိတ်အပိုင်းတစ်ရပ်အဖြစ် ကားလမ်းကူးခုံးကျော်တံတားများ တည်ဆောက်ထားသော်လည်း အချို့သောဘတ်စ်ကားများမှာ ခရီးသည်ရလိုမှုအတွက် ခုံးကျော်တံတားမှ ဖြတ်သန်းခြင်းမရှိဘဲ အောက်လမ်းမှသွားနေခြင်းကြောင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုကို ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“မ.ထ.သ ယာဉ်လိုင်းတွေအနေနဲ့ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း မောင်းနှင်ရပါတယ်။ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း မောင်းနှင်ခြင်းမရှိတဲ့ ယာဉ်မောင်းတွေကို ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် ခြောက်လပိတ်သိမ်းတဲ့အထိ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။ ခုံးကျော်တံတားပေါ်ကသွားရမယ့် ဘတ်စ်ကားတွေ ပုံမှန် စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ❖

တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်း၌ မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားရာမှ သေဆုံးသူ ရှစ်ဦးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိ

စာမျက်နှာ-၁၀

ဖားကန့်မြို့၌ လက်ပစ်ပုံး ငါးလုံး တွေ့ရှိ၊ နှစ်လုံးပေါက်ကွဲ

စာမျက်နှာ-၁၃



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY 